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Današnji kupon za 50 % popusta lahko uveljavite v Termalnem Parku Term Ptuj 
vsak torek do vključno 19. decembra 2017. Kupon ne velja med zimskimi, pr-
vomajskimi, krompirjevimi in novoletnimi počitnicami, ob praznikih ter na dan or-
ganiziranih prireditev. Kupon velja za nakup ene vstopnice, izplačilo v gotovini in 
nakup darilnih bonov nista možna. Drugi popusti so izključeni in se ne seštevajo.

Torek: Tednikov kopalni dan
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-50 %
na odraslo ali otroško 
celodnevno vstopnico
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Na Mestni občini Ptuj so pred Ptujsko nočjo (morda tudi zaradi nje?) naročili posek grmičevja v Sončnem parku pri 
ptujskem dominikanskem samostanu, čeprav so načrti za ureditev tega parka pravzaprav še v fazi usklajevanja … 
Več na straneh 2 in 3.

Ptuj � Sončni park so začeli urejati po načrtih, ki jih še ni …

Novi koraki v neznano

5



S pojasnili so bili na ptujski 
občini sila skopi: »Naročnica 
posega v Sončnem parku je 
Mestna občina Ptuj. Stroški 
posega so znašali 1.773 evrov 
brez DDV, dela so izvedle Jav-
ne službe Ptuj. Odstranjeno 
je bilo grmičevje z izkopom 
korenin in panjev. Izvedeni 
so bili izravnava terena, setev 
trave, valjanje in čiščenje oko-
lice.« Dejali so še, da so se za 
posek odločili zaradi »urejanja 

Sončnega parka«, ter zagoto-
vili, da so zanj pridobili soglasja 
pristojnih služb. Marca letos je 
sicer ptujski župan Miran Sen-
čar napovedal, da bo celotna 
ureditev Sončnega parka stala 
okoli 180.000 evrov.

Krajinski arhitekt Miran 
Krivec z mariborske območ-
ne enote Zavoda za varstvo 
kulturne dediščine Slovenije 
(ZVKDS) je pojasnil, da je šlo za 
vzdrževalna dela, glede katerih 
so se na občini in zavodu sicer 
uskladili, vendar je občina prav-
no formalno z deli prehitevala: 
»Isti avtorji, ki so projektirali 

prenovo dominikanskega sa-
mostana, pripravljajo tudi na-
črt ureditve Sončnega parka, 
ta je še v fazi usklajevanja. Na 
ZVKDS smo zahtevali, da pri na-
črtovanju sodeluje tudi krajin-
ski arhitekt, to delo je prevzela 
Tanja Simonič Korošak.«

Zaščita pred 
pozidavo

Krivec je pojasnil: »Sončni 
park bodo očistili, predvsem 
grmovne plasti, ki je bila 'po 
gospodinjsko' ali 'hišniško' za-
sajena brez koncepta. Opravili 
smo arboristično analizo in 

zahtevali ohranitev dveh ve-
likih pušpanov, vse drugo pa 
prepustili arboristični oceni 
projektantov. Nekaj dreves 
je napadenih z lesno gobo, 
predvidoma bodo ostali lipa, 
rdeči bor, dva topola, magno-
lija in okrasna češnja. Pred 
dominikanskim samostanom 
je predvidena velika travnata 
površina, ki bi omogočala tudi 
izvedbo prireditev na prostem. 
Osrednjo pot parka bodo ohra-
nili in zasadili manjša drevesa, 
ki bodo v višino zrasla največ 
deset metrov. Park bo mor-
da ograjen – z ograjo ali zele-

Ptuj � Urejanje Sončnega parka

Novi koraki v neznano
Na Mestni občini Ptuj so pred Ptujsko nočjo (morda tudi zaradi nje?) naročili posek gr-
mičevja v Sončnem parku pri ptujskem dominikanskem samostanu, čeprav so načrti za 
ureditev tega parka pravzaprav še v fazi usklajevanja …
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Kar nekaj mesecev je trajalo, 
da je Mestni občini Ptuj uspe-
lo uresničiti zastavljene cilje, 
a je končni rezultat izpodrinil 
grenki občutek. Čudovito ure-
jena terasa in lokal na ptujskem 
morju bosta v prihodnje goto-
vo ena najbolj priljubljenih lo-
kacij na Ptuju in širše. Medtem 
ko smo ta del „našega morja“ 
že pred časom vzeli za svoje-
ga, si je večina želela le, da bi 
bil lepše urejen. In dobili smo 
tisto, kar smo pričakovali, velik 
del obiskovalcev je z videzom 
zelo zadovoljen. Ne glede na 
vse zaplete in dejstvo, da načr-
tovani termini niso bili skladni 
z dejansko izvedbo, bosta vsaj 
konec poletja in začetek jeseni 

obeležena s pestrim dogaja-
njem. Končno so urejena vsa 
dovoljenja, lastnik objekta MO 
Ptuj pa je uspel pridobiti tudi 
najemnika, ki bo prvotno po-
nujal pijačo, nato pa še hrano. 
Na javnem razpisu je občina z 
najemnikom, podjetjem ZA-AZ, 
podpisala triletno pogodbo. 
Lastnik podjetja Matej Ašen-
brener je zadovoljen, da je Bar 
Ranca začel obratovati v tako 
lepem ambientu, načrtov za 
prihodnost pa imajo še veliko. 

Lokal, ki so ga uradno odpr-
li v soboto, bo odprt vse dni v 
tednu, najmanj od 1. maja do 
konca septembra. Organizirani 
bodo številni dogodki, kar je bil 
tudi pogoj za izbor najemnika. 

Načrte za prvi veliki dogodek, 
odprtje lokala in terase, je so-
botni dež nekoliko spremenil, 
a je bil kljub vsemu večerni do-
godek, koncert Alje, uspešno 
izpeljan. So pa morali na nede-
ljo prestaviti dogodke, ki so bili 
namenjeni otrokom. 

Da bo dogajanje ob Dravi 
končno bolj pestro, so zado-
voljni tudi na ptujski občini, kjer 
imajo še veliko načrtov za ure-
ditev tega dela mesta. Med dru-
gim načrtujejo ureditev marine 
in otroškega igrišča, marsikaj 
pa bo kot zmeraj odvisno od hi-
trosti birokratskih mlinov, ome-
jitev, ki veljajo na tem območju 
in seveda fi nančnih zmožnosti.

Ptuj � Bar Ranca obratuje

Eden najlepših ambientov
Izjemno lepo urejena lokal in okolica na Ptujskem jezeru na Ranci sta od sobote naprej ena lep-
ših lokacij, na kateri lahko spijemo pijačo, načrtujejo pa tudi ponudbo hrane.

Foto: DK 

Težko pričakovan objekt na Ranci je postavljen, komentarji velike večine Ptujčanov in drugih gostov 
pa so izjemno pozitivni.

„Mestna občina Ptuj želi z 
znižanjem cene zemljišča na 
Potrčevi cesti k dražbi pritegniti 
več dražiteljev. Do danes dogo-
vora o prodaji oziroma nakupu 
zemljišča nismo sklenili z niko-
mer. Objavljena cena je najnižja, 
za katero je občina pripravljena 
prodati zemljišče na Potrčevi ce-
sti,“ so na naša novinarska vpra-
šanja, povezana z drugo dražbo, 
odgovorili iz MO Ptuj.

Julija so objavili prvo dražbo, 
a 1.027.110 evrov kot izhodiščna 
cena, ki jo je za parceli 571/5 in 
3984/7 na Potrčevi cesti na pod-
lagi opravljene cenitve postavila 
Mestna občina Ptuj, je očitno 
bila za vse potencialne intere-
sente previsoka. Zato so jo la-
stniki znižali, zaradi česar naj bi 
bilo po neuradnih informacijah 
v drugem krogu dražiteljev več. 
Nepremičnini – gre namreč za 
zemljišče, ki se prodaja kot celo-
ta, a je razdeljeno na dve parceli 
– bosta prodani dražitelju, ki bo 
ponudil najvišjo ceno, in sicer po 
sistemu videno-kupljeno. Draž-
ba bo javna, rok za prijavo pa je 
11. september. 

Ali dogovori potekajo tudi z 
doslej najverjetnejšim kupcem, 

ki je od posla odstopil ravno 
zaradi previsoke cene, Domom 
upokojencev Ptuj, smo pov-
prašali obe strani. Na občini so 
dejali, da je dražba javna in da 
se lahko prijavi kdorkoli. Direk-
torica DU Ptuj Jožica Šemnički 
pa, da mora ministrstvo najprej 
potrditi fi nančni načrt Doma, o 
morebitnem nakupu pa bo pred 
sprejetjem končne odločitve na 
dopisni seji razpravljal še svet 
zavoda. Za razliko od prve draž-
be, ko je bila cena postavljena 
na nekaj več kot milijon evrov, 
ko je Šemničkijeva kategorično 
zavrnila možnost sodelovanja, 
tokrat pušča odprte vse možno-

sti. Sicer pravi, da je to še zmeraj 
bistveno višja cena od cenitve, ki 
so jo naročili in znaša nekaj manj 
kot pol milijona evrov, a pou-
darja, da so za pogovor zmeraj 
odprti.

Glede na dejstvo, da občina 
zemljišča za manj kot 742.087 
evrov ne bo prodala, bo tudi 
vodstvo Doma očitno moralo 
sprejeti dokončno odločitev, 
ali so nova cena in drugi pogoji 
dražbe zanje sprejemljivi ali ne. 
Ne le oni, temveč tudi vsi drugi 
interesenti imajo nekaj manj kot 
mesec dni časa, da preučijo po-
goje občine in primernost cene.

Ptuj � Parcela na Potrčevi ponovno na dražbi: to je najnižja 
cena, za katero jo bodo prodali

Občina znižala ceno parcele 
za četrt milijona evrov
Ceno svoje trenutno najdražje parcele, ki jo ponuja, je ptujska občina bistveno znižala. Čeprav so 
pričakovali, da bo zemljišče na Potrčevi na Ptuju prodano za dober milijon, kolikor je znašala ce-
nitev – ki so jo naročili sami –, se na prvo dražbo ni prijavil niti en sam dražitelj. Poskušali bodo 
v drugo, s četrt milijona evrov nižjo ceno; 14.673 kvadratnih metrov veliko zemljišče namreč zdaj 
ponujajo za 742.087 evrov. Interesentov naj bi bilo – po neuradnih podatkih – tokrat kar nekaj. 
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Odprto pismo ostaja 
neodprto

V našem časopisu bi lahko uvedli stalno rubriko, v kateri bi 
vsak teden znova preštevali padla ali nepovratno pohabljena dre-
vesa ter posekano grmovje, odštevali bi kvadratne metre mestnih 
zelenih površin (z vsemi navedenimi posegi, cenjeni someščani, 
bi odštevali tudi naš denar), morda bi lahko zraven objavili še na-
povednik prihajajočih sečenj ali celo aktualen seznam trenutno 
najneumnejših argumentov za »dokončno rešitev« vsega zelenega 
na Ptuju. V tokratni rubriki bi s sliko in besedo predstavili osku-
bljen Sončni park, v katerem nesrečni gospod Murko po novem 
osamljeno ždi sredi ničesar. Dimenzije pivskih šankov pač, bogpo-
magaj, so, kakršne so …

Pa je ne bomo uvedli. Rubrike, mislim. Njeno funkcijo že opra-
vljajo spletna družabna omrežja, ki tekmo v ažurnosti s tiskanim 
časopisom zlahka dobijo. Še bolje: na omrežjih lahko pišejo vsi, ki 
si tega zaželijo, in teh vseh je vse več. Spletno odprto pismo, ki ga 
je glede načrtovanega poseka dreves na ptujski tržnici Samo M. 
Strelec naslovil na ptujskega župana, je sprožilo burne odzive in 
odprlo številna vprašanja. Na pismo se je odzval marsikdo, župana 
med njimi ni bilo. Če časopisni članki in »jalove debate« na dru-
žabnih omrežjih ne zaležejo, kaj, spoštovani Ptujčani, preostane?K
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zelenjem.« Poudaril je, da 
bo v parku treba vzposta-
viti nek red, obenem pa 
zadovoljiti potrebe kon-
gresno-kulturnega sredi-
šča in občine.

Park na Muzejskem 
trgu (med dominikanskim 
samostanom, Prešernovo 
ulico, stavbo bivših zapo-
rov in opornim zidom nad 
Dravo) so kot vrtnoarhi-
tekturno dediščino vpisa-
li v register nepremične 
kulturne dediščine, nima 
pa statusa spomenika dr-
žavnega ali lokalnega po-

mena (kot dominikanski 
samostan). V registru so 
o Sončnem parku zapisali: 
»Prvotna ureditev je bila 
izvedena leta 1870, po 
drugi svetovni vojni je bil 
delno preoblikovan. Zra-
ven drevnine in grmovnic 
ga sooblikujejo še arheo-
loški eksponati.«

Krivec je pojasnil, da 
so Sončni park v register 
nepremične kulturne de-
diščine vpisali predvsem 
zato, da bi ga obvarovali 
pred pozidavo: »To veli-
kokrat storimo. Nekoč je 

bil na tem mestu samo-
stanski vrt, o katerem 
nimamo nobenih zgodo-
vinskih podatkov, kasne-
je je prostor služil urjenju 
vojakov. Morda bi lahko 
kaj več izvedeli z vrtno 
arheologijo, za kar bi po-
trebovali precej denarja, 
rezultati pa bi bili vpra-
šljivi.« 

Na ZVKDS so od pro-
jektantov nove podobe 
Sončnega parka zato zah-
tevali le, da »upoštevajo 
historična dejstva«.

Kot pojasnjuje Janez Smol-
kovič, direktor podjetja Teleing, 
d. o. o., je postopek presoje 
koncentracije v teku, saj je bila 
18. julija bila priglašena kon-
centracija pred Javno agencijo 
Republike Slovenije za varstvo 
konkurence. To je zadnji in 
ključni korak do vstopa v stra-
teško partnerstvo z največjim 
kabelskim in tretjim mobilnim 
operaterjem v Sloveniji – podje-
tjem Telemach, d. o. o., seveda 

če bo agencija povezavo odo-
brila.

„Pridružitev skupini Telema-
ch bo tako vnesla svež veter 
na območju 15 občin Spodnje-
ga Podravja in Pomurja, kjer 
Teleing ponuja svoje fi ksne 
telekomunikacijske storitve. 
S pridružitvijo bodo naročniki 
poleg storitev, ki jih že upo-
rabljajo, lahko dostopali do 
najnovejših in najsodobnejših 
telekomunikacijskih rešitev po 

dostopnih cenah, ki jih Telema-
ch ponuja svojim naročnikom, 
kot so velika hitrost dostopa do 
interneta, HD-programi, časov-
ni preskok, video na zahtevo, 
mobilna aplikacija D3 GO, sta-
cionarna in mobilna telefonija, 
brezplačni klici v omrežje Tele-
mach in United Group,“ so po-
jasnili v podjetju Teleing.

Po besedah Smolkoviča je 
na izbor strateškega partnerja 
vplivalo več dejavnikov. Dose-
danjim naročnikom so tudi v 
prihodnje želeli zagotoviti ce-
lovito ponudbo najsodobnejših 
telekomunikacijskih mobilnih in 
fi ksnih storitev. „Odločilna pa 

je tudi ohranitev delovnih mest 
za zaposlene v podjetju Teleing, 
kjer je redno zaposlenih 32 ljudi. 
Zelo pomembno je tudi to, da 
ima izbrani strateški partner za-
gotovljene vire fi nanciranja za 
dokončanje optičnega omrežja, 
ki ga Teleing gradi od leta 2007 
s ciljem, da do leta 2020 v celoti 
nadomesti obstoječa bakre-
na omrežja kabelske televizije 
z novim optičnim omrežjem. 
Optika bo torej kljub prevzemu 
v celoti zgrajena na območjih 
oz. v občinah, kjer je to pred-
videno,“ še pojasnjuje direk-
tor podjetja Teleing. To se bo 
razdelilo na dva dela, področje 

telekomunikacij prevzema pod-
jetje Telemach, gradnje pa tudi 
v prihodnje ostajajo v njihovi 
domeni. Sodelovanje obeh par-
tnerjev se bo tako nadaljevalo 
tudi po združitvi, saj bo ravno 
podjetje Teleing še naprej gra-
dilo optično omrežje. 

Kaj je bilo vzrok odločitvi, 
da dejavnost telekomunikacije 
prodajo, Smolkovič odgovarja: 
„Pridruževanje in konsolidacija 
operaterjev je normalen trend 
na trgu EU in Slovenije, kjer je 
močno prisotna konvergenca 
fi ksnih in mobilnih telekomuni-
kacijskih storitev. Samo opera-
terji, ki ponujajo celotno pale-
to fi ksnih in mobilnih storitev, 
so lahko dolgoročno konku-
renčni. Mi mobilne telefonije 
nismo ponujali, zaradi česar ni 
bilo celovite ponudbe. Svoje 
je prispevala tudi sprememba 
modelov komercialnih televi-
zij. Prepričan pa sem, da bodo 
naši naročniki s tem strateškim 
partnerstvom le še pridobili, 

saj bo programska shema še 
bogatejša, mobilne storitve so 
pri Telemachu zelo ugodne ter, 
kar je ključno, ponujena bo ce-
lovita storitev.“ 

O čem Agencija sploh 
presoja?

Javna agencija Republike 
Slovenije za varstvo konkuren-
ce postopek presoje koncen-
tracije prične na podlagi prigla-
sitve ali po uradni dolžnosti. 
Postopki se končajo z odločbo. 
Kot zanimivost še podatek: na 
področju presoje koncentracij 
je v letu 2015 Agencija obrav-
navala 31 zadev na osnovi pri-
glasitve koncentracije podjetij; 
v 19 zadevah je izdala odločbo 
o skladnosti koncentracije s 
pravili konkurence, v štirih 
zadevah so ugotovili, da ob-
veznost priglasitve ni bila izka-
zana, le v treh zadevah pa so 
ustavili postopek.
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Kako je bilo območje parka videti pred stoletji, sicer ne vemo, takšno pa je bilo do nedavna.

Podravje � Kakšne spremembe se obetajo naročnikom storitev Teleinga

Teleing v roke Telemacha
Podjetje Teleing, d. o. o., storitve fi ksnih telekomunikacijskih storitev ponuja v 15 občinah Spodnje-
ga Podravja in Pomurja. A že v kratkem bodo vstopili v strateško partnerstvo s podjetjem Telemach; 
čakajo le še na presojo Agencije za varstvo konkurence. Preverili smo, kaj bo prevzem tega uspešnega 
pomurskega podjetja pomenil za dosedanje naročnike njihovih storitev, pa tudi 32 redno zaposlenih.

Foto: ČG

Na Panorami mencavo, na grajskem griču ihtavo
Krajinskega arhitekta Mirana Krivca z Zavoda za varstvo kulturne dediščine Slovenije (ZVKDS) smo 

povprašali še o drugih dveh največjih posekih dreves na Ptuju. Poudaril je, da tisti na Panorami ni sporen, grič 
namreč ponuja velike perspektive: »Velika večina Ptujčanov vidi Rimljane kot oviro, v resnici pa gre za ptujsko 
preliminarno prednost. V Sloveniji gre za unikatno zgodbo, na katero bi se moralo osredotočiti tudi vse ostalo.« 
Priznal je, da začasna ureditev Panorame morda ni optimalna, a naj bi bila pač … začasna.

»Pri poseku grajskega griča pa je šlo za samovoljno akcijo Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož. Z muzejem smo 
se res dogovarjali, da bi bilo grič treba očistiti, vendar na zavodu v mislih nismo imeli goloseka. Načrtovali smo, 
da bi posekali bore, zasajene leta 1969. Mestoma bi skupine dreves pustili, da bi silhueto grajskega griča malo 
'zmehčali'. Dobro je vsaj to, da niso pulili štorov, saj je brežina dokaj nestabilna,« je dejal krajinski arhitekt. Od 
prvih posegov na grajskem griču sta minili dve leti in pol, konservatorski načrt za celotno območje gradu pa naj 
bi v Restavratorskem centru ZVKDS začeli pripravljati šele prihodnje leto. Krivec je ptujskemu županu Miranu 
Senčarju predlagal, da bi medtem simbolično zasadil eno drevo … 

Koliko časa imajo, da odločijo?
Kot so pojasnili na Agenciji, poteka konkretnega postopka ne morejo 

komentirati, so pa podali splošen odgovor glede rokov za izdajo odločbe 
v skladu z določili Zakona o preprečevanju omejevanja konkurence. 
Postopek presoje odloča o tem, ali bi zadevna koncentracija imela bistven 
vpliv na učinkovito konkurenco, zlasti kot posledica ustvarjanja ali 
krepitve prevladujočega položaja. Če Agencija med postopkom ugotovi, da 
v primeru združitve oz. priglašene koncentracije ni izkazan resen sum o 
njeni skladnosti s pravili konkurence, izdajo odločbo v 25 delovnih dneh od 
prejema popolne priglasitve. V nasprotnem primeru, ko je izkazan resen 
sum o njeni skladnosti s pravili konkurence, pa s sklepom začnejo postopek 
presoje skladnosti koncentracije s pravili konkurence. Objavijo ga na 
spletni strani Agencije in v roku 60 delovnih dni od dneva izdaje sklepa o 
uvedbi postopka izdajo odločbo, pri čemer je navedeni rok 60 delovnih dni 
ravno tako t. i. instrukcijski rok.

Telemach zaenkrat brez izjav 
Dolžino postopka presoje koncentracije je težko napovedati, a po 

pričakovanjih naj bi bil zaključen septembra. O tem, zakaj so se odločili 
za pridružitev in kaj ta pomeni za dosedanje naročnike Teleinga, smo se 
pozanimali tudi v podjetju Telemach, kjer pa so za zdaj z informacijami 
še skopi. Zapisali so le: „Obveščamo vas, da je bila sklenjena pogodba, 
s katero se bo podjetje Telemach, d. o. o., povezalo s podjetjem Teleing, 
d. o. o., iz Razkrižja. Družba Teleing je lokalni ponudnik fi ksnih 
telekomunikacijskih storitev na območju 15 občin področja Spodnjega 
Podravja in Pomurja.

V obdobju do odobritve pogodbe s strani pristojnih regulatornih 
organov ostalih podrobnosti v zvezi s to transakcijo ni možno 
komentirati.“
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»Poškodovan labod je bil še 
pri zavesti, dehidriran je z od-
prtim kljunom sedel na vročini. 
Pod enim krilom je imel veliko 
rano, po moje ga je zbil avto. 
Poklical sem 112, kjer so mi po-
vedali, da so o tem že pred 

časom obvestili neko društvo. 
Živali sem dal vodo in jo umaknil 
v senco, čeprav je pihala vame. 
Čakal sem na pomoč, a več kot 
20 minut ni bilo nikogar. Med-
tem me je nekdo prišel prosit, 
naj umaknem avto s pločnika, 

vsi drugi so le hodili mimo. Ne 
vem, ali ljudje res nimajo časa 
ali pa se jim pač ne da ukvarjati s 
tem,« je povedal Ciglarič.

Ko pomoči ni bilo na spre-
gled, je laboda dal v prtljažnik 
avtomobila in ga odpeljal v am-
bulanto za male živali pod okri-
ljem Veterinarske bolnice Ptuj. 
»Veterinar je bil zelo osoren. 
Dejal je, da tam niso pristojni 
za divje živali, a sem prosil, da 
laboda vseeno vsaj pregleda. 
Spraševal me je, kdo bo to pla-
čal. To ni moja, temveč divja 
žival, sem mu odgovoril, zato 
naj zanjo plača država,« je dejal 
Ciglarič.

Veterinar Rok Nartnik iz ptuj-
ske veterinarske bolnice je zatr-
dil, da je njegov sodelavec žival 
sprejel: »Labod je imel poškodo-
vano perut in del prsnega koša, 
izredno težko je dihal. Veterinar 

ga je zato moral evtanazirati.« 
Pojasnil je, da je najditelj živali 
napotke veterinarja očitno na-
pačno razumel kot zavrnitev: 
»Najditeljem poškodovanih pro-
stoživečih živali svetujemo, da 
kontaktirajo Zatočišče za živali 
prosto živečih živalskih vrst na 
Muti; če je žival hudo poško-
dovana, naj jo pripeljejo k nam. 
Izkušenj s takimi živalmi imamo 
bolj malo, a pomagamo po naj-
boljših močeh. Žival pri nas za-
držimo oz. hospitaliziramo, da 
jo nekdo pride iskat in odpelje 
na Muto.«

Ciglarič vztraja, da bi živali 
lahko pomagali tudi na Ptuju, če 
bi to hoteli: »Redim perutnino, 
živali poznam. Res dvomim, da 
ta labod ne bi preživel; problem 
je bil samo v denarju. Ko so mi 
povedali, da bodo ptico usmr-
tili, sem jo hotel odpeljati, a mi 

tega niso dovolili ...« Nartnik je 
pojasnil, da je zakonodaja na 
področju zdravljenja živali pro-
stoživečih vrst kar zapletena, 
poleg tega imamo v Sloveniji 

samo enega veterinarja s kon-
cesijo za zdravljenje teh živali: 
»Če bi rešili vse poškodovane 
divje živali, bi bili azili polni …« 

Ptuj, Slovenija �  Zdravljenje prostoživečih živalskih vrst

Divje živali lahko v Sloveniji zdravijo le v 
eni veterinarski ambulanti
Julija lani so vandali razdejali labodje gnezdo v ptujskem mestnem parku, letošnje poletje je prineslo novo žalostno labodjo zgodbo. Ta mesec je Branko 
Ciglarič na Bregu pri Ptuju ob cesti našel poškodovanega laboda in ga odpeljal v Veterinarsko bolnico Ptuj, kjer naj bi po njegovih besedah pomoč odklonili. 
Preverili smo, kaj se je v resnici zgodilo.

Foto: Mihael Toš

Laboda so zaradi hudih poškodb evtanazirali, njegov najditelj pa se 
sprašuje, ali je to res bilo nujno.

Prava številka je 112
Za poškodovane divje živali je po Uredbi o zavarovanih pro-

sto živečih živalskih vrstah dolžen poskrbeti Azil za živali prosto 
živečih vrst, za divjad pa morajo po Zakonu o divjadi in lovstvu 
poskrbeti lovske družine, pristojne za tisto območje. Pod divjad so-
dijo srne, navadni jeleni, damjaki, mufl oni, gamsi, kozorogi, divji 
prašiči, lisice, jazbeci, kune zlatice in kune belice, rakunasti psi, 
pižmovke, nutrije, alpski svizci, poljski zajci, navadni polhi, fazani, 
poljske jerebice, race mlakarice, srake, šoje in sive vrane.

Najditelji povoženih ali kako drugače poškodovanih divjih živali 
se zato pogosto znajdejo v zadregi, kaj storiti. Časa za premislek in 
raziskavo, v katero kategorijo posamezna žival sodi, največkrat ni. 
Najditelji naj zato pokličejo na telefonsko številko 112, kjer jih bodo 
povezali ali z Zatočiščem za živali prosto živečih vrst na Muti ali 
z lovci. Povedano preprosteje: ali bodo žival sploh poskusili rešiti 
ali bo obsojena na smrt, bo odvisno od živalske vrste, ki ji pripada.

Upokojenka Marija Plajnšek, 
ki v hiši v Nadolah 28 živi sama, 
je dejala, da je bil 10. avgusta 
okoli sedme ure zvečer hrup 
neznosen: »Slišati je bilo, kot bi 
odtrgalo kos hiše, z zidovi vred. 
Takoj sem stekla k vratom, da 
bi šla ven pogledat, kaj se je 
zgodilo, a je bil vihar tako mo-
čan, da jih sploh nisem mogla 
odpreti.« Nastalo škodo si je 
lahko ogledala šele, ko se je ve-
ter nekoliko polegel. In imela je 
kaj videti: veter je odnesel več 
kot četrt strehe, jo ponesel čez 
visoka drevesa pred hišo in jo 
odložil v sadovnjaku na pobo-
čju brega, približno 150 metrov 
stran od hiše.

Haloze � Neurje spet terjalo davek

Streha je poletela 150 metrov daleč
To poletje vreme Spodnjemu Podravju ni prizanašalo. Tudi zadnje v nizu neurij, ki je po vsej državi divjalo prejšnji teden, je povzro-
čilo precej škode. Morda najhuje je bilo v Nadolah v občini Žetale, kjer je močan vihar s stanovanjske hiše odtrgal velik kos strehe.

Foto: EM

Veliki kosi strehe so polomili sa-
dno drevje. Kose strešne kritine, 
špirovcev in žlebov je veter raz-
tresel po celem pobočju.

seznam potrebnih popravil in 
predračun lastnica objekta še 
čaka. Župan občine Žetale An-
ton Butolen je pojasnil, da imajo 
za takšne primere na občini pri-
pravljen poseben intervencijski 
sklad: »Občina bo za sanacijo 
prispevala 500 evrov, za višji 
znesek bi bil potreben sklep ob-
činskega sveta.« Dodal je, da so 
v neurju za občino nastali tudi 
drugi stroški: »Naliv je odnesel 
makadamske ceste po obči-
ni – tudi tiste, ki smo jih letos 
spomladi sanirali …« Plajnškova 
svoje hiše v Nadolah ni zavaro-
vala. Sama je s skromno pokojni-
no ne bo mogla popraviti, zato 
bo vsakršne pomoči ali para pri-
dnih rok zelo vesela.

Za haloške gasilce delovna noč
Zadnje neurje je precej škode napravilo po celotnih Halozah. 

Gasilci Prostovoljnega gasilskega društva (PGD) Makole so od-
stranili drevo, ki je v naselju Savinsko padlo na osebno vozilo in 
poškodovalo električne in telekomunikacijske vodnike. Gasilci PGD 
Stoperce so iz kleti in pritličja stanovanjske hiše v Majšperku črpali 
meteorno vodo in odstranili dve podrti drevesi. Gasilci PGD Tržec 
so sanirali razkrito streho na stanovanjski hiši v Tržcu. Videmski 
gasilci so iz dveh hiš črpali vodo, razžagali dve drevesi, ki sta padli 
na cestišče, ter podprli in zavarovali električni drog. Gasilci PGD 
Leskovec so odstranili podrta drevesa v Repiščah. Gasilci PGD 
Cirkulane so na novo prekrili razkrito streho na hiši v Gradiščah. 
Na teren so morali tudi gasilci PGD Zavrč, saj je v Turškem Vrhu 
na cestišče padlo drevo. Foto: EM

Žetalski gasilci so hišo zaščitili s folijo. 

»Streho je hud sunek vetra v 
celoti, s špirovci in žlebovi vred, 
odtrgal vse do dimnika. Najbrž 
bi 'olupil' celo streho, če ga ne 
bi zaustavil dimnik. Tudi tega je 
veter poškodoval in premaknil,« 
je pojasnila lastnica stavbe. Na 
pomoč so takoj priskočili ga-
silci Prostovoljnega gasilskega 
društva Žetale, ki so hišo zača-
sno zaščitili s plastično folijo. 

»Gasilci, sorodniki in sosedje so 
mi pomagali še isti večer, vsem 
sem za pomoč neizmerno hvale-
žna. Gasilci so se izkazali z odlič-
no in hitro organizacijo, delali so 
skoraj do polnoči,« je povedala 
Plajnškova.

Po prvih, grobih ocenah je 
na strehi nastalo za okoli 2.500 
evrov škode, na natančnejši 
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„Gre za dogodek, ki se mi je 
zgodil v ptujskih Termah, ko sem 
s skokom s petmetrske skakal-
nice reševal svoje življenje in 
življenje kopalke. Po več skokih 
s skakalnice z mesta sem se od-
ločil, da skočim z zaletom, seve-
da po predhodnem dogovoru 
z redarjem, da mi bo dal znak s 
piščalko. Z zaletom seveda ni-
sem videl, kaj se dogaja v baze-
nu, da je v prostoru za doskok 
plavalka, kjer po pravilih ne bi 
smela plavati. Ko sem z zaletom 
odskočil lastovko na znak 'mla-

dostnega kopališkega redarja', 
sem na mojo grozo zagledal 
plavalko točno v območju moje-
ga doskoka. Nakar sem reševal 
svoje in njeno življenje in pri tem 
utrpel poškodbe, ki so vidne. 
Tukaj gre za varnost kopalcev in 
za varnost bi morali po mojem 
skromnem mnenju poskrbeti ko-
pališki reševalci s certifi kati,“ trdi 
Miroslav Letonja, ki se mu je, kot 
pravi, omenjeni dogodek pripetil 
4. avgusta letos.

Prepričan je, da je le zaradi 
hitrega odziva uspel obvarovati 

sebe in plavalko pred še hujšimi 
poškodbami. „Poanta je v tem, 
da po mojem mnenju za varnost 
kopalcev ne skrbijo avizirani s 
strokovnimi izpiti usposobljeni 
kopališki redarji. Zagotavljam, 
da skoke kar dobro obvladam. 
Zadevo sem prijavil tudi na ptuj-
ski policijski postaji in dežurni 
policist mi je zagotovil, da bodo 
poslali rajonskega policista, da 
opozori vodstvo kopališča na 
omenjeno problematiko varnosti 
kopalcev,“ še dodaja Letonja. Po-
udarja, da njegov namen ni ptuj-

skim Termam delati antireklame, 
temveč le opozoriti na to, da so 
kopalci lahko zaradi neusposo-
bljenosti kadra tudi v življenjski 
nevarnosti in preprečiti še ka-
kšno morda hujšo poškodbo.

V Termah 
odgovarjajo: »To 
sezono ni bilo niti ene 
poškodbe«

Seveda smo o tem dogodku 
govorili tudi z vodstvom ptuj-
skih Term. Pojasnili so, da v Ter-

malnem parku Term Ptuj za var-
nost kopalcev skrbijo reševalci 
iz vode in redarji, ki so v skladu 
s Pravilnikom o ukrepih za var-
stvo pred utopitvami na kopa-
liščih prisotni na vseh vodnih 
atrakcijah – toboganih in skakal-
nicah: „Delo redarjev opravljajo 
študentje, ki jih pred nastopom 
dela strokovno usposobijo re-
ševalci iz vode, ki so prisotni 
na kopališču in tudi spremljajo 
njihovo delo. Naloga redarja na 
vodni atrakciji je, da da kopalcu 
znak, kdaj se lahko spusti po 

toboganu ali skoči s skakalnice. 
Kopalce, ki znakov redarjev ne 
upoštevajo, se na to opozori z 
žvižgom.“

Trdijo še, da z dogodkom, ki 
naj bi se zgodil 4. avgusta letos, 
sploh niso seznanjeni in doda-
jajo: „Reševalci iz vode vodijo 
zapisnik o vseh poškodbah, ki se 
zgodijo na kopališču, v katerem 
pa omenjenega dogodka ni. V 
letošnji sezoni do tega trenutka 
še nismo zabeležili nobene po-
škodbe na skakalnicah.“

Dženana Kmetec

Ptuj � Varnost kopalcev v Termah

Letonja: »Reševal sem sebe in 
življenje kopalke v bazenu«
Ker naj bi mu pri skoku s skakalnice v ptujskih Termah redar dal znak, da lahko skoči, čeprav je bila 
pod njim v bazenu plavalka, se je naš bralec, trdi, znašel v izjemno nevarni situaciji. Kot pravi Miro-
slav Letonja, je bilo zaradi neusposobljenosti redarjev ogroženo njegovo življenje in tudi varnost vseh 
kopalcev. V Termah odgovarjajo, da v letošnji sezoni niso zabeležili niti ene poškodbe in tudi o tem 
dogodku niso seznanjeni.

Foto: EM

Poškodb naj bi Letonja imel kar nekaj, a je prepričan, da bi se dogodek 
lahko končal s še bistveno hujšimi posledicami.

 Ponudniki na javnem razpisu Prenova objekta stare komunale za potrebe 
tržnice, hostla ter prostorov KOŠ-a cena v EUR z DDV

1. FRANC ŠKORJANEC, s. p., Žvab 16, 2259 Ivanjkovci 640.670,47

2. MARKOMARK NIVAL, d. o. o., Pobrežje 6 a, 2284 Videm pri Ptuju 
s partnerjem NIVAL OAB, Pobrežje 6 a, 2284 Videm pri Ptuju 743.863,65

3. LESNINA MG OPREMA, d. d., Parmova ulica 53, 1000 Ljubljana 755.763,66

4. GP PROJECT ING, d. o. o., Vošnjakova ul. 6, 2250 Ptuj 834.453,67

5. MILAN PINTARIČ, s. p., Spodnja Ščavnica 32, 9250 Gornja Radgona 876.958,69
Vir: Občina Ormož

Za prenovo objekta stara komunala za potrebe tržnice, hostla ter prostorov KOŠ-a se je 
potegovalo pet ponudnikov. Ponudbena cena najugodnejšega ponudnika, Franc Škorjanec, s. p., je 
skupaj z DDV znašala 640.670 evrov, cena Milana Pintariča, s. p., pa je bila za 36 % oziroma dobrih 
230.000 evrov višja.

Občina Ormož je konec prete-
klega tedna ob podpisu pogod-
be z izbranim izvajalcem pred-
stavila celovito rekonstrukcijo 
objekta, znanega pod imenom 
stara komunala. Del te stavbe, 
ki je danes v razpadajočem sta-
nju, bodo porušili ter zgradili 
povsem na novo, preostali ob-
stoječi del pa obnovili. Po napo-
vedih občine bodo v prenovlje-
nem objektu v skupni velikosti 
665 kvadratnih metrov prostor 
med drugimi dobili tržničarji. Se-
danja tržnica je namreč umešče-
na med stanovanjske bloke in 
tako premajhna in neprimerna. 
Nova tržnica se bo z osrednjim 
prostorom, sanitarijami in po-
kritim prostorom za druženje 
razprostirala na površini okoli 
210 kvadratnih metrov. Poleg 
prodajne dejavnosti pa bo na-
menjena tudi prireditvam in naj-
različnejšim dogodkom.

Na voljo bo 30 postelj
Velika pridobitev bo tudi ho-

stel, ki bo meril 262 kvadratnih 
metrov. V njem bo na voljo 
osem sob z vsega 30 postelja-
mi (štiri dvoposteljne sobe, dve 
štiriposteljni sobi ter po ena šest 
in osemposteljna soba), ki jih v 
mestu za sam razvoj turizma še 
kako potrebujejo. Velika težava 
je namreč, da v Ormožu objekta, 
v katerega bi lahko namestili av-
tobus izletnikov, ni. Ob samem 
hostlu bodo sicer še uredili 22 
parkirnih mest.

Prav tako pa bo objekt nudil 
prostore študentski organizaciji 
Ormož (KOŠ) ter Mladinskemu 
centru Ormož (MCO). Korenita 
prenova stare komunale z novo 
vsebino bo po mnenju vodje 
oddelka za gospodarske dejav-
nosti na občini Ormož Karmen 
Štumberger doprinesla k oživi-

tvi mestnega središča: »Namen 
projekta je obnoviti in rekon-
struirati objekt stare komunale, 
ki je trenutno v izjemno slabem, 
razpadajočem stanju, ter s tem 
ponovno oživeti ta del mesta 
Ormož. Ureditev objekta na lo-
kaciji  Kerenčičevega trga 11 je 
edinstvena priložnost razvoja 
ter ponovnega zagona stroge-
ga centra Ormoža s pomočjo 
različnih vsebin, ki bodo prite-
gnile tako starejšo kot tudi zelo 
mlado prebivalstvo Ormoža ter 
njegove okolice v sam center 
mesta. Namen pa je tudi prido-
bitev na veljavi v smislu turizma 
in obiska domačih ter tujih go-
stov. Center bo tako ljudem po-
nujal najrazličnejše dejavnosti, 
ki bodo potekale med tednom 
kot tudi ob koncu tedna, tako 
čez dan kot tudi v večernih urah 
– vsebina centra je usmerjena 
tako, da privabi v objekt čim več 

različnih generacij ob različnem 
času. Omogočeno bo medgene-
racijsko druženje v prostem času 
in tudi v poslovne namene.«

Pred samo sanacijo še 
arheološke raziskave

V kleti prenovljenega objekta 
je predvidena še shramba oz. vi-
noteka. Pred samo sanacijo kleti 
bodo izvedene arheološke raz-
iskave, s katerimi se morebitne 
arheološke ostaline razišče in 
nadzorovano odstrani, kar pred-

pisuje varstveni režim v primeru 
gradbene dejavnosti v mestu in 
posegih v zemeljske plasti.

Kot je ob podpisu pogodbe 
še dejal ormoški župan Alojz 
Sok, bo investicija občino stala 
okoli 640.000 evrov, nadejajo 
se okoli 33.000 evrov evropskih 
sredstev za opremo za tržnico v 
okviru projekta, prijavljenega na 
razpis kmetijskega sklada v okvi-
ru LAS OE Ormož. Čakajo še na 
odobritev Agencije za kmetijske 
trge RS. »To bo že tretja podpi-

sana pogodba za investicije na 
področju mesta Ormož, in sicer 
iz tistih sredstev, za katera je ob-
činski svet odločil, da se name-
sto za odlagališče komunalnih 
odpadkov na območju glinoko-
pa namenijo za druge potrebe«, 
je ob tem še pojasnil Sok.

Izbrani izvajalec Franc Škorja-
nec, s. p., je dela začel v tem te-
dnu in bo končal v roku desetih 
mesecev, za nadzor v vrednosti 
9.500 evrov pa je bil izbran Bran-
ko Kelemina.

Ormož � Celovita obnova stare komunale v vrednosti 640.000 evrov

Mesto bo bogatejše za hostel in novo tržnico
Stara komunala v samem centru Ormoža, ki že lep čas kliče po obnovi, bo deležna korenite prenove, vredne okoli 640.000 evrov. V njej bo občina uredila 
novo tržnico, hostel ter prostore Kluba ormoških študentov in Mladinskega centra Ormož. 

Foto: ML

Za izvedbo celovite obnove objekta »stara komunala« je župan občine Ormož Alojz Sok minuli petek 
podpisal pogodbo s samostojnim podjetnikom Francem Škorjancem in Brankom Kelemino, ki bo nad pro-
jektom izvajal strokovni nadzor.
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»Primerjava z lanskim letom 
kaže, da smo po fi zičnem ob-
segu prodaje na podobnem 
nivoju kot lani, medtem ko 
smo obseg prihodkov iz pro-
daje povečali za več kot deset 
odstotkov. Slednje je v najve-
čji meri rezultat višje borzne 
cene aluminija, ki je v prvem 
polletju v povprečju presegla 
1.850 ameriških dolarjev za 
tono. Višja borzna cena alu-
minija ugodno vpliva na po-
večanje obsega prihodkov, v 
manjši meri pa tudi na poslov-
ni izid. Spremenjene okolišči-
ne poslovanja se niso odrazile 
samo pri prihodkih iz prodaje, 
ampak tudi pri stroških, saj 
so se cene vseh strateških su-
rovin – glinice, koksa, smole, 
primarnega in odpadnega alu-
minija ter legirnih dodatkov – 
zvišale,« je pojasnil predsednik 
uprave Taluma Marko Drobnič 

in dodal: »Z majem 2017 spre-
jetimi odločitvami v povezavi 
s plačno politiko se je dodatno 
povišal strošek dela kot posle-
dica dviga plač, tako osnov-
nih kot tudi variabilnega dela 
plače. Z dodatnim ukrepom 
smo zvišali dodatke zaposle-
nim v proizvodnji za delo v 
popoldanski in v nočni izmeni. 
Ocenjujemo, da bodo sprejeti 
ukrepi skupaj na letni ravni 
prinesli 9-odstotno povečanje 
mase plač. Sprejeti ukrepi niso 
vključevali vodstvenih in vodil-
nih zaposlenih.«

Na vprašanje, kakšen je cilj 
poslovanja do konca tega leta, 
prvi mož kidričevskega Taluma 
odgovarja: »Na osnovi skle-
njenih prodajnih pogodb in 
okoliščin poslovanja v panogi 
lahko ocenjujemo, da bomo 
prihodke iz prvega polletja 
podvojili, poslovni izid bo od-

Kidričevo � Talum ob polletju posloval pozitivno

Letos 25 mio evrov za naložbe
V kidričevskem Talumu, ki velja za enega največjih zaposlovalcev v regiji, so v prvem polletju 2017 ustvarili 170 milijonov evrov 
prihodkov iz prodaje. Rezultat za 14 odstotkov presega načrtovanega, za 11 odstotkov je višji tudi od rezultata v lanskem primer-
ljivem obdobju. Poslovni izid prvega polletja celotne skupine je pozitiven in znaša 1,5 milijona evrov.

Foto: Črtomir Goznik

Konec junija je bilo v skupini Talum zaposlenih 1.310 sodelavcev. V obdobju zadnjih dveh let se je število 
zaposlenih povečalo za več kot 200. Povprečna starost zaposlenih je 43 let, v zadnjem srednjeročnem ob-
dobju se je znižala za štiri leta.

visen od nadaljnjega gibanja 
cen surovin v tem in zadnjem 
kvartalu. Letos smo nekoliko 
pospešili vlaganja v osnovna 
sredstva in razvoj, saj jih v ce-
lotni skupini Talum načrtujemo 
za 25 milijonov evrov. Naložbe 
so povezane z razvojno-razi-
skovalno dejavnostjo, poveča-
njem proizvodnih zmogljivost 
in investicijskim vzdrževanjem. 
Izpostavimo lahko naložbe pri 
povečanju proizvodnje dro-
gov zaradi vstopa na trg dro-
gov s specifi čnimi zahtevami. 
Investicije na tem programu 
bomo izvedli v modernizacijo 
in izgradnjo homogenizacijskih 
peči ter v razvoj litja drogov 
drugačnih dimenzij od obsto-
ječih. Na področju proizvodnje 
rondelic za doze povečujemo 
proizvodnjo zaradi vstopa na 
nove trge z razvojem novih zli-
tin. Na področju livarstva ulit-
kov intenziviramo aktivnosti 
pri procesu visokotlačnega li-
tja, s čimer zaokrožujemo celo-
vito ponudbo vseh tehnologij 
litja na eni lokaciji. Letos je naj-
več vlaganj na tem področju 
povezanih z izgradnjo objekta 
in obdelovalnih naprav za me-
hansko obdelavo aluminijastih 
ulitkov.«

Mojca Zemljarič

Najbrž tele uvodne misli po-
znate iz Hemingwayevega ro-
mana Komu zvoni (pa čeprav 
nas 99 odstotkov pojma nima, 
koga je pisatelj citiral. Mimo-
grede: prevod smo prepisali 
s spleta, ne iz kakšne knjige, 
zato je mogoče malenkost 
drugačen od tistega, kar imate 
na svoji knjižni polici.). In kot 
ljudje nismo otok, tako niso 
otoki mesta ali države; no, ne-
katera so, ampak v zapisanem 
navedku ni mišljeno dobese-
dno otok, pač pa povezanost 
posameznika – otoka – s celo-
to. In povezovanje je lastnost, 

ki jo pozna celotno stvarstvo, 
od najmanjše celice, ki se je 
združila v organizem, do naj-
višje razvitega bitja ... (Recimo, 
da smo s tem mislili na Homo 
sapiensa.)

Povezujemo se ljudje kot 
posamezniki, povezujejo se 
tudi naše različne združbe. 
Pomembnejši ali »pomemb-
nejši«, kot si, raje se bodo 
povezovali s tabo (poglejte 
samo na spletno Knjigo obra-
zov, koliko »prijateljev« imajo 
nekateri!). Povezujejo se tudi 
mesta. Pri čemer sicer ne velja, 
da je število povezav premo 

sorazmerno s pomembnostjo. 
Ker me nihče ne bo prepričal, 
da je Maribor najpriljubljenejše 
mesto na Kitajskem, pa imajo 
kar deset mariborsko-kitajskih 
bratsko/partnerskih povezav. 
Prej bi človek rekel, da gre za 
vsiljivost. (To poznamo tudi v 
zasebnih »prijateljskih« pove-
zavah, kajne?) No, v tem se-
stavku pišemo o mednarodnih 
povezavah mest. Pravzaprav 
za nas »najpomembnejšega« 
mesta – Ptuja.

Ptujske mednarodne 
povezave

Ptujsko medmestno/meddr-
žavno sodelovanje opisujeta 
dva pojma: pobratenje in par-
tnerstvo. S Ptujem pobratena 
mesta so Aranđelovac v Srbiji 
(od 8. avgusta 1971), Saint-Cyr-
sur-Loire v Franciji (od 28. juni-
ja 1997), Banská Štiavnica na 
Slovaškem (od 10. septembra 
2004), Burghausen v Nemčiji 
(od 10. septembra 2004), Va-
raždin na Hrvaškem (od 6. de-
cembra 2004) in Ohrid v Make-
doniji (od 8. decembra 2005). 
Partnerski sporazumi oziroma 
listine o nameri sodelovanja 

na posameznih področjih pa 
so bila podpisana z mesti Ve-
lika Kaniža / Nagykanizsa 
na Madžarskem (26. sep-
tembra 2008), Kavadarci v 
Makedoniji (februarja 2009), 
Arlon v Belgiji (22. februarja 
2009), Kalisz na Poljskem 
(21. avgusta 2011) in Säffl  e na 
Švedskem (2. avgusta 2013). 
In letos ob občinskem prazni-
ku še Jezernica na avstrijskem 
Koroškem.

Zakaj ravno ta bratstva in 
partnerstva, se bo najbrž po-
zabilo (če se že ni). Za Aranđe-
lovac se (še) spomnimo, da je 

povezava s Ptujem posledica 
dogajanj med drugo svetovno 
vojno, ko so bili nekateri Slo-
venci (tudi z našega območja) 
izgnani v ta del Srbije in so 
dobili zatočišče in pomoč za 
preživetje v Šumadiji. Kakšna 
pa je zgodovinska povezava 
z Banskó Štiavnico, ne vemo 
(nas bo popravil kdo, ki to 
ve?). Mogoče pa – če gremo 
razlagat malo na silo: v Banskí 
Štiavnici je bil rudnik zlata in 
srebra in je morda kak v Ptu-
ju arheološko izkopan rimski 
prstan narejen iz slovaškega 
zlata? Burghausen: imajo grad 

nad reko, vinograd na graj-
skem griču (ki so jim ga sicer 
nedavno zasadili Ptujčani), sre-
dnjeveške igre ... – dovolj po-
dobnosti za bratstvo? (Aja, pa 
turizem imajo, samo tam se ga 
vedo iti!) Kaj ptujskosti bomo 
našli v preteklosti mesta Saint-
Cyr na Loari, ne vemo; danes 
je tam krožišče, poimenovano 
po Ptuju (le kako Francozi iz-
govorijo »Ptuj«?). Morda je v 
srednjem veku kak saintcyrški 
romar od tam prišel k ptujskim 
dominikancem ali minoritom? 
(Marija Hernja Masten bi to 
lahko vedela ...).

Ptuj � Bratsko in partnersko sodelovanje Mestne občine ali občanov

»Mi se imamo radi ...« – čeprav ma
»Noben človek ni otok, popolnoma sam zase; vsak človek je kos celine, del kopnega; če morje odplavi grudo zemlje, se Evropa zmanjša, kot 
človeka vzame del mene, ker pripadam človeški vrsti; in zato nikdar ne pošiljaj poizvedovat, komu zvoni; zvoni tebi.«

Občine se zelo rade bratijo. Staršani so to zelo zanimivo pokazali v krožišču, ki pelje do bližnje avtoceste ...

Ljubljana – pobratena 
mesta

Ljubljana ima podpisane sporazume in protokole s 25 mesti: 
Pesaro (Italija), Parma (Italija), Chemnitz (Nemčija), Bratislava 
(Slovaška), Sousse (Tunizija), Cleveland (Ohio, ZDA), Wiesba-
den (Nemčija), Tbilisi (Gruzija), Leverkusen (Nemčija), Reka (Hr-
vaška), Chengdu (Kitajska), Ploče (Hrvaška), Dunaj (Avstrija), 
Atene (Grčija), Moskva (Rusija), Zagreb (Hrvaška), Moskovska 
pokrajina (Ruska federacija), Gradec ( Avstrija), Sarajevo (Bosna 
in Hercegovina), Bruselj – glavno mesto (Belgija), Skopje – glavno 
mesto (Makedonija), Beograd – glavno mesto (Srbija), Baku – 
glavno mesto Azerbajdžana, Fujairah (Združeni arabski emirati), 
Ankara (Turčija).



Skratka – razlog za pobra-
tenja in sodelovanja je najbrž 
malokomu znan. Na občini pa 
povezave pojasnjujejo: »Pod-
pisi partnerstev in pobratenj 
so bili v največji meri posledica 
aktivnih sodelovanj na določe-
nih področjih (pri posameznih 
projektih, na področju kultu-
re, Kurentovanja, turizma …). 
Župani, mestni svetniki pa 
tudi občani so s posameznimi 
mesti v določenih obdobjih za-
čutili tolikšno povezanost ter 
videli možnosti sodelovanja 
tudi v prihodnosti, da so se od-
ločili za obeležitev sodelovanja 
s podpisi svečanih protokolar-
nih listin.«

In če so nam (nekatera) po-
bratena mesta vsaj po imenih 
blizu, kaj pa veste o partner-
skih: Kavadarci (aha, vino!), 
Velika Kaniža – Nagykanizsa 
(povezuje nas skupna rimska 
zgodovina, pa potem praslo-

venska), Arlon (???),Kalisz (???), 
Säffl  e (???)? Zemljepis: sedi, 
1. (In zanimivo: za razliko od 
Mariborčanov nobenega kitaj-
skega mesta. Le kako so Ptuj 
našli lastniki ptujskih kitajskih 
trgovin in restavracij?)

Ampak pri bratstvih in par-
tnerstvih je pomembno, kot 
so zapisali na občinski spletni 
strani: »Mestna občina Ptuj sle-
di temeljnim evropskim smer-
nicam, kot so mir in medseboj-
no spoštovanje, demokracija 
in medsebojno sodelovanje ter 
prihodnost Evrope z multikul-
turnim dialogom. (Aha, zato ni 
kitajskih mest, op. avt.) V tem 
duhu in duhu resničnega prija-
teljstva in medsebojnega spo-
znavanja in razumevanja Me-
stna občina Ptuj preko svojih 
pobratenih, prijateljskih in par-
tnerskih mest uresničuje začr-
tane smernice mednarodnega 
sodelovanja lokalnih skupnosti 
in njihovih prebivalcev.«

Pobratenje kot žlahta 
– dobimo se le ob 
redkih priložnostih

Pri mestni oblasti smo se po-
zanimali, kako vzdržujejo stike 
s pobratenimi in partnerskimi 
mesti. Katerega je letos kdo 
obiskal kot predstavnik mesta 
in obratno – iz katerih mest so 
Ptuj uradno obiskali? Oziroma: 
kdaj je zadnjič kdo od predstav-
nikov mesta obiskal neko po-
brateno mesto in iz katerega 
mesta so uradno obiskali Ptuj?

»Stiki in sodelovanje s pobra-
tenimi in partnerskimi mesti so 
vezani na redne, protokolarne 
dogodke, kot so prazniki mest 
ali tradicionalni dogodki. V MO 
Ptuj sta to Kurentovanje in ob-
činski praznik. Delegacije mest 
pa sodelujejo in si izmenjujejo 
obiske tudi ob drugih dogod-
kih, kot so enkratne posebne 
prireditve, enkratna sodelo-
vanja ali  aktivnosti na nivoju 
drugih institucij. V MO Ptuj je 
takšen športno-rekreativni do-
godek Tek partnerskih mest, 
organiziran vsako drugo leto, 
šolske izmenjave učencev v 
Säffl  eju, razstava varaždinske-
ga kiparja Vladimirja Gaparića 
– Gape v Miheličevi galeriji v je-
seni 2016 … Na sploh pa je naj-
več sodelovanja na področju 
kulture. Posamezne institucije 
in društva se povezujejo nefor-
malno in spontano, občino pa 
o tem po navadi obvestijo.

MO Ptuj neposredno naj-
intenzivneje sodeluje z Bur-
ghausnom, posredno, preko 
institucij, ki delujejo v občini, 
pa še z Varaždinom, Arandje-
lovcem, Säffl  ejem in drugimi. V 
letošnjem letu so Burghausen 

v času jazz festivala obiskali 
sodelavci Zavoda za turizem 
Ptuj, župan pa je z delegacijo 
obiskal francosko mesto Saint-
Cyr-sur-Loire, Arandjelovac in 
Jezernico. Ptuj so v času Ku-
rentovanja 2017 obiskale de-
legacije iz Velike Kaniže, Burg-
hausna, Arandjelovca, Kalisza, 
Säffl  eja in prijateljskega mesta 
Veszprem. V času letošnjega 
občinskega praznika pa so bile 
na Ptuju delegacije iz Arandje-
lovca, Burghausna, Saint-Cyra 
in Jezernice.«

Gospodarsko 
sodelovanje – bolj 
moralno kot realno

Za kakšne oblike sodelova-
nja gre med pobratenimi me-
sti, govorijo podpisane listine. 
Tako lahko med drugim v listi-
ni, podpisani z Banskó Štiavni-
co, preberemo, da bosta mesti 
sodelovali na kulturnem, špor-
tnem, družabnem in gospo-
darskem področju za »blago-
stanje obeh mest in narodov«; 
burghausenška Urkunde go-
vori o obojestranskih obiskih, 
predvsem mladih obeh mest, 

kulturni izmenjavi in športnih 
tekmovanjih ter pospeševanju 
gospodarstva; francoski pro-
tocole d'amitié piše o zbližanju 
obeh mest s pospeševanjem 
medsebojnega sodelovanja, 
izmenjavo na vseh področjih 
gospodarskega, komercialne-
ga, znanstvenega in tehnične-
ga, kulturnega, izobraževalne-
ga in športnega življenja ter z 
medčloveškimi odnosi; make-
donski dogovor za sorabotka 
pa v več poglavjih opredeljuje 
sodelovanje učencev in mladi-
ne, gospodarstva, znanosti in 
razvoja, govori o srečanjih pre-
bivalcev in njihovih združenj, 
sodelovanju v kulturi in izo-
braževanju, pri približevanju 
Makedonije Evropski uniji ter 
v komunalni dejavnosti. Veliko 
lepih besed in lepih misli, ki se 
gotovo udejanjajo – včasih 
bolj, drugič manj.

Na občini smo se pozanima-
li, ali je pobratenju sledilo tudi 
kakšno gospodarsko sodelo-
vanje in kakšen je rezultat tega 
sodelovanja.

»Ob vsakem uradnem obi-
sku tujih delegacij na Ptuju ali 
ptujskih v pobratenih in par-
tnerskih mestih steče tudi po-
govor o možnostih sodelova-
nja na področju gospodarstva. 
Trudimo se s povezovanjem 
gospodarstvenikov, občasno 
pa po uradnih obiskih pride 
tudi do nadaljnjih pogovorov. 
Naloga MO Ptuj je na gospo-
darskem področju povezoval-
na in predstavitvena.«

Če povzamemo: nihče ne ve 
nič o rezultatih gospodarskega 
sodelovanja. Mogoče pa so ...

Malo denarja ... – 
ampak pomemben je 
dober namen

Koliko denarja je v letu 
2016 ptujska občina porabila 
za sodelovanje s pobratenimi 
mesti? Je občina pripravljena 
fi nancirati tudi sodelovanje 
nekega društva, podjetja ... s 
podobnimi institucijami v po-
bratenih mestih? Ali občina na 
primer spodbuja lokalne me-
dije (televizijo, radio, časopis) 

za sodelovanje s pobratenimi 
kraji – poročanje o njih, pripra-
vljanje oddaj ali člankov o nji-
hovem aktualnem dogajanju? 
In obratno: poročanje tujih 
medijev o dogajanju pri nas? 
Je to spodbujanje fi nančno ali 
samo moralno?

»V proračunu Mestne ob-
čine Ptuj je bilo v letu 2016 
za mednarodno sodelovanje 
namenjenih 3826 evrov. V pri-
meru sodelovanja društev pri 
projektih v pobratenih in par-
tnerskih mestih po svojih mo-
žnostih pomaga pri kritju stro-
škov (pogosto s kritjem potnih 
stroškov, predstavitvenimi in 
promocijskimi materiali).

V primeru obiskov delegacij 
iz pobratenih in partnerskih 
mest Služba za stike z javnosti 
medije obvesti o tem, iz kate-
rega mesta ter kdo prihaja na 
Ptuj. Novinarji s ptujskega ob-
močja pa so se v preteklosti že 
pridružili skupinam, ki so obi-
skale pobratena in partnerska 
mesta. Tako jim je bilo omogo-
čeno, da iz prve roke pridobijo 
informacije in poročajo o sode-
lovanju.«

Ima občina Ptuj v kratkoroč-
nejšem načrtu kakšno novo 
pobratenje? S kom in s ka-
kšnim namenom?

»Mestna občine Ptuj je li-
stino o sodelovanju nedavno, 
v sklopu praznika MO Ptuj, 
podpisala z avstrijsko občino 
Jezernica ob Miljskem jezeru. 
Prihodnjih podpisov listin o so-
delovanju za zdaj ne načrtuje-
mo.« Odgovore MO Ptuj nam je 
posredovala Tina Baštevc.

Kakorkoli obračamo – brat-
sko in partnersko sodelovanje 
se v bistvu »navadnih« obča-
nov ne vem kako ne tiče. In o 
bratskih/partnerskih mestih 
vemo bore malo. Kaj je nove-
ga v Saint-Cyru? Kaj načrtujejo 
letos zgraditi v Banskí Štiavni-
ci? Kako poletno vročino pre-
življajo v Varaždinu? Katero 
glasbo najraje poslušajo na ra-
diu Šumadija? Ali v Veliki Kaniži 
kuhajo bograč ali raje segedin 
golaž, plešejo polko ali čardaš? 
Bo treba iti pogledat ... Če smo 
že bratje in sestre ...
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arsikdaj ne vemo, zakaj
bi se zmanjšal rtič, kot bi se posestvo tvojih prijateljev ali pa tvoje lastno; smrt slehernega 

Foto: jš

Foto: jš

Ptujsko povezovanje je, vsaj po zunanjih znamenjih sodeč, nekoliko 
skromnejše ...

Mariborska vsekitajska 
pobratenja

Mestna občina Maribor je pobratena z naslednjimi mesti: 
Chongqing, Kitajska, 2017; Hangzhou, Kitajska, 2017; Kharkiv, 
Ukrajina, 2012; Pueblo, Colorado, Združene države Amerike, 
2006; Saint Petersburg, Rusija, 2001; Tours, Francija, 1997; Osi-
jek, Hrvaška, 1995; Pétange, Luksemburg, 1992; Gradec, Avstrija, 
1987; Szombathely, Madžarska, 1985; Udine, Italija, 1985; Mar-
burg, Nemčija, 1979; Kraljevo, Srbija, 1970; Greenwich, Anglija, 
Velika Britanija, 1967. Partnersko sodelovanje pa je sklenila z na-
slednjimi mesti: Xi'an, Kitajska, 2017; Orel, Ruska federacija, 2017; 
Smederevo, Srbija, 2017; Veliko Tarnovo, Bolgarija, 2016; Sari, 
Iran, 2016; Mahallat, Iran, 2016; Wuhan, Kitajska, 2016; Mala-
dečna, Belorusija, 2016; Kutaisi, Gruzija, 2016; Bar, Črna gora, 
2016; Vologda, Rusija, 2016; Wuxi, Kitajska, 2015; Yancheng, Ki-
tajska, 2015; Makarska, Hrvaška, 2015; Huai'an, Kitajska, 2015; 
Novi Sad, Srbija, 2015; Nanchang, Kitajska, 2015; Nanjing, Kitaj-
ska, 2015; Ningbo, Kitajska, 2014; Kumanovo, Makedonija, 2014 
(za pravilnost zapisa zlasti kitajskih imen ne jamčimo, ker se na 
to ne spoznamo; drznili smo si popraviti le zapis Črna Gora – ker 
to pa poznamo, op. avt.).

Foto: Uroš Langerholc

Najnovejši podpis – Jezernica
Ptujska občina je najnovejše sodelovanje sklenila ob letošnjem 

občinskem prazniku, ko je podpisala listino o sodelovanju z avstrijsko 
občino Jezernica (nem. Seeboden). Gre za naselje ob Miljskem jezeru (nem. 
Millstattersee). Danes letoviško mesto je znano po taborišču za begunce, 
ki so se iz Jugoslavije po drugi svetovni vojni zatekli pred partizani; večina 
jih je nato odšla v Argentino. Slovensko ime Jezernica je dobilo po kanalu, 
ki ga je dal izkopati Domicijan Koroški (slovansko Domislav(?), legendarni 
karantanski vojvoda iz časov Karla Velikega, svetnik; * 8. stoletje – † okoli 
802), da bi našel truplo svojega sina, ki se ni zmenil za opozorila in je tam 
utonil. Našli so ga na mestu, kjer danes stoji cerkev v Miljah.



Na poletni spletni dražbi so za 
43.800 evrov dražili dobrih 80 
kvadratnih metrov velike prosto-
re nekdanje pošte v Zgornjem 
Leskovcu 10 c. »Teh poslovnih 
prostorov nismo prodali, vendar 
zanje obstaja zanimanje. Predvi-
doma bodo ponovno naprodaj 
na naši jesenski dražbi. Cene obli-
kujemo sproti (pred dražbo) in so 
odvisne od več dejavnikov, ki pa 
jih zaradi poslovnih interesov ne 
razkrivamo,« so povedali na PS.

Neprodani ostajajo tudi okoli 
80 kvadratnih metrov veliki po-
slovni prostori v večnamenski 
stavbi v Podlehniku 8 b. Za okro-
glih 40 tisočakov so jih na dražbi 
skušali prodati že mesec dni po 
zaprtju podlehniške pošte, ven-
dar kupca ni bilo. Sledili sta še 
dve neuspešni dražbi, četrta bo 
predvidoma to jesen. Na PS bodo, 
če kupca ne bo, razmišljali tudi o 
tem, da bi v skladu z zagotavlja-
njem dobrega gospodarjenja za te 

prostore iskali najemnika. Kaj bo s 
prostori završke pošte, ki so jo v 
pogodbeno preoblikovali prejšnji 
mesec, še ni znano.

Nov obupan
poskus iskanja 
kupcev?

Ali vzrok za nepodpisane kupo-
prodajne pogodbe tiči v previso-
kih cenah? Na PS so zagotovili, da 
ne: »Ponudbena vrednost nepre-

mičnin je določena s cenitvijo ne-
premičnin izbranega cenilca ali pa 
z oceno vrednosti, ki jo je izdelala 
Geodetska uprava RS v času vre-
dnotenja nepremičnin in predsta-
vlja osnovo za dogovor o prodajni 
ceni nepremičnine.« Pojasnili so 
še, da kupcem ni treba čakati na 
dražbe: »Vse nepremičnine v lasti 
PS, ki so vsaj enkrat že bile na jav-
ni dražbi, lahko interesentom za 
nakup prodamo tudi s sklenitvijo 
neposredne pogodbe.«

Letos so uvedli novost: spletne 
dražbe. »Za celoten postopek 
spletnih dražb skrbi dražbena hiša 
Unija dražbe. Vsak zainteresirani 
kupec se mora na spletni strani 
registrirati, potem lahko vplača 
varščino, ki je na zadnjih dveh 
dražbah znašala 5 % izklicne cene 
nepremičnine. Po prejemu potr-
dila o plačilu varščine se dražitelju 
omogoči sodelovanje na dražbi. 
Dražitelj lahko draži več nepre-
mičnin hkrati. Dražbe potekajo 

več ur – tako da lahko pristopijo 
vsi zainteresirani,« so na PS pov-
zeli postopek spletnega draženja 
nepremičnin.

So spletne dražbe uvedli zara-
di izjemno slabo obiskanih in ne-
uspešnih klasičnih dražb? Na PS 
so zatrdili, da so se za nov način 
draženja odločili zgolj zaradi pra-
vičnosti: »Dražitelj ne vidi, kdo 
vse draži, na voljo ni niti podatka 
o številu sodelujočih na dražbi. 
Uspeli dražitelj je tisti, ki ponudi 
najvišjo ceno. Če se cena v zadnjih 
petih minutah pred iztekom draž-
be spremeni, se dražba podaljša 
za 20 minut.« Klasičnih dražb 
trenutno ne izvajajo, vendar so 
opozorili, da to ne pomeni, da jih 
tudi nikoli več ne bodo: »Dejstvo 
je, da spletne dražbe omogočajo 
bolj enakopravno udejstvovanje 
na dražbi in so bolj transparenten 
način prodaje.«

Eva Milošič
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Haloze � Prodaja poslovnih prostorov Pošte Slovenije

Zapuščene niso le stare domačije
S projektom optimizacije poštnega omrežja so na Pošti Slovenije (PS) zmanjšali število rednih pošt in predvsem v manjših krajih uvedli 
pogodbene ali pismonoške pošte. S tem je prišlo do viškov poslovnih prostorov, ki jih zdaj skušajo prodati ali oddati v najem, v Halozah 
doslej precej neuspešno …

Foto: EM

Poslovni prostori nekdanje pošte Zgornji Leskovec samevajo že skoraj leto dni.

»Padla« je tudi završka pošta
Oblika Pošta Poštna številka Pogodbenik Datum preoblikovanja

Pogodbene pošte

Podlehnik 2286 Prodajalne Žerak Oktober 2016
Ptujska Gora 2323 TD Ptujska Gora November 2013
Stoperce 2289 Litož, d. o. o. Junij 2014
Zavrč 2283 Ina Slovenija Julij 2017

Pismonoške pošte Zg. Leskovec 2285 September 2016

Stalne pošte

Cirkulane 2282
Majšperk 2322
Makole 2321
Videm pri Ptuju 2284

Žetale 2287
Pošto so že želeli preoblikovati 
v pogodbeno, vendar primer-
nega pogodbenika niso našli.

Vir: Pošta Slovenije

Prve pošte v pogodbeni obliki so na Pošti Slovenije vzpostavili leta 2012. Do sedaj so v pogodbene 
in pismonoško pošto preoblikovali natanko polovico haloških pošt, nazadnje (kljub odločnemu 
nasprotovanju občanov in Občine Zavrč) završko.

Kot je bilo slišati, so kmetje 
nezadovoljni z možnostjo za-
varovanja pridelkov, saj da so 
premije glede na možnosti za 
izplačila po škodi previsoke. 
Najracionalnejša rešitev zoper 
sušo bi bila po njihovem mnenju 
izgradnja namakalnih sistemov, 
za kar v Podravju aktivnosti sicer 
že tečejo, a zelo počasi. Veliko 
oviro za izvedbo projekta pred-
stavlja razdrobljenost lastništva 
kmetijskih zemljišč. Če ni v oko-
lju dovolj močne iniciative, je 
skorajda nemogoče priti do po-
trebnega deleža soglasij, da se 
projekt lahko začne. Nadalje se 
je na poti do pridobitve gradbe-
nega dovoljenja treba pripraviti 
še na vrsto birokratskih ovir in 
dolgotrajne administrativne po-
stopke. Občina Ormož, ki ima 
posluh za tovrstne projekte in 
kjer že imajo dolga leta vzpo-
stavljen namakalni sistem, je za 
nadaljevanje gradnje sistema 
na vodno dovoljenje čakala tri 
leta. »Če je država tako birokrat-
ska, potem vsakemu mine, da 
bi karkoli izvajal,« je bil kritičen 
predsednik sveta Milan Unuk. 
Dodal je, da je občini Ormož 

sedaj uspelo pridobiti tudi oko-
ljevarstveno soglasje, na kate-
rega naj bi dodatni mesec dni 
čakali še zaradi ocene hrupa, ki 
bo nastajal v času gradnje. Tudi 
občina Gorišnica je s pripravami 
za nadaljevanje gradnje nama-
kalnega sistema že zelo daleč. 
Podobno kot Ormožani so tudi 
v Gorišnici že pridobili okolje-
varstveno soglasje za izvedbo 
projekta. V preostalih občinah 
ob dravskem kanalu so postop-
ki na projektu v povojih ali pa se 
k aktivnostim niti ni pristopilo. 
Ker je že na začetku poti velika 
ovira s pridobivanjem soglasij 
lastnikov zemljišč, so navzoči 
na seji razmišljali, da bi za vzor 
lahko bila sosednja Italija. Tam 
so lastniki, ko gre za agrarne 
operacije, enostavno primorani 
pristopiti. Unuk je dejal, da bi ini-
ciativo in zakonsko regulacijo bi-
rokratskih postopkov za izved-
bo namakalnih sistemov morala 
preveti država. Franc Obran je 
poudaril, da bi bilo najprej treba 
spremeniti zakon, ki predpisuje 
potrebni delež pridobljenih so-
glasij lastnikov zemljišč, da se 
lahko sploh začnejo aktivnosti 

na projektu. »Človeka ne moreš 
prisiliti, da bo podpisal. Demo-
kracija je lepa stvar, ampak do 
neke mere. Če ne bomo nama-
kali, ne bo samooskrbe. Če ne 
bo zakonodajne spremembe, ne 
bomo nič namakali. Danes nam 
Violeta Tomič v državnem zboru 
zastopa kmetijstvo! Nobenega 
kmeta nimamo v državnem zbo-
ru. Kam smo prišli … Je pa tudi 
res, da smo sami nesložni,« je 
opozoril Obran.

Setev trave 
in sprostitev 
blagovnih rezerv 
zrnja

Za odpravo posledic suše, ki 
je letos neusmiljeno udarila po 
poljščinah in trajnih travnikih, so 
člani sveta območne enote po-
trdili predloge nekaterih ukre-
pov. Med drugim, da se vzpo-
stavi sistem solidarne nabave 
osnovne krme (bal sena). Eden 
izmed ukrepov, da se nadoknadi 
primanjkljaj krme, bi bila setev 
mnogocvetne ljuljke. Država bi 
lahko pohitela tudi z izplačilom 

Podravje � Svet območne enote KGZS Ptuj tudi o problematiki suše

Kmetje zaradi suše ob pridelek, jim 
Člani sveta območne enote Kmetijsko-gozdarske zbornice Slovenije (KGZS) Ptuj so na nedavni seji v razširjeni sestavi med 

Nič kaj dobri za manjše kmete tudi niso obeti na področju zemljiške politike. Kmetje si prizadevajo za to, da bi državna 
skih kmetij. A tudi močan gospodarsko-kmetijski lobi državne zemlje ne želi dati kar tako iz svojih rok. Pri tej točki so 
zemljiške politike do državnozborskih volitev v prihodnjem letu zagotovo ne bo spreminjala.
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Razpadanje dotrajanega opor-
nega zidu, ki podpira cerkev sv. 
Lenarta, je že lep čas preganja-
lo k sanaciji, ki so jo v Podgorcih 
končno dočakali. »Pred časom 
smo pričeli ugotavljati, da je zid 
dotrajan in je začel razpadati. Bilo 
je nevarno, saj bi lahko na cesto, 
ki vodi proti šoli in vrtcu, priletel 

kakšen kamen. Končno je prišlo 
do te sanacije; vsaka taka stvar 
potrebuje nekaj časa. Treba je bilo 
urediti projekte ter se dogovoriti 
glede samih fi nanc. Vse to smo 
uredili in približno tri tedne nazaj 
začeli delati,« pove predsednik 
Krajevne skupnosti Podgorci Mar-
tin Kukovec.

Kot najugodnejši ponudnik 
sanacijo izvaja podjetje Žuran iz 
Formina, za izdelavo projektne do-
kumentacije pa je poskrbelo pod-
jetje Žiher projekt. Vsega skupaj 
okoli 50 metrov dolg oporni zid 
bodo pravzaprav zgradili povsem 
na novo. Izveden bo z gabioni, 
jeklenimi košarami, napolnjenimi 
s kamenjem (za samo izgradnjo 
opornega zidu bodo porabili čez 
100 metrov gabionov). »Dela 
potekajo nemoteno. Doslej smo 
uspeli obnoviti glavne stopnice 
proti vhodu v cerkev ter manjši 
stopnišči ob cerkvi. Izvajalec je že 
odstranil grmičevje in drevje pa 
tudi stari del opornega zidu (ka-
menje), ki ga bomo skupaj z novim 
kamenjem uporabili za izgradnjo 
novega zidu. Na levi strani cerkve 
bosta dva gabiona, na desni pa 
trije zaradi večje višinske razlike. 
Predvidevamo, da bomo v roku 
treh tednov dela končali.« Soča-
sno bodo uredili še okolico cerkve.

Za kako zahtevno investicijo gre, 
pa Kukovec odgovarja: »Po mojem 
mnenju, govorim kot nestrokov-
njak na tem področju, gre za zelo 
zahteven projekt. V zvezi s to sana-
cijo smo skupaj z gradbenim odbo-
rom veliko presedeli in debatirali. 
Gradbeniki in projektanti pravijo, 
da se ne bojijo in da bo vse tako, 

kot mora biti. Sicer pa, če je doslej 
teren zadrževalo samo zloženo ka-
menje, potem ne dvomim, da ne bo 
tudi sedaj, ko bo to precej bolje in 
kakovostneje narejeno.« 

Bo zagotovljenih 30.000 
evrov zadostovalo?

Za sofi nanciranje izgradnje pod-
pornega zidu je v letošnjem ob-
činskem proračunu občine Ormož 
zagotovljenih okoli 30.000 evrov, 
ocena same investicije pa je mal-
ce višja. »Mi se bomo potrudili, 
da bomo sanacijo uspeli izvesti v 
okviru zagotovljenih sredstev. V 
nasprotnem primeru pa bomo na 
nek drug način poskrbeli, da bodo 
izvajalci del dobili vse poplačano. 
Prihraniti bomo skušali tudi tako, 
da bomo tisto, kar se bo le dalo (to-
rej kakšna ročna dela, kot je nalaga-
nje kamnov in podobno), naredili 
sami vaščani.«

Nov oporni zid bo Podgorcem 
dal lepši videz. V prvi vrsti pa var-
nost, ki naj bi bila s to investicijo 
zagotovljena za več desetletij. 
»Naša dolžnost je, da zaustavimo 
to krušenje. Prihodnje leto bomo 
praznovali 500 let gradnje prizidka 
k cerkvi in prav je, da se to uredi,« 
še sklene Kukovec.

Ormož � Oporni zid ob cerkvi sv. Lenarta v Podgorcih gradijo na novo

Nov oporni zid bo izveden z gabioni
Ob cerkvi sv. Lenarta v Podgorcih, ki je prepoznaven znak kraja, je v teku sanacija propadajočega opornega zidu.

Foto: ML

Dela, ki jih kot najugodnejši ponudnik izvaja podjetje Žuran, naj bi 
bila končana najkasneje čez tri tedne.

Približno osem pridnih rok lükaric je na Čüšekovi domačiji v Dornavi te-
den dni pred osrednjo prireditvijo skrbno pokazalo, kako se pripravi lük za 
prodajo in kako se opleta lük v vence oz. krence. Člani društva so se v teh 
dneh pridno zbirali na domačiji in spletli številne razkošne vence; v vsakem 
je 12 čebul, ki jih bodo to nedeljo skupaj z lükecom za sajenje ponosno trži-
li na letošnjem, že 24. Lükarskem prazniku. Prireditev, kjer bo tudi tokrat 
vse v  znamenju geografsko zaščitenega ptujskega luka, se bo začela ob 14. 
uri na prireditvenem prostoru ob večnamenskem centru v Dornavi. Poleg 
nakupa znamenitega lüka in lükeca bo na ogled etnografska in kulinarična 
razstava, sledil bo etnografski prikaz različnih del od priprav do trženja lüka, 
predstavili se bodo še številni nastopajoči, nagradili pa bodo tudi tri obisko-
valce, ki bodo s seboj prinesli najdebelejši rdeči lük. Skratka, lüka in lükarskih 
specialitet (od ocvrtega lüka do oljovega lüka z jajci in lükarskega sendviča 
in še in še) ter drugih dobrot bo po besedah organizatorjev v izobilju, pa 
čeprav – kot so potarnali – letošnja letina zaradi suše ni bila ravno najbolj-
ša. »Na dornavskem polju je bilo nekoč veliko pridelovalcev žlahtne kulture 
lüka, po katerem smo prebivalci dobili ime lükari. Turistično-etnografsko 
društvo Lükari smo bili ustanovljeni z namenom ohraniti in pripraviti prire-
ditev, ki bi bila povezana s starimi ljudskimi običaji. Vse o lüku, zakaj je tako 
hud, rdeč in druge skrivnosti, ki so jih imele ženske pri pridelavi in prodaji, 
boste izvedeli na naši osrednji prireditvi,« je povabilo na 24. Lükarski praznik 
še prijazno sklenil podpredsednik društva Franc Čeh. 

Dornava � V nedeljo lük nared za prodajo

Lükarski praznik vabi
Člani Turistično-etnografskega društva Lükari Dornava ohra-
njajo tradicijo pridelave čebule oziroma lüka. Pretekli petek so 
predstavili organizacijo že 24. Lükarskega praznika, ki ga bodo 
pripravili to nedeljo v Dornavi.

Foto: ML

Tako so člani Turistično-etnografskega društva Lükari Dornava pri-
pravljali lük za prodajo in ga opletali v razkošne vence oziroma krence.

subvencij. S tem denarjem bi 
kmetje kupili krmo in surovine 
za predelavo. Po njihovem mne-
nju bi bilo treba umakniti oziro-
ma prilagoditi višino spodnjega 
praga za izplačilo škod po narav-
nih nesrečah za ogrožena ob-
močja. Za dolgoročno stabilnost 
pridelave je treba vzpostaviti na-
makalne sisteme, kmetje predla-
gajo tudi povišanje sredstev za 
sofi nanciranje zavarovanja kme-
tijskih površin. Na občine bodo 
podali predlog, da sprostijo pro-
računske rezerve in pomagajo 
pri nakupu semena trave, na 
Sklad kmetijskih zemljišč bodo 
apelirali, naj do spomladi sprosti 
kmetijska zemljišča, ki so sicer v 
najemu, a jih najemniki do spo-
mladi več nimajo namena ob-
delovati. Kmetijsko-gozdarska 
zbornica bo na vlado posredo-
vala tudi predlog za sprostitev 
blagovnih rezerv zrnja, s kate-
rim bi pomagali prašičerejcem. 
Slednji bi lahko zrnje iz blagov-
nih rezerv kupili po ugodni ceni. 
»Na KGZ Ptuj ocenjujemo, da 
če najbolj prizadetim kmetijam 
ne bomo pomagali s konkre-
tno pomočjo, bodo te prisiljene 

zmanjšati proizvodnjo in stalež 
živine. V posebej težki situaciji 
so živinorejske kmetije na gri-
čevnatih in hribovskih območjih 
Haloz in Pohorja,« meni vodstvo 
ptujskega zavoda. V razpravi na 
to temo je Franc Obran poudaril, 
da ima trenutno na razpolago 
30 hektarjev njivskih površin, ki 
bi jih lahko za pomoč prizadetim 
kmetovalcem zasejali z ljuljko. 
A s tem bi težave nakopal sam 
sebi, saj se kultura, ki bi rasla na 
njivi ne bi skladala s tisto, ki jo je 
napovedal v subvencijski vlogi. 
Bil bi v prekršku in tudi ob sub-
vencijo. Rešitev bi tako bila, da 
bi država izjemoma prilagodila 
pravila. Obran je opozoril še na 
en nesmisel, ki se dogaja v slo-
venskem kmetijstvu: zaradi suše 
primanjkuje krme za govedo, po 
drugi strani se koruzna silaža 
vozi na predelavo v bioplinarne. 
»In tako mafi ja dela naprej,« je 
bil oster. Direktor KGZ Ptuj An-
drej Rebernišek je dodal, da bi 
bil v tem primeru smiseln ukrep, 
da bi prepovedali uporabo krme 
za namen predelave v bioplinar-
nah.

bo država prisluhnila?
drugim govorili o problemu suše na območju Podravja.

Foto: Črtomir Goznik

posestva, ki jih upravlja Sklad kmetijskih zemljišč, obdelovali v okviru družin-
člani sveta območne enote KGZS Ptuj ugotavljali, da se zakonodaja s področja 

Foto: Črtomir Goznik

Suša v Podravju posledica 
gradnje elektrarn?

Na seji je bilo slišati, da naj bi bile suše v Podravju posledica 
zajezitve reke Drave. Pred 40 leti so na spodnji Dravi zgradili tri 
hidroelektrarne: Zlatoličje, Formin in Varaždin. »Pred zajezitvijo 
je Drava imela rečne rokave, v poznih spomladanskih mesecih se 
je razlivala po bližnjih logovih. Po zajezitvi se je na območju znižal 
nivo podtalnice. Od leta 1992 do danes je v Podravju evidentiranih 
16 sušnih let. Pojavljajo se ciklično. V času gradnje hidroelektrarn 
so bila sredstva namenjena tudi za kmetijske naložbe. Denar so 
potrošili kmetijski kombinati za neke manjše operacije, kmetje od 
tega nismo imeli čisto nič. Danes je v naši državi tako, da imajo 
tisti, ki se s kmetijstvom ne ukvarjajo, pri oblikovanju kmetijske 
politike večjo moč kot mi kmetje, ki od tega živimo. Absolutno 
podpiramo idejo, da naj postopke za izgradnjo namakalnih 
sistemov prevzame država,« so menili razpravljavci.
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Moje mesto vabi

Za tokratno Knjigarnico sem izbrala pesem Kajetana 
Koviča (str. 18 v Vrt. Izbrane pesmi. Ljubljana: Mladin-
ska knjiga, 2001. Jubilejna zbirka):

MOJE MESTO
Na severu te male domovine
je mesto, kjer sem bil nekoč doma.
Nad njim so nizke gozdnate planine
in dobra volja vedrega neba.

Tam so vse hiše starega spomina,
in koder ozke ulice gredo,
ne manjka krčem in ne zmanjka vina
in ne ljudi, ki ga pijo.

Tam je še reka s trdnimi mostovi
in skritimi zelenimi potmi
za polpraznimi zidovi
in toliko zaljubljenih oči.

In tam je park in v ribniku labodi
in dolg kostanjev drevored,
ki nekam tam v predmestje vodi,
kjer se prične in neha drugi svet.
Na tujem kje so ljubši mi večeri
od utrudljivih jutranjih skrbi,
a tukaj dan z enako mero merim
kot hitri beg ljubezenskih noči.

Ker ko prebiram blažene spomine,
dekliških sanj in deškega srca,
vem, da sem bil, da sem, da bom doma
na severu te male domovine.

Kako lepo zveni ta Kovičev pesniški poklon mestu 
Maribor! Tak poklon bi lahko veljal tudi najstarejšemu 
slovenskemu mestu, tem bolj, ker bo prihodnji teden naš 
Ptuj ena sama poezija, kjer se hkrati ne bo otepalo vina. 

 Smo na severu te male domovine, sredi polj in nekaj 
je gozdov okoli, nedaleč so planine, ozke ulice, polprazni 
zidovi, park, labodi na jezeru … In so dnevi, večeri poe-
zije. Trije popoldnevi pa so v okviru FESTIVALA PO-
EZIJE VINA namenjeni otrokom: na Vrazovem trgu, 
pred Muzikafejem, bodo s spodaj podpisano avtorico, 
v sodelovanju s Knjižnico Ivana Potrča, ob 17. uri pra-
vljično-poetične urice.

V sredo, četrtek in petek (23., 24. in 25.avgusta) bo 
obisk mesta in festivala poln zadetek! Vabljeni.

Liljana Klemenčič

Tednikova knjigarnica

In kaj je Knjižnica Franca Ksavra 
Meška Ormož pripravila za vse 
tiste, ki tudi vroče mesece radi 
preživijo tako, da zaposlijo ne le 
svoje roke, pač pa tudi možgane? 
Veliko vsega. Svoje ustvarjalne 
sposobnosti so obiskovalci lahko 
preizkušali (in jih še bodo) ob izde-
lovanju unikatnega nakita v študij-
skem krožku Nakit – not made in 
China, k izvedbi katerega so se na 
povabilo knjižnice prijazno odzvali 
tudi zunanji izvajalci Andrej Zajšek, 
Modni atelje Andy, Jelka Krajnc ter 
Lončarija Liza. Seznanjali so z novi-
mi tehnikami ter običajnimi in tudi 
nekoliko manj običajnimi materiali 
za ustvarjanje.

Z julijem so se začele pogovorne 
ure v angleščini za odrasle. Nefor-
malna druženja so namenjena uče-
nju in utrjevanju angleškega jezi-
ka, katerih prednost je še zlasti to, 
da potekajo v izrazito sproščenem 
vzdušju. V osvežujočem okolju zu-
nanjega knjižničnega vrta pa zdaj 
že drugo leto zapored potekajo 
Četrtkovi zeliščarski popoldnevi, 
ki znajo z zanimivimi temami ve-
dno pritegniti številne ljubitelje 
raznoraznih zelišč. V letošnjem 
poletju so svoje strokovno znanje 
z njimi do sedaj delili: Anka Alt v 

Poletni kuharski eksperimentalni 
delavnici, Maja Botolin Vaupotič 
ob Botaničnem sprehodu, Metka 
Ternjak Gomboc in Tina Ternjak v 
Kozmetični delavnici – negovalno 
mazilo, Anita Bolčevič v Delavnici 
kuhanja čokolade z dodatki ter 
Igor Luskovič v Namakanju zelišč 
v žganje. Njihovi nasveti so marsi-
koga navdušili in tako udeleženci 
kot knjižničarji sami se že veselijo 
novih predavanj, ki nas čakajo v 
preostanku avgusta.

In ker knjižnica ter njeni prostori 
niso namenjeni samo razgibavanju 
duha, so se za zaključek julijskih 
dni zbrali še stari in mladi ter po-
merili v namiznoteniškem turnirju, 
za njihovo dobro voljo in dosežke 
pa so jim bile podeljene knjižne 
nagrade.

Ni se pa seveda pozabilo na 
naše najmlajše, ki jih na mladin-
skem oddelku čakajo igralni kotič-
ki s slikanicami, didaktičnimi igra-
čami ter družabnimi igrami, pri-

mernimi njihovemu starostnemu 
obdobju, za mladino pa seveda 
izbrano poletno branje, s katerim 
si bodo skrajšali dolgo čakanje na 
nove šolske uspehe.

Ob vsem tem pa na vrtni tera-
si v vseh letnih časih in v vsakem 
vremenu vztraja Šola zdravja, tudi 
med poletjem. Če ste torej radi v 
dobri družbi, skrbite za zdravje in 
se radi zjutraj razgibate, prav lepo 
vabljeni! 

Foto: MV

Ormož � Pisan program v knjižnici

Opojnost vonja zelišč in zvokov angleščine
Knjižnica Ormož tudi to poletje privablja številne obiskovalce ne samo s polnimi knjižnimi policami, pač pa še zlasti z raz-
gibanim in raznovrstnim programom, ki so ga pripravili za vse tiste, ki so si pripravljeni privoščiti nekaj več.

Zavod za turizem Ptuj je prej-
šnji četrtek vabil na spoznavanje 
rimskega Ptuja. In ker človek 
po navadi svoje domače mesto 
najmanj pozna, saj v glavnem 
ne hodi po njem zato, da bi ob-
čudoval renesančne fasade, 
Viktorinov spomenik na Mestni 
hiši (ste sploh vedeli, da je nad 
vogalnim vhodom v 'telefonski 
center' Viktorinov spomenik?! In 
še Trajanov?!) in Povodnov mu-
zej na Slovenskem trgu, pač pa 
gre 'že kaj' urejat na občino ali 
podpisat na Bistro, je pravzaprav 
zelo dobrodošlo, da nas občasno 
kdo spomni, zakaj prihajajo v naj-
starejše slovensko mesto turisti. 
Ker ti ne hodijo po papirje na ob-
čino ali po potrdilo na zavod za 
pokojninsko in invalidsko zava-
rovanje ... In če nas kdo prijazno 
povabi pogledat mesto skozi oči 
turistov, je treba priložnost zgra-
biti z obema rokama ...

To je storilo prejšnji četrtek 
nekaj več kot tri desetine Ptuj-
čanov, ki so se odzvali na vabilo 
Zavoda za turizem in se ob 18. uri 
zbrali na Slovenskem trgu, kjer jih 
je pričakal Bakhus (v osebi Aljoša 
Ciglarja iz Tica) ter jih popeljal na 
nekaj več kot enourni sprehod 
po mestu. Tema tokratnega sre-
čanja je bil rimski Ptuj. 'Rimsko' 
pa na Slovenskem trgu najprej 

pomeni spoznavanje Orfejevega 
spomenika, pa bližnjega Povo-
dnovega muzeja na prostem (pr-
vega na slovenskih tleh), pa v na-
daljevanju ogled dveh Viktorinov 
(nismo vedeli, da sta v Ptuju dva: 
eden pri cerkvi sv. Jurija, drugi na 
vogalu Mestne hiše), pa mimo 
ostankov rimskega smetišča (no, 
tam po stopnicah navzdol od sv. 
Jurija mimo nekdanjega Kosija 
je že kazalo, da gre za rimske 
smeti, a so smrdele povsem no-

vodobno!) do Mestnega trga in 
naprej na tržnico in Panoramo, 
ki je zaenkrat še neraziskani del 
rimske Petovione ... Skratka: bili 
smo povabljeni na zanimiv spre-
hod – in že komaj čakamo na na-
slednjega. Ker je prav sramotno, 
da japonski sprehajalci po mestu 
vedo več o Prešernovi ulici kot 
tisti, ki tako rekoč živimo v njej ...

In tako smo se mimogrede 
naučili, da so že Rimljani poznali 
SMS-je ... Kar je logično. Najbrž 

je res malce težje v kamnit spo-
menik vklesati napis Jupitru, 
najboljšemu, največjemu (Iovi 
Optimo Maximo), gre pa hitreje 
samo s črkami IOM (ki jih ob na-
slednjem sprehodu poiščite na 
nagrobnikih, vzidanih v mestni 
stolp) ... Saj tudi danes kakemu 
prijatelju na koncu sporočila na-
pišemo LP (FSM), namesto da bi 
se mučili z Lep pozdrav (fajn se 
mej) ... FSM!

Foto: Črtomir Goznik

Bakhus (= Aljoša Ciglar) je popeljal radovedneže po rimskem Ptuju ...

Ptuj � Spoznavanje zgodovine najstarejšega slovenskega mesta

Znate »prebrati« rimske SMS-je?
BRB ... WTF ... LP ... ASAP ... Znate »prebrati« te okrajšave? Ali so vam bližje tele: TOZD, SZDL, AVNOJ, AFŽ, OZNA? V 
katerokoli starostno skupino že spadate (prva skupina okrajšav je za tiste okrog 20 let, druga okrog 60), vedite, da 
ima vsako človeško obdobje, odkar uporablja človek pisavo, svoj sistem kratkih sporočil (SMS-jev oziroma esemesov 
– kakorkoli pač to zapišete). In mislite, da je bilo drugače v času, ko je svetu vladala latinščina?



Kako unovčiti evropske 
preizkušnje Domžalčanov?

Po srečanjih 1. kroga Pokala Slovenije bodo 
nogometaši v 1. ligi konec tedna odigrali nov 
prvenstveni krog, že šesti po vrsti. Nogome-
taše Aluminija čaka drugo zaporedno gosto-
vanje, tokrat pri „evropskih“ Domžalah. 

Domžalčani so v četrtek v zadnjem krogu 
kvalifi kacij za Ligo Evropa v Stožicah igrali s 
slovitim Marseillom, v nedeljo bodo morali v 
svojih glavah „preklopiti“ na zanje zagotovo 
manj atraktivno srečanje z Aluminijem. V ko-
likšni meri jim bo to uspelo, bo seveda vidno 
v nedeljo zvečer, zagotovo pa bo Simon Rož-
man pošteno premešal ekipo in na igrišče po-
slal najbolj spočite igralce. Je to dobra novica 
za Aluminij? 

Aluminij ima na začetku prvenstva izjemno 
težak razpored srečanj v gosteh (Maribor, 
Olimpija, Gorica), zato je njihov točkovni izku-
piček zaenkrat 4 točke, vse iz dveh domačih 
srečanj. Kako do prve točke v gosteh? „Zago-

tovo se zavedamo moči Domžalčanov, gre 
za zelo kvalitetno ekipo. Nobenega tekmeca 
se ne ustrašimo, tudi v tem primeru bo tako, 
želimo dokazati, da se lahko enakovredno 
kosamo z vsako ekipo v ligi. Srečanje bomo 
zagotovo pričakali dobro pripravljeni, cilj pa 
je odščipniti vsaj točko gostiteljem,“ je dejal 
kapetan Aluminija Matic Vrbanec. 

Trener Slobodan Grubor bo lahko znova 
računal na centralna branilca Ilija Martinovi-
ča in Mateja Rodina, ki sta odslužila tekmo 
prepovedi nastopanja zaradi prejetih rdečih 
kartonov na tekmi s Celjem. 

Domžale ostale brez Repasa
Po poročanju spletne strani francoskega 

športnega časnika L'equipe se domžalski no-
gometaš Jan Repas seli v francoski Caen. Re-
pas je za Domžale zadnjo tekmo odigral proti 
Marseillu, tako da ga v nedeljo ne bo več v 
kadru proti Aluminiju. Prestop naj bi veljal pri-
bližno milijon evrov.

Padalstvo
Balta na tekmi SP najboljši  
med 166 padalci

Strani 14
Nogomet
Središčani prenovili svoje 
vrste

Strani 14

Nogomet
Ptujčani zlahka čez 
Brda

Stran 12
Rokomet
Priprave v polnem teku, 
težave s poškodbami

Stran 12

Nogomet
Aluminij in Drava 
napredovala, Videm ne

Stran 13
Motokros
Iz najslabšega startnega 
položaja blizu najboljšim

Stran 13

Urednik športnih strani: Jože 
Mohorič. Sodelavci: David Breznik, 
Tadej Podvršek, Uroš Krstič, Niko 
Šoštarič, Simeon Gönc, Janko Bez-
jak, Milan Zupanc, Franc Slodnjak, 
Silva Razlag, Janko Bohak, Vesna 
Osterc,  Črtomir Goznik, Matija 
Brodnjak, Aleksandra Jelušič

E-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.siE-mail: sport@radio-tednik.si

Najtežje gostovanje za 
Aluminij je ob Ljubljani brez 
dvoma Nova Gorica, saj tam 
Kidričani na dosedanjih štirih 
tekmah sploh še niso prišli do 
točke, niti niso dosegli zadet-
ka. Tako je ostalo tudi po pe-
tem dvoboju, tokrat jih je do 
prekinitve te tradicije ločilo le 
5 sekund … Gostujoča obram-
ba je zdržala vse pritiske do 
zadnjih sekund štiriminutne-
ga sodnikovega nadomestka 
igralnega časa, takrat pa je klo-
nila. Po podaji Žigona iz kota 
je v kazenskem prostoru Žiga 
Škofl ek za trenutek izpustil iz 
nadzora Roka Grudina, ta pa 
je z glavo z 11 metrov oddalje-
nosti natančno zadel v polno, 

žoga se je v mrežo odbila od 
vratnice – 1:0 …

Močno spremenjena ekipa 
Slobodana Grubora (v njej je 
debitiral Mario Jurčevič) je 
pred tem delovala zelo do-
bro, celo obrambna vrsta, ki 
je sploh prvič zaigrala v sestavi 
Muminović, Jakšić (centralna 
branilca), Jurčevič, Vrbanec 
(bočna branilca), je svoje nalo-
ge opravljala zelo suvereno. V 
napadu so si rdeči ustvarili ne-
kaj odličnih priložnosti, pred-
vsem Vedran Mesec bi lahko v 

8., 31. in 56. minuti iz izjemno 
ugodnih položajev ciljal bolj 
natančno. 

V 49. minuti je Nunić celo za-
del v polno, a je sodnik Skomi-
na zaradi prepovedanega po-
ložaja zadetek razveljavil. To je 
na drugi strani storil tudi v 73. 
minuti, ko je Andrija Filipović 
pred zaključnim strelom storil 
prekršek nad Muminovićem. 
Od 65. minute so Goričani pre-
vzeli pobudo, krona te pa je bil 
zadetek v 94. minuti …

Hapoel Ber Ševa – Maribor 2:1 (2:1)
STRELCI: 0:1 Tavares (10.), 1:1 Nwakaeme 

(12.), 2:1 Tzedek (45.+2).
MARIBOR: Handanović, Milec, Viler, Šuler, Ra-

jčević, Vrhovec (od 88. Pihler), Ahmedi, Kabha, 
Hotić (od 71. Zahović), Bohar, Tavares (od 74. 
Mešanović). Trener: Darko Milanič

Nogometaši Maribora se iz Izraela, kjer so na 
prvi tekmi zadnjega kroga kvalifi kacij za Ligo pr-
vakov minimalno izgubili s Hapoelom, vračajo 
z mešanimi občutki. Po zgodnjem vodstvu, za 
katerega je poskrbel neuničljivi kapetan Marcos 
Tavares, so do konca polčasa prejeli dva zadet-
ka, drugega iz zelo sumljivo dosojene 11-metrov-
ke. Pri domačinih je na polnem stadionu – pred 
več kot 16.000 gledalci – dobro srečanje odigral 
nekdanji član ptujske Drave Ogu John.

„Fantje so oddelali dobro tekmo. Obračun je 
bil težak, tudi zaradi soparnega vremena. Izra-
elci so imeli razpoloženega Nwakaemeja, ki ga 
je bilo težko ustavljati, morali smo ga podvajati 
in v obrambi dobro sodelovati. Izraelci so veliko 
napadov igrali preko Nwakaemeja, videlo se je, 
da je on njihovo glavno orožje, svojo kakovost 
pa je dokazal z izjemnim zadetkom,“ je po tek-
mi za spletno stran nkmaribor.com spregovoril 
mariborski strateg Darko Milanič.

„Razen ene napake smo v obrambi odigrali 
dobro. Domneven prekršek Blaža Vrhovca za 
enajstmetrovko se je začel izven kazenskega 
prostora. Po prejetem zadetku tik pred odmo-
rom smo se v drugem polčasu dobro pobrali, 

nasprotniki so takrat padli v igri, nevarni so sku-
šali biti preko protinapadov, kar smo pričakova-
li. Pobudo so prevzeli zgolj po našem zadetku. 
Moji varovanci so pozneje v drugem delu tekme 
prevzeli pobudo in napadali, žal je nekaj zmanj-
kalo za drugi zadetek,“ je povedal Milanič.

Maribor v domačem Ljudskem vrtu na povra-
tni tekmi v torek ob 20.45 čaka zahtevna nalo-
ga. „Preživeli smo gostovanje pri tekmecu, ki 
je imel veliko podporo svojih navijačev. Z rezul-
tatom nismo zadovoljni, a nas ohranja v igri, da 
na domačem igrišču prikažemo odlično igro in 
premagamo nasprotnika. Možnosti imamo in to 
je po tem dvoboju najpomembneje,“ je sklenil 
Milanič.

Gorica – Aluminij 1:0 
(0:0)

STRELEC: 1:0 Grudina (94.).
GORICA: Sorčan, Celcer, Jo-

gan, Kavčič, Gregorič (od 79. 
Curk), Humar, Kolenc (od 53. 
Grudina), Žigon, Kapić, Osuji, 
Edafe (od 53. Filipović). Trener: 
Miran Srebrnič

ALUMINIJ: Janžekovič, Jur-
čevič, Vrbanec, Muminović, Ja-
kšić, Tahiraj (od 89. Petrovič), 
D. Mensah, Mesec, I. Mensah, 
Nunić, Škofl ek. Trener: Slobo-
dan Grubor.

Foto: Črtomir Goznik

V Novi Gorici je prvič v sezoni priložnost za igro dobil tudi Derrick Mensah (Aluminij, rdeči dres).

Nogomet � 1. SNL, 5. krog

5 sekund oddaljeni od 
prve goriške točke …

REZULTATI 5. KROGA: 
Gorica – Aluminij 1:0 (0:0);
Maribor – Domžale 0:0;
Celje – Triglav Kranj 1:1 (0:0); strelca: 1:0 Džinić (66.) 1:1 Robnik 

(86.);
Olimpija – Rudar Velenje 4:0 (2:0); strelci: 1:0 Alves (26., iz 11-

m), 2:0 Savić (44.), 3:0 Kapun (52.), 4:0 Eleke (90.);
Krško – Ankaran Hrvatini 2:2 (2:1); strelci: 1:0 Škrbić (8., iz 11-m), 

1:1 Kidrič (26.), 2:1 Mujan (29.), 2:2 Klapan (64.).
1. OLIMPIJA 5 4 1 0 13:1 13
2. MARIBOR 5 4 1 0 10:3 13
3. DOMŽALE 5 2 2 1 9:4 8
4. KRŠKO 5 2 2 1 8:8 8
5. RUDAR VELENJE 5 2 0 3 5:8 6
6. CELJE 5 1 2 2 5:10 5
7. TRIGLAV KRANJ 5 0 4 1 4:5 4
8. GORICA 5 1 1 3 3:6 4
9. ALUMINIJ 5 1 1 3 6:10 4
10. ANKARAN HRVATINI 5 0 2 3 5:13 2

Marcos Tavares (Maribor)

Nogomet � Kvalifi kacije za Ligo prvakov

V torek bi bilo dovolj že 1:0 …
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Rokometni tabor se s Koga seli 
v Veliko Nedeljo

V ormoškem klubu je bilo praktično vse 
nared za tabor, ki bi moral od 22. do 25. 8. 
potekati na Kogu, vendar so iz OŠ Kog sporo-
čili, da šolski prostori zaradi gradbenih del do 
tega datuma ne bodo dokončani. Tako je bilo 
zaradi varnosti otrok treba najti novo rešitev. 
V Ormožu so jo s pomočjo pastoralnega cen-
tra Elizabetina hiša in OŠ Velika Nedelja našli 
in tabor bo v določenem terminu potekal pri 
Veliki Nedelji. »Na srečo smo hitro našli reši-
tev po zaslugi priorja Janka Štamparja in rav-
natelja OŠ Velika Nedelja Antona Žumbarja, ki 
sta nam ob nepričakovani težavi priskočila na 
pomoč. Pri Elizabetini hiši pri Veliki Nedelji je 

enkrat že potekal tabor, tako da teren dobro 
poznamo in nam nudi vse potrebno za brez-
hibno izpeljavo tabora, ki bo letos mednaro-
dni. Rekordna udeležba se obeta v drugi od 
treh skupin, ki jo tvorijo letniki 2006/07. Tu 
je prijavljenih več kot 20 fantov in upam, da 
se nam pridruži še kakšno dekle tega letni-
ka. Tudi prva skupina (2003/04/05) in tretja 
skupina (2008/09/10) sta solidno polni. Ker 
še ni konec s prijavami, pričakujemo okrog 
50 do 60 sodelujočih na taboru. Urnik ostaja 
takšen, kot je veljal za Kog, prvi zbor bo v to-
rek, 22. 8., ob 17.00 pri Elizabetini hiši v Veliki 
Nedelji. Prijave se še zbirajo do petka, 18. 8., 
na mail: rkormoz@gmail.com ali telefon 040 
619 722 (Uroš K.),« je glede tabora povedal 
predsednik kluba Martin Hebar.

Drava Ptuj – Brda 5:2 
(1:0)

STRELCI: 1:0 Šporn (25., iz 11-
m), 2:0 Panikvar (47.), 3:0 Šala-
mun (71.), 4:0 Panikvar (76.), 
4:1 Debenjak (84.), 4:2 Koder-
mac (89.), 5:2 Šalamun (90.).

DRAVA: Domjan, Flis, Ku-
kovec, Petek, Lonzarič, Toma-
žič Šeruga (od 46. Šalamun), 
Šporn, Školnik, Vajda (od 71. 
Marcius), Kolar (od 46. Čeh), 
Panikvar. Trener: Simon Sešlar

BRDA: Radikon, G. Debenjak, 
Esdra, Kavčič, Kompara, Rojc, 
Rijavec, Ferjančič (od 52. Chri-
stian), L. Kodermac (J. Koder-
mac), Kuraj, Kavčič (od 52. Ter-
ziev). Trener: Florijan Debenjak

Uvodno domačo tekmo se-
zone so Ptujčani odigrali v so-
boto, na Mestnem stadionu se 
je zbralo približno 350 gledal-
cev. Videli so razigrano in pole-
tno ekipo v modrem, ki ji je ton 
dajal izkušeni Dejan Školnik, ki 
je po prispelem certifi katu iz 
Italije že imel pravico nastopa. 

Prvi polčas so domačini od-
igrali nekoliko v krču, ni bilo 
prave sproščenosti. Že v 4. mi-
nuti so imeli gostje idealno pri-
ložnost, a se je izkazal Domjan. 
Do vodstva je Drava prišla v 25. 
minuti po akciji Školnika in Ko-

larja, nad slednjim je bil storjen 
prekršek za 11-metrovko, ki jo 
je zanesljivo izvedel Jon Šporn 
– 1:0. 

»Bili smo dovolj vztrajni, da 
smo si prigarali vodstvo. To 
je igralce toliko sprostilo, da 
so nadaljevali bistveno bolje. 
V drugem polčasu smo imeli 

tudi nekoliko več prostora za 
igro in ob tem je prišla do iz-
raza naša kakovost,« je dejal 
Simon Sešlar, ki je ob polčasu 
v igro posla Čeha in Šalamuna. 
Prav ta sta tehtnico dodatno 
nagnila na domačo stran, prvi 
je asistiral, drugi je dosegel 
dva zadetka, dva je prispeval 

še Marko Panikvar. Po vodstvu 
4:0 je prišlo do manjšega pad-
ca v igri, gostje so to izkoristili 
in znižali visok zaostanek.

V soboto na Koroško
V 3. krogu čaka Ptujčane 

pot na Koroško, kjer se bodo 

v Ravnah merili z domačim 
Fužinarjem. »Na Koroškem 
pričakujemo trdo igro, a gre-
mo tja vseeno po točke, saj 
smo v tem srečanju favoriti. 
Imamo dobro ekipo, po dveh 
uvodnih zmagah smo tudi 
dovolj samozavestni, da na-

daljujemo zmagoviti niz. Smo 
pa šele na začetku prvenstva, 
doslej nismo storili še praktič-
no ničesar, stopati moramo 
korak za korakom,« je o tem 
gostovanju povedal Matic 
Marcius. 

Rokometaše Jeruzalema od 
začetka prvenstva v 1. ligi loči-
jo le še trije tedni. V 1. krogu, ki 
bo na sporedu 9. septembra, 
na Hardek prihaja Ribnica, lani 
tretjeuvrščena ekipa prven-
stva.

»Z enim očesom že kukamo 
k rezultatom pripravljalnih 
tekem našega prvega naspro-
tnika, sicer pa o Ribnici še ne 
razmišljamo. Glede na dolgo-
letne izkušnje tudi vemo, da 
so pripravljalne tekme eno in 
prvenstvene nekaj povsem 
drugega. Še vedno nas muči-
jo izostanki pomembnih mož, 
kot so Jure Kocbek, Miha 
Kavčič, Tilen Kosi in Dominik 
Ozmec. Nastop Kocbeka in 
Kavčiča v 1. krogu je vprašljiv. 
Kosi, ki je pred dnevi opravil 
magnetno resonanco, za-
gotovo ne bo igral. Čakamo 
rezultate njegovih izvidov, ki 
pa zagotovo ne bodo dobri. V 
kakšnem stanju bo iz Gruzije 
prispel Ozmec, je tudi veliko 
vprašanje. Glede na številne 
težave s poškodbami v Gruziji 
(zvin gležnja, presek čela, bo-
lečine v ramenu) se bojim, da 
je tudi on izgubljen za Ribnico 
in mogoče še dlje. Proti Vi-
dovcu je manjkal tudi kapetan 
Bojan Čudič, vendar z njim je 
vse v redu in trenira že v nor-
malnem ritmu. Treniramo pač 
z ekipo, ki je na razpolago ter 
ob tem na vsaki tekmi ponu-

dimo minute mladim igralcem 
letnikov 1999 in 2000. Za pri-
hodnost ormoškega rokome-
ta se ni bati, vendar bo treba 
biti pazljiv s temi mladimi 
talentiranimi rokometaši, ki 
bodo na svoj račun prišli šele 
čez dve oz. tri leta,« nam je po 
koncu sredinega treninga po-
vedal trener Saša Prapotnik. 

Ormožani so v ponedeljek 
odigrali tekmo v Vidovcu in 
visoko slavili. Proti hrvaškemu 

1. B-ligašu so zabeležili zmago 
z rezultatom 35:26 (17:10). Vra-
tar Matic Šulek je zbral 9 (od 
21. do 60. minute), Tomislav 
Balent je dodal 8 obramb (od 
1. do 21. minute). Strelci: Rok 
Žuran 8, Gal Cirar 5, Tinek He-
bar 3, Matej Niedorfer 3, Jaša 
Rajšp 3, Luka Voljč 2, Teo Šulek 
2, Anže Šoštarič 2, Danijel Me-
sarić 2, Gašper Hebar 2 (1), Fra-
no Vujović 1, Žak Ciglar 1, Aljoša 
Munda 1 (1). 

V četrtek pozno zvečer so 
Ormožani na Hardeku gostili 
ptujsko Dravo. 

Dominik Ozmec in 
Gašper Horvat brez 
medalj

Ormožana, ki od 8. do 20. 
avgusta zastopata barve 
Slovenije na kadetskem pr-
venstvu U19 v Gruziji, sta po 
porazu proti Hrvaški v osmini 
fi nala ostala brez možnosti za 
osvojitev kolajne. 

»Za nas je bil usoden poraz 
v 1. krogu proti Tuniziji. Vide-
lo se je tudi, da nam preveč 
manjkajo trije igralci, ki so lani 
nosili dres Jeruzalema: kape-
tan Tilen Kosi, Miha Kavčič, 
Gregor Ocvirk. S tem triom 
bi se zagotovo borili za naj-
višja mesta na prvenstvu. 
Kljub velikemu razočaranju 
ob porazu v osmini fi nala pro-

ti Hrvaški lahko zase povem, 
da sem pustil srce na igrišču 
kljub težavam s poškodbami. 
Verjamem, da so tudi moji 
soigralci dali vse od sebe. Žal 
je bila Hrvaška v tem dnevu 
boljša in čaka nas borba od 
9. do 16. mesta. Seveda je 
razočaranje veliko, saj smo v 
Gruzijo odpotovali z željo po 
visoki uvrstitvi. Pred dvema 
letoma smo v Gruziji na olim-
pijskem festivalu evropske 
mladine igrali fi nale s Fran-
cozi, ki so zame tudi glavni 
favoriti za tretjo zaporedno 
lovoriko pri generaciji 1998 in 
mlajših,« je vidno razočaran 
povedal eden najboljših slo-
venskih obrambnih igralcev 
tega letnika Dominik Ozmec. 
Tako sta letos mladinska re-
prezentanca U21 in kadetska 
reprezentanca U19 ostali brez 
kolajn. Za obe ekipi sta bili 
usodni tekmi osmine fi nala.

UK

Nogometaši ptujske Drave (na fotografi ji Žan Flis) so se v petih dneh na Mestnem stadionu dvakrat 
merili z nogometaši Brd, prvič v prvenstvenem, drugič pa v pokalnem srečanju. 

Dominik Ozmec (modri dres)

Nogomet � 2. SNL, 2. krog

Ptujčani zlahka čez Brda

Rokomet � RK Jeruzalem Ormož

Priprave v polnem teku

100 % le še Mura, 
Drava in Bravo

Derbi 2. kroga v 2. ligi je na 
Fazaneriji pred več kot 1500 
gledalci dobilo domače mo-
štvo Mure, ki je bilo boljše od 
lanskoletnega prvoligaša iz 
Radomelj. Z dvema zadetko-
ma je izstopal Luka Bobičanec 
(Mura), ob njem so se podob-
nega dosežka v tem krogu ve-
selili še Marko Panikvar, Luka 
Šalamun (oba Drava) in Nejc 
Brodnjak (Rogaška). Največje 
presenečenje kroga so pri-
pravili Veržejci, ki so v gosteh 
ugnali Dob.

Po dveh krogih so na vrhu 
tri ekipe s 100 % izkupičkom, 
Mura, Drava in Bravo, pri dnu 
pa so tri ekipe, ki jih tam ni pri-
čakoval praktično nihče – Krka, 
Roltek Dob in Kalcer Radomlje. 

Kot derbija 3. kroga bi lahko 
označili srečanji Ilirija – Mura in 
Nafta – Krka. 

REZULTATI 2. KROGA: 
Drava Ptuj – Brda 5:2 (1:0);
Bravo – Nafta 1903 1:0 (1:0); 

strelec: 1:0 Zorc (41.);
Jadran Dekani – Brežice Ter-

me Čatež 1:1 (0:0); strelca: 0:1 
Seferović (65.), 1:1 Petrovčič 
(83.);

Roltek Dob – Farmtech Ver-
žej 0:1 (0:0); strelec: 0:1 Ficko 
(68.);

Cherrybox 24 Tabor Sežana 
– Ilirija 1911 3:2 (1:0); strelci: 1:0 
Gulič (37.), 1:1 Zadnikar (65.), 
2:1 Duspara (71.), 2:2 Vidic (76.), 
3:2 Salkić (94./11-m);

Krka - Rogaška 1:2 (0:1); 
strelca: 0:1 Brodnjak (44.), 
0:2 Brodnjak (57.), 1:2 Kambič 
(67.);

Mura – Kalcer Radomlje 4:0 
(1:0); strelci: 1:0 Bobičanec 
(37.), 2:0 Vaš (48.), 3:0 Bobiča-
nec (55.), 4:0 Maroša (88.);

Zarica Kranj – Fužinar Ravne 
Systems 1:1 (0:0); strelca: 1:0 
Huč (55.), 1:1 Fasvald (65.).
1. MURA 2 2 0 0 8:1 6
2. DRAVA PTUJ 2 2 0  0 7:3 6
3. AŠK BRAVO 2 2 0 0 4:0 6
4. JADRAN DEKANI 2 1 1 0 3:1 4
5. TABOR SEŽANA 2 1 1 0 4:3 4
6. BREŽICE ČATEŽ 2 1 1 0 2:1 4
7. ILIRIJA 1911 2 1 0 1 6:4 3
8. NAFTA 1903 2 1 0 1 1:1 3
9. FARMT. VERŽEJ 2 1 0 1 1:2 3
10. ROGAŠKA 2 1 0 1 2:4 3
11. ZARICA KRANJ 2 0 1 1 2:3 1
12. FUŽINAR RAV.  2 0 1 1 2:5 1
13. K. RADOMLJE 2 0 1 1 1:5 1
14. ROLTEK DOB 2 0 0 2 0:2 0
15. BRDA 2 0 0 2 2:6 0
15. KRKA 2 0 0 2 2:6 0



ocenil kot najstrožjo kazen. V 
26. minuti je po odbitku streljal 
Školnik, Golob pa je žogo iz bli-
žine le malenkost preusmeril v 
gol – 1:0. Po nekaj polpriložno-
stih gostov pa so domačini v 
zaključku povedli 2:0. Po prekr-
šku nad Marciusom je Borošak 
tokrat pokazal na belo točko, 
ki jo je Marcius sam zanesljivo 
realiziral. 

V drugem delu so domačini 
nadzorovali srečanje, ob tem 
pa zadeli vratnico (Šalamun) in 
prečko (Lonzarič), pri gostih je 
vratnico zadel Esdra. Nekoliko 
bolj ležerno igro Ptujčanov so 
gostje v zaključku izkoristili za 
znižanje rezultata. 

Matic Marcius, Drava: »Dva 
gola prednosti sta bila varljiva, 
saj bi lahko v primeru prejete-
ga zadetka zašli v težave. Vsee-
no mislim, da smo se na koncu 
povsem zasluženo uvrstili v 
naslednji krog.«

JM

Videm – Kalcer 
Radomlje 1:6 (0:1)

STRELCI: 0:1 Cerar (22.), 0:2 
Hajrić (55.), 0:3 Kovjenić (61.), 
0:4 Trdin (65.), 0:5 Nuhanović 
(68.), 0:6 Hajrić (78.), 1:6 Bo-
žak (85.).

VIDEM: Krušič, Antolič, Ko-
ren, Kostanjevec, Lončarič, Ca-
futa, Plajnšek (od 56. Kmetec), 
Hliš (od 63. Kovačič), Božak, 
Krajnc, Cesar (od 46. Tement). 
Trener: Primož Gorše.

Videmčani so prvo uradno 
tekmo v novi sezoni odigrali 
proti lanskemu prvoligašu iz 
Radomelj. Le-ti sezone niso za-
čeli dobro in Videmčani so po-
tiho računali na presenečenje, 
nenazadnje je šlo za pokalno 
tekmovanje, kjer preseneče-
nja niso redka. Na koncu se ni 
izteklo po željah kakšnih 150 
gledalcev, ki so v vročem vre-
menu, težkem za igro, videli 
visok poraz domače ekipe.

Le-ta je nastopila oslablje-

na, saj so manjkali Murić, Lah 
in Bračič, toda kljub temu se 
je pogumno zoperstavila dru-
goligašu. Uvod je minil v oti-
pavanju obeh ekip, žogo so 
imeli več v svoji posesti gostje, 
a nekoliko nevarnejši so bili Vi-
demčani. Pretiranih nevarnosti 
ni bilo ne na eni ne na drugi 
strani, toda na približno polo-
vici igre v prvem polčasu je za 
0:1 zadel Cerar, potem ko je v 
gol pospravil odbitek. Škoda, 
da na drugi strani 100 % prilo-
žnosti ni realiziral Božak, kajti v 
tem primeru bi se samo sreča-
nje verjetno odvijalo drugače.

Tudi uvodne minute nada-
ljevanja niso nakazovale ka-

snejših dogodkov, domačini 
so se pogumno upirali, gostje 
pa razen posesti žoge niso bili 
pretirano konkretni. Padec 
zbranosti v igri domačih je v 
55. minuti kaznoval najnevar-
nejši igralec Radomelj Hajrić, ki 
je v osrednjo Slovenijo posojen 
iz Maribora. Zatem se je igra 
domačih povsem sesula, prišlo 
je do »razpada sistema« in na 
koncu so jo varovanci Primoža 
Goršeta še dobro odnesli. Na 
srečo so gostje spustili tempo, 
igrali, kolikor je bilo potrebno, 
v sami končnici tekme pa je ča-
stni zadetek za Videm dosegel 
Božak.

Lušt Beltinci – 
Aluminij 0:3 (0:0)

STRELCA: 0:1 Mesec (60.), 0:2 
Nunić (79.), 0:3 Mesec (88.).

ALUMINIJ: Kovačić, Vezjak, 
Vrbanec, Rodin, Čagalj (od 65. 
Martinović), Petrovič, Mumi-
nović, Bartulovič (od 72. Nu-
nić), Mesec, Krajnc (od 57. Ško-
fl ek), Tahiraj. Trener: Slobodan 
Grubor.

Kidričani so se še drugo leto 
zapored v 1. krogu pokalnega 
tekmovanja merili z Beltinča-
ni. Nekdanji prvoligaši, sedaj 
pa člani 3. lige vzhod so lani 
klonili 0:2, letos je bil izid 0:3. 
V Športnem parku v Beltincih 
se je zbralo kakšnih 400 gledal-
cev, v dresu Aluminija pa se je 
na prvi uradni tekmi predstavil 
Damir Bartulovič. 21-letnik bo 
v Kidričevem letu dni nastopal 
kot posojeni nogometaš itali-
janskega Chieva. 

»Že v prvem polčasu smo si 
ustvarili številne priložnosti, a 
jih nismo uspeli izkoristiti. Eki-
pa Beltincev se je postavila v 
trdno obrambno postavitev, 
zato smo morali zvečine igrati 
preko bočnih položajev. V dru-
gem polčasu smo s takšno igro 
vendarle uspeli zadeti in na 
koncu zanesljivo napredovati v 
2. krog,« je tekmo opisal kape-
tan Aluminija Matic Vrbanec. 
Gole za rdeče sta prispevala 
Vedran Mesec (dva) in Marko 
Nunič. 

Vse priložnosti Aluminija bi 
bilo težko opisati, že streli v 
prečko (Krajnc v 9., Rodin v 
69., Mesec v 72. minuti) in ne-

izkoriščena 11-metrovka (Bar-
tulović v 48. minuti) dovolj 
zgovorno pričajo o premoči 
varovancev Slobodana Gru-
borja. Beltince sicer vodi nek-
danji odlični nogometaš Franc 
Feri Cifer, najbolj znani igralec 
pa je Goran Šnajder (Mura, Za-
vrč …). 

Drava – Brda 2:1 (2:0)
STRELCI: 1:0 Golob (26.), 2:0 

Marcius (45., iz 11m), 2:1 Ferjan-
čič (90.).

DRAVA: Domjan, Flis, Gajić, 
Lonzarić, Lovenjak, Šalamun 
(od 61. Kolar), Marcius, Dža-
fi ć, Školnik, Panikvar (od 46. 

Šporn), Golob (od 46. Čeh). 
Trener: Simon Sešlar.

Nogometaši Drave so v pe-
tih dneh na svojem stadionu 
še drugič gostili ekipo Brd, 
po prvenstvenem še v pokal-
nem srečanju. Pred približno 
200 gledalci so bili uspešni še 
v drugo, čeprav je Simon Se-
šlar zamenjal več kot polovico 
enajsterice, ki je začela v sobo-
to. Podobno je na drugi strani 
storil Florijan Debenjak. 

Prvo zares razburljivo akcijo 
na tekmi so domačini izvedli v 
18. minuti, čisti prekršek nad 
Marciusom v kazenskem pro-
storu pa sodnik Borošak ni 

Najboljši motokrosisti nada-
ljujejo z hitrim tempom nasto-
panja na dirkah svetovnega pr-
venstva. Konec preteklega te-
dna so se mudili v Švici, konec 
tega tedna jih že čakajo nove 
preizkušnje na Švedskem. V 
švicarskem Frauenfeld-Gach-
nangu so nastopali trije Slo-
venci, poleg Tima Gajserja še 

brata Jernej in Peter Irt. Prav 
vsi so prišli do točk, kar se je 
zgodilo prvič v sezoni. 

V kvalifi kacijah je bil Gajser 
na startu vpleten v skupinski 
padec in je moral zapeljati v 
prostor za mehanike, kjer so 
na njegovem motorju menjali 
poškodovano kolo. Šele nato 
se je lahko vrnil na progo in 

nadaljeval kvalifi kacije, ki jih je 
dobil Italijan Antonio Cairoli. 
Tim je končal na zadnjem, 32. 
mestu.

Gajser je po ponesrečenih 
kvalifi kacijah na dirki startal 
z zunanjega in manj ugodne-
ga izhodišča. Na startu se je v 
obeh vožnjah prebil med de-
seterico najhitrejših tekmoval-

cev. V prvi vožnji je bil Makol-
čan sedmi in je večji del držal 
stik s hitrim Herlingsom, ki je 
končal mesto pred njim. Zma-
gal je domačin Arnaud Tonus, 
tik za njim sta v cilj pripeljala 
Anglež Max Anstie in Italijan 
Antonio Cairoli. 

V drugo je Gajser startal še 
bolje in je bil najprej sedmi, 
potem pa je opravil še z dve-
ma tekmecema in je končal na 
repu najboljše peterice. Za ve-
selje slovenskih navijačev sta 
poleg Gajserja poskrbela oba 
brata Irt, saj sta po solidnem 

startu vozila odločno in bila 
proti koncu dirke vse hitrejša. 
Jernej je osvojil tri točke za 18. 
mesto, Peter pa dve, bil je 19.

Na vrhu se je zmage veselil 
Herlings, ki je dobil drugo vo-
žnjo, enako število točk (40) 

je imel drugi Francoz Gautier 
Paulin. Tretji je bil vodilni v SP 
Italijan Antonio Cairoli. Doma-
čin Arnaud Tonus, ki je dobil 
prvo vožnjo, druge po padcu 
ni končal.
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Nogomet � Pokal Slovenije, 1. krog:

Aluminij in Drava zanesljiva, 
Videm daleč od presenečenja

Motokros � Tekma za svetovno prvenstvo v Švici

Iz najslabšega startnega položaja blizu najboljšim

Znana ekipa za pokal narodov
Na dirki za pokal narodov, ki ima v svetu 

motokrosa poseben in zelo pomemben sta-
tus, bodo letos Slovenijo zastopali Tim Gajser 
(MXGP), Jan Pancar (MX2) in Jernej Irt (MX 
open). Dirka bo v nedeljo, 1. oktobra, poteka-
la v Veliki Britaniji.

Selektor Bogomir Gajser je slovenske 
motokrosiste in njihove vožnje spremljal 
vso sezono, meril čase in opazoval napre-

dek, zato trdno stoji za svojim izborom in 
verjame, da reprezentanca ne bo razoča-
rala. „Slovenske tekmovalce spremljam na 
dirkah v tujini in doma, vsak vikend so pod 
drobnogledom. Vedno opazujem, kako jim 
gre. Lani sem prevzel selektorsko funkcijo 
in mislim, da se reprezentančne tekme lote-
vamo zelo strokovno. Pri izbiri je pomemb-
na celotna sezona, največ pa seveda zadnji 
rezultati, tehnika in vzdržljivost,“ je pojasnil 
selektor Gajser.

Pokal Slovenije, 1. krog: 
Na prvi oviri spodrsnilo Velenjčanom

V torek in sredo so bila odigrana srečanja 1. kroga Poka-
la Slovenije v sezoni 2017/18. Pokalne tekme s sabo vedno 
prinašajo določena presenečenja, tudi tokrat je bilo tako. 
Največje so pripravili igralci Sežane (2. liga), ki so edini uspe-
li izločiti prvoligaša, Rudarja iz Velenja. Ekipo iz višje lige so 
izločili še Koprčani (4. liga), vendar to niti ni veliko presene-
čenje, saj kanarčki zagotovo ciljajo na hiter povratek v višjo 
ligo. Veliko težav so imeli tudi Krčani, ki pa so se v Ljubljani 
pred izpadom izvlekli z boljšim izvajanjem 11-metrovk. 

V 2. krogu se bodo zmagovalcem 1. kroga pridružili Mari-
bor, Olimpija, Domžale, Gorica in Triglav. 

REZULTATI 1. KROGA: 
Videm – Kalcer Radomlje 1:6 (0:1);
Drava Ptuj – Brda 2:1 (2:0);
Beltinci – Aluminij 0:3 (0:0);
Hotiza – Krka 1:2 (0:0); strelci: 0:1 Kambič (46.), 0:2 Wilson 

(55.), 1:2 Biro (61., z 11-m);
Šampion – Tolmin 1:0 (0:0, 0:0) – po 11-metrovkah;
Ilirija 1961 – Krško 0:3 (0:0, 0:0) – po 11-metrovkah;
Cherrybox 24 Tabor Sežana – Rudar Velenje 3:1; strelci: 1:0 

Duspara (19.), 1:1 Radić (37.), 2:1 Sever (87.), 3:1 Pavić (94.);
TAB Akumulator – Jadran Dekani 1:4 (1:4); strelci: 0:1 For-

tuna (14.), 0:2 Rupnik (29.), 0:3 Petrovčič (34.), 1:3 Hutmajer 
(40.).1:4 Petrovčič (41.);

Mura – Zarica Kranj 5:2 (2:1); strelci: 0:1 Ahačič (2.), 1:1 
Karničnik (9.), 2:1 Maroša (15.), 3:1 Maroša (47.), 4:1 Maroša 
(59.), 4:2 Žurga (62., iz 11-m), 5:2 Bobičanec (68.);

Koper – Korotan Prevalje 3:0 (1:0); strelci: 1:0 Jerman 
(44.), 2:0 Popovič (90.), 3:0 Klarić (92.);

Nafta 1903 – Celje 1:2 (0:2); strelci: 0:1 Šušnjara (17.), 0:2 
Požeg Vancaš (44.), 1:2 Osmanaj (84.).

Foto: hondaproracing

Tim Gajser je v Švici po ponesrečenih kvalifi kacijah iz obeh dirk odnesel maksimum možnega.

Foto: Črtomir Goznik

Damir Bartulovič je v Beltincih debitiral v dresu Aluminija.

Dirka za SP v Švici:
1. Jeffrey Herlings Nizozemske KTM 15 25 40
2. Gautier Paulin Francija Husqvarna 18 22 40
3. Antonio Cairoli Italija KTM 20 18 38
4. Romain Febvre Francija Yamaha 16 20 36
5. Max Anstie V. Britanija Husqvarna 22 9 31
6. Tim Gajser Slovenija Honda 14 16 30

Svetovno prvenstvo, skupni vrstni red: 
1. Antonio Cairoli Italija KTM 605
2. Jeffrey Herlings Nizozemska KTM 508
3. Gautier Paulin Francija Husqvarna 486
4. Clement Desalle Belgija Kawasaki 483
5. Tim Gajser Slovenija Honda 406



Nogometni klub Središče ob 
Dravi v letu 2017 praznuje 40 
let delovanja. Slovesnost ob 
jubileju so v NK Središče izpe-
ljali junija, ko je prvi dan pote-
kala proslava z okroglo mizo in 
drugi dan turnir generacij ter 
veselica.

Članska ekipa Središča je v 
sezoni 2016/17 obstala v ptujski 
Superligi, kar je bil tudi glavni 
cilj minule sezone. „Želja vsa-
kega kluba je, da so rezultati 
čim boljši. Lani smo obstali, le-
tos pa si želimo zaigrati v Ligi 
za prvaka. Cilj v prihodnosti, 
čez tri ali štiri leta, pa je boj za 
3. SNL. Ne želimo iti z glavo 
skozi zid, ampak postopoma 
napredovati. S Superligo smo 
čisto zadovoljni, je dovolj kako-
vostna za razvoj mladih igral-
cev. Naša želja je, da igralski 
kader še naprej pomlajujemo 
in imamo čim več mladih igral-
cev iz Središča in bližnje oko-
lice,“ je ob našem obisku po-
vedal predsednik kluba Sašo 
Prapotnik, ki že tretje leto kot 
predsednik krmari klub. 

Fajdiga ima na voljo 
22 igralcev

Klub so letos zapustili Goran 
Šnajder (Beltinci), Miha Rako-
vec (Ljutomer) in Sašo Kocen 
(Bukovci). V klub sta iz Ormoža 
prispela Urban Goričan in Mi-
tja Gašparič, iz Veržeja Matej 
Fišer in Jaša Roškar, iz Polane 
Niko Matjašič in iz Ljutomera 
Miha Klajnčar. Igralski kader 
članske ekipe šteje 22 igralcev, 
ki trenira trikrat tedensko in ob 
tem odigra še tekmo. Ekipo bo 
v sezono 2017/18 kot trener po-
peljal 37-letni Marko Fajdiga, 
ki je že v minuli sezoni na klopi 
zamenjal Aleša Lesjaka. 

„Poleg Fajdige v klubu delu-
je še pet trenerjev. To so Toni 
Jelovica (mladinci), Sašo Ha-

bjanič (U11), Gregor Nemec 
(U9) in Jure Kolarič ter Robert 
Govedič (U7). Trenerjev je na 
žalost vedno premalo, zato 
pri delu z mlajšimi selekcijami 
krpamo in si med seboj poma-
gamo. Želja je v prihodnosti v 
klub privabiti še kakšnega tre-
nerja za mlajše selekcije. Tudi 
pri mlajših selekcijah imamo 
kar precejšnje težave sestaviti 
ekipe, saj je središka občina 
majhna in tudi oddelki v OŠ Sre-
dišče so majhni. Zato si želimo 
vzpostaviti korektno sodelo-
vanje s klubi iz bližnje okolice, 
predvsem z Ormožem. Moja in 
klubska želja je, da bi z Ormo-
žani pozabili stare zamere in si 
med seboj pomagali, ker to je 
glavno bistvo športa. Ni bistvo 
prepiranje o tem, kdo kaj ima, 
ampak da si pomagamo,“ je še 
o nekaterih težavah, ki tarejo 
vsak klub na ormoško-sredi-
škem območju – pomanjkanje 
igralskega kadra – povedal 
Prapotnik in dodal še nekaj 
lepih novic: „Maja smo posta-
vili razsvetljavo na pomožnem 
igrišču. Glavno igrišče je redno 
zalivano in dobro vzdrževa-
no. Pogoji za delo v Športnem 
parku Trate so res odlični. Želja 
je še urediti sedišča na našem 

Slovenski padalci so na če-
trti tekmi svetovnega pokala 
v Bellunu v Italiji trikrat sto-
pili na stopničke za zmago-
valce. Ptujčan Peter Balta je 
s štirimi kazenskimi centime-
tri zmagal med posamezniki, 
med mladinci je bil Igor Primc 
drugi, v ženski konkurenci pa 
je Maja Sajovic osvojila tretje 
mesto. Med mladinci je Ptuj-
čan Marko Veselič osvojil 10. 
mesto.

„Vsekakor sem zelo vesel te 
zmage, ki je prišla kar ob pra-
vem času, saj sem s tem potrdil 
zelo dobro formo pred evrop-
skim prvenstvom, ki nas čaka 
čez dva tedna v Črni gori. Po-
leg svojega uspeha sem izre-
dno zadovoljen tudi z uvrstitvi-

jo svoje ekipe, ki je v tej močni 
konkurenci svoje delo opravila 
v skladu s pričakovanji, uvr-
stitev med deseterico je lep 

uspeh. Upam, da se bo forma 
do evropskega prvenstva še 
nekoliko dvignila in da bomo v 
Črni gori pravi, zagotovo smo 

se sposobni uvrstiti na visoka 
mesta,“ je tekmovanje v Italiji 
ocenil Peter Balta, ki je slavil 
v številčni in izenačeni konku-
renci 166 padalcev. Znotraj de-
setih kazenskih centimetrov se 
jih je zvrstilo kar 38.
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V soboto bodo svojo tretjo 
zaporedno tretjeligaško sezo-
no začeli nogometaši Vidma. 
Ti so po daljšem času priprave 
opravili brez večjih težav, tako 
da lahko njihovi navijači priča-
kujejo boljšo sezono, kot je 
bila lanska.

To je tudi osnovni cilj kluba, 
v prvi vrsti si namreč rume-
no-zeleni želijo mirne tretje-
ligaške plovbe, obenem pa 
izboljšati lanski izkupiček. Če 
ne bo pretiranih težav, bi se to 
moralo tudi zgoditi. Kader je 
doživel nekaj sprememb, toda 
okostje ekipe je vendarle osta-
lo. Odšli so Sašo Gerečnik, Rok 
Pintarič, Domen Murko, Mati-
ja Žuliček in Robert Travnikar, 
novinci pa so Nikola Antolić, 
Uroš Krušič, Tim Lončarič, Jan 
Cesar in Aleš Šuen. V primeru 
novih igralcev gre predvsem 
za mlade igralce, ki bodo prav 
gotovo potrebovali nekaj časa 

za aklimatizacijo, zato so Vid-
mu še kako prav prišle številne 
prijateljske tekme. Prvi tekmec 
Vidma v ligi bo ekipa iz Slo-
venske Bistrice. Zaradi bližine 
gostovanja se bo tja odpravilo 
kar precej pristašev rumeno-
-zelenih in v tem primeru bo 
varovancem Primoža Goršeta 
nedvomno lažje. V uvodnem 
srečanju zaradi kazni iz lanske 
sezone ne bo smel nastopiti 
kapetan ekipe Mihael Lah. 

Glede konkurence se zdi, da 
bo letošnje prvenstvo v 3. ligi 
sever nekoliko manj atraktiv-
no kot lansko, kajti v ligi ni več 
izjemnih Rogaške in Maribora 
B. To pa ne pomeni, da ne bo 
zanimivo, saj so tu še vedno 
neugodni Korošci (Dravograd, 
Korotan), pa »standardne eki-
pe«, kot so Šampion, Šmarje 
pri Jelšah, Dravinja … Prav 
gotovo se bo skozi vseh 26 pr-
venstvenih krogov zgodilo še 

kakšno presenečenje. Morda 
tudi v obliki dobre uvrstitve 
drugega predstavnika iz MNZ 
Ptuj, Bistrice, ki je zaradi pre-
vetritve ekipe v tem trenutku 
precejšnja neznanka.

Primož Gorše, trener Vid-
ma: »Osnovni cilj je seveda ob-
stanek, nato pa se v prvi vrsti 
želimo uvrstiti višje kot lani. 
Kot trener si želim predvsem 
več konstantnosti v igri, lani 
smo namreč zelo težko sesta-
vili dve dobri tekmi zapored. 
Menim, da bi nam to moralo 
uspeti, saj v pripravah vsaj za 
zdaj večjih težav na srečo ni 
bilo. Prijateljske tekme so bile 
odigrane solidno, res pa je, da 
so te tekme eno, prvenstvene 
pa drugo. Vsa mesta v ekipi 
so dobro pokrita, občutek je 
dober, zato menim, da lahko 
optimistično zremo v novo se-
zono.«Foto: Črtomir Goznik

Primož Gorše, trener Vidma

Nogomet � NK Videm, 3. SNL sever

Tanjši zdravstveni karton vzrok za optimizem

Sašo Prapotnik, predsednik NK Središče ob Dravi

Nogomet � NK Središče ob Dravi

Središčani prenovili svoje vrste

Padalstvo � Svetovni pokal

Balta najboljši med 166 padalci, 
AK Ptuj znotraj deseterice

Nogomet � 1. SNL
PARI 6. KROGA: SOBOTA, 19. 8., OB 16.00: Triglav Kranj – Go-

rica, ob 20.20: Maribor – Krško; NEDELJA, 20. 8., ob 16.50: An-
karan – Olimpija; ob 20.00: Domžale – Aluminij; PONEDELJEK, 
OB 20.00: Rudar Velenje – Celje. 

2. SNL
PARI 3. KROGA: SOBOTA, 19. 8., OB 17.00: Fužinar Ravne 

Systems – Drava Ptuj, Farmtech Veržej – AŠK Bravo, Kalcer Ra-
domlje – Zarica Kranj, Nafta 1903 – Krka, Rogaška – Cherrybox 
24 Tabor Sežana; NEDELJA, 20. 8., OB 17.00: Brežice Terme 
Čatež – Roltek Dob, Brda – Jadran Dekani; PONEDELJEK, 21. 
8., OB 17.00: Ilirija 1911 – Mura. 

3. SNL SEVER
1. KROG: SOBOTA, 19. 8., OB 17.30: Kety Emmi Bistrica – 

Videm. 

1. SML
3. KROG: Aluminij – Triglav Kranj (SOBOTA, OB 17.30).

1. SKL
3. KROG: Aluminij – Triglav Kranj (SOBOTA, OB 15.30).

LIGA U-15 VZHOD:
1. KROG: Aluminij – Koroška (SOBOTA, OB 11.00). Srečanji 

Drava – Kety Emmi Bistrica in Garečja vas Hajdina – Rogaška 
sta prestavljeni na kasnejši termin. 

Trening v regijskem centru
Na igrišču NK Ormož v Ormožu, na igrišču z naravno travo, bo 

v četrtek, 24. 8., trening igralcev U-12 in U-13 (letnikov 2006 
in 2005). Mlajši se bodo na igrišče podali ob 17.00, starejši od 
18.30. Poudarek bo na vadbi tehnike in na igri.

Trenerji U-12 naj do 21. 8. pripravijo spisek igralcev letnika 
2006, za katere ocenjujejo, da se bodo udeleževali vadbe v re-
gijskem centru. Spisek naj pošljejo na e-mail: marjan.lenartic@
siol.net. Razpis je objavljen na spletni strani MNZ Ptuj.

Ptujski padalski pokal 2017
Padalci Aerokluba Ptuj v soboto in nedeljo, 19. in 20. 8., or-

ganizirajo 39. Ptujski padalski pokal z mednarodno udeležbo. 
Gledalci lahko na letališču v Moškanjcih pričakujejo na stotine 
atraktivnih padalskih skokov.

EP v balvanskem plezanju
V petek in soboto, 18. in 19. 8., bo v Münchnu potekalo bal-

vansko prvenstvo Stare celine. To bo hkrati sklepna tekma sve-
tovnega pokala 2017 v balvanih, okronani pa bodo tudi novi 
evropski prvaki v kombinaciji.

V Nemčiji bo Slovenijo zastopalo devet tekmovalk in tekmo-
valcev. V boj za evropsko lovoriko iz slovenske reprezentance v 
športnem plezanju odhajajo tudi Janja Garnbret, trenutno druga 
v skupnem seštevku SP 2017 v balvanih, Mina Markovič, evrop-
ska podprvakinja 2013 v balvanih in evropska podprvakinja 
2017 v težavnosti, ter Jernej Kruder, svetovni podprvak 2014 
v balvanih.

Športni napovednik

'bregu'. Seveda je vse poveza-
no s fi nancami. Ob tej priložno-
sti bi se rad zahvalil vsem spon-
zorjem in donatorjem ter Ob-

čini Središče na čelu z Jurijem 
Borkom, ki nam stoji ob strani 
že več kot desetletje. V klubu 
se bomo še naprej trudili delati 
po svojih najboljših močeh, da 
bi imeli redno člansko ekipo in 
vsaj tri mlajše selekcije. 

Središčani bodo prvenstvo 
začeli v soboto, 26. 8., ob 17. 
uri, ko v Športni park Trate 
prihaja Gerečja vas. Teden dni 
kasneje sledi še ena domača 
tekma proti Cirkulanam – prav 
omenjeni ekipi sta med glavni-
mi favoriti za najvišja mesta v 
Superligi. Glede na prikazano 
v pripravljalnem obdobju je 
jasno, da bo tudi četa trener-
ja Fajdige lahko mešala štrene 
najboljšim klubom v ligi. V klu-
bu se že veselijo nove sezone 
in svojim navijačem sporočajo, 
da bodo svoje domače tekme 
v Športnem parku Trate igrali 
ob sobotah.

Ekipa Aerokluba Ptuj je v Italiji osvojila odlično 7. mesto.  

44 ekip
Med ekipami so Ptuj-

čani v postavi Peter Bal-
ta, Gorazd Vindiš, Boris 
Janžekovič, Matej Kosta-
njevec in Marko Veselič 
osvojili 7. mesto, zmagali 
so Čehi pred Italijani in 
Švicarji. Elan, ki ni nasto-
pil z vsemi najboljšimi, 
saj se del ekipe pripravlja 
na evropsko prvenstvo, 
je v postavi Uroš Grilc, 
Damjan Tomšič, Matej 
Bečan, Igor Primc in Tanja 
Zdjelar zasedel 13. mesto. 
Skupno je nastopilo kar 
44 ekip.



Ptujčanka Nina Potočnik 
(465. na WTA) je pretekli te-
den nastopala na ITF-turnirju 
z nagradnim skladom 15.000 
dolarjev v Romuniji. 20-letna 
članica TK Galtena je znova 
dobro odigrala celoten turnir 
in si priigrala novo uvrstitev v 
fi nale.

V četrtfi nalu je suvereno 
ugnala 8. nosilko, 19-letno do-
mačinko Ghioroaievo (565.), v 
polfi nalu pa še njeno dve leti 
starejšo rojakinjo, 4. nosilko 
Enejevo (488.). Najtežji zalogaj 
jo je čakal v nedeljskem fi nalu, 
v katerem se je merila s 1. no-
silko, daleč najvišje uvrščeno 
igralko na turnirju, Eleno Ga-
brielo Ruse (221.). 19-letnica iz 
Bukarešte se ni pustila prese-
netiti, čeprav je Nina takoj na 
začetku srečanja izvedla break 

(2:0). Po uri in pol igre je zma-
govalni pokal v zrak dvignila 
Romunka. 

Nina je od junija nastopila 
na sedmih turnirjih, njen izku-
piček pa je zares impresiven: 
zabeležila je 25 zmag, doživela 
pa šest porazov.

Turnir v Slovenji vasi
V soboto in nedeljo, 12. in 

13. avgusta, je NK Slovenja 
vas organiziral tradicionalni 
memorialni turnir za vse pre-
minule člane kluba. Na njem je 
nastopilo osem ekip. Kljub so-
botnemu dežju se je že v sobo-
to ob igrišču zbralo precejšnje 
število ljubiteljev nogometa, 
še več jih je v Slovenjo vas pri-
šlo v nedeljo, ko so tam pote-
kali zaključni boji. Največ so na 
koncu prikazali mladi igralci iz 
Zlatoličja, ki sta jim občasno 
pomagala veterana Igor Lev-
stik in Damjan Kacjan. Pokale 
najboljšim je v družbi predse-
dnika domačega društva Ma-
tevža Pleterška podelil pred-
sednik Športne zveze Hajdina 
Sandi Mertelj. 

Rezultati:
Makole – Apače mladina 6:5 

(1:1, po 11-m), Tržec – Zlatoličje 
2:3, Starše – Grajena 4:2, Slove-
nja vas – ONŠ Hajdina mladina 
4:5 (1:1, po 11-m);

polfi nale: Makole – Zlatoli-
čje 1:3, Starše – ONŠ Hajdina 
mladina 4:1;

tekma za 3. mesto: Makole – 
ONŠ Hajdina 6:5 (2:2, po 11-m);

fi nale: Zlatoličje – Starše 2:1. 

V Stojncih četveroboj 
superligašev

V Stojncih je pretekli konec 
tedna potekal turnir »superli-
gašev«, na katerem so poleg 
domačinov nastopile še ekipe 
Bukovcev, Markovcev in Cir-
kulan. Na odlično pripravlje-
nem terenu sta bila v soboto 
najprej na sporedu polfi nalna 
dvoboja, v nedeljo sta sledila 
obračuna za 3. mesto in fi nale. 
Sploh v nedeljo si je turnir pri-
šlo ogledat ogromno gledal-
cev, okrog 500 jih je bilo, kar 
pa je glede na superligaške in 
sosedske obračune, ki so bili 
odigrani na zavidljivi ravni, na 
neki način tudi razumljivo. Na 
koncu so se zasluženo veselili 
rumeno-črni in tako poskrbeli, 
da je lovorika ostala doma. Za 
najboljšega igralca turnirja je 
bil izbran napadalec Bukovcev 
David Zorec, za najboljšega 

vratarja turnirja pa čuvaj mre-
že Stojncev Marko Ladić.

Rezultati, polfi nale:
Bukovci – Cirkulane 0:0 (na-

prej Cirkulane po 11-metrov-
kah),

Stojnci – Markovci 1:1 (na-
prej Stojnci po 11-metrovkah);

tekma za 3. mesto: Markov-
ci – Bukovci 1:8;

fi nale: Stojnci – Cirkulane 2:1.

Turnir v Dornavi
V soboto je v Dornavi po-

tekala tradicionalna nogome-
tna prireditev Nogomet nas 
združuje in memorial, ki je v 
osnovi razdeljen v dva sklo-
pa. V prvem so se dopoldan 
med seboj pomerili nogome-
tni naraščajniki, in sicer ekip 
Dornave, Cirkulan in Gorišnice 
v starostnih kategorijah U-9, 
U-11 in U-13. Zanimive obraču-
ne nogometne prihodnosti si 
je kljub bolj kislemu vremenu 
ogledalo precej ljubiteljev no-
gometa, predvsem staršev in 
sorodnikov, vsi udeleženci pa 
so nato prejeli spominske me-
dalje. 
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ITF-turnir v Aradu 
(Romunija), rezultati:

četrtfi nale: Potočnik 
(2.) – Ilona Georgiana Ghi-
oroaie (8.) 6:2, 6:1;

polfi nale: Potočnik (2.) 
– Cristina Ene (4.) 6:1, 
7:6(1);

fi nale: Potočnik (2.) – 
Elena Gabriela Ruse (1.) 
4:6, 1:6. 

Kolesarstvo � KK Perutnina Ptuj

Marko Hozjan še naprej blesti
Tenis � Nina Potočnik

Še enkrat več do fi nala
Starejši mladinci Kolesarske-

ga kluba Perutnina Ptuj so pre-
tekli konec tedna nastopali na 
mednarodni dirki v Srbiji, ime-
novani Olympic Hopes – Belgra-
de Trophy Milan Panić, ki je štela 
za točke svetovnega pokala in 
se je zvrstila že 46. zapovrstjo. 
Ptujčani so nastopili v postavi 
Nace Malovič, Marko Hozjan, 
Tilen Žagar in Matic Finkšt. 

Dirka je bila etapna, štela je 
dve etapi, potekala pa je 12. in 
13. 8. v Beogradu in okolici. V 
soboto je bila na sporedu prva 
etapa v parku Košutnjak v dol-
žini 82 km (13 krogov po 6,5 
km), skupaj je vsebovala 1900 
višinskih metrov. Krog je bil 
ekstremno težek, najbolje pa 
se je odrezal Marko Hozjan, ki 
je osvojil 6. mesto, hkrati pa je 
oblekel majico za najboljšega 
mladega kolesarja. 

V nedeljo je nato kolesarje 
čakalo 90 km ravnine, 30 kro-
gov po 3 km na dirkališču Na-
vak. Čeprav je bila trasa ravnin-
ska, je dirko oteževal močan 
veter. V ptujskem taboru je bilo 
vse podrejeno Marku Hozjanu, 
saj je branili majico najboljšega 
mladega kolesarja (za starejše 
mladince lahko nastopajo letni-
ki 1999 in 2000, Marko pa je bil 
najboljši izmed letnikov 2000, 
op. a.). Marko je s pomočjo 
ekipe suvereno ubranil majico 
ter na koncu dosegel 4. mesto 
v etapi, zadržal pa je tudi 6. 
mesto v generalni razvrstitvi. 
Trener Ptujčanov Matej Marin 
je bil zadovoljen: »Iz Beograda 
se vračamo s točkami svetov-
nega pokala in novo trofejo za 
klubsko steno osvojenih majic 
na dirkah, tokrat jo bomo do-
polnili z Markovo. Fantje so se 
maksimalno potrudili in oddir-
kali kot ekipa. Ponosen sem 
na njih in veseli me, da se nam 
trdo delo vrača.«Marko Hozjan (KK Perutnina Ptuj) v majici najboljšega mladega 

kolesarja na dirki v Srbiji.

Foto: Črtomir Goznik

Nina Potočnik (Galtena) 

Nogomet � Pripravljalni turnirji 

V Slovenji vasi slavili sosedje, 
v Stojncih in Dornavi domačini

Zmagovalna ekipa turnirja v Slovenji vasi: NK Zlatoličje

Popoldan je sledil še turnir 
članskih ekip, kjer so nastopili 
Dornava, Podvinci in Rogozni-
ca. Tekme so trajale dvakrat 20 
minut, na koncu pa so nekoliko 
presenetljivo, a povsem zaslu-
ženo, slavili domačini.

Rezultati članskih ekip:
Dornava – Podvinci 3:0, Pod-

vinci – Rogoznica 1:0, Dornava 
– Rogoznica 1:1.

Vrstni red: 1. Dornava, 2. 
Podvinci, 3. Rogoznica.
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Poročila sta se daljnega leta 
1967 pri sv. Trojici v Podlehniku. 
Civilno poroko je opravil Božo 
Šlehta. Oba sta rojena na Gorci. 
Albin v hiši, ki je sedaj urejena 
v viničarski muzej. V družini je 
bilo devet otrok. Kristina je zra-
sla v družini treh otrok.

Oba sta osnovno šolo zaklju-
čila na Rodnem Vrhu. Njuna 
ljubezen traja že iz osnovnošol-
skih klopi. Po končanem šola-

nju sta si poiskala delo. Skupno 
pot sta pričela na njegovem 
domu, v stari viničariji. Hiša je 
bila v zelo slabem stanju in sta 
jo večkrat obnavljala. Nato sta 
se odločila in si kupila parcelo 
v Tržcu, kjer sta začela graditi. 
Težko je bilo življenje takrat, se 
spominjata oba starih časov. V 
zakonu se jima je rodil sin Vin-
ko, v veliko veselje pa jima je 
vnuk Denis.

Svojo delovno pot sta oba 
pričela na Kmetijskem kom-
binatu, nato je Albin odšel na 
delo v Gradis na Ptuj, zatem še 
v Avstrijo, a le za kratek čas. Po 
vrnitvi domov se je zaposlil v 
Perutnini Ptuj, kjer je dočakal 
tudi upokojitev. Kristina je de-
lala različna priložnostna dela 
in se nazadnje zaposlila v Mo-
telu Podlehnik, kjer se je tudi 
upokojila.

Veliko sta prehodila peš, se 
vozila s kolesom, šele nato sta 
si lahko kupila avtomobil. Ve-
dno pa sta se ukvarjala tudi s 
kmetijstvom. Obdelujeta manj-
šo kmetijo. Sedaj redita živino, 
sušita krmo in obdelujeta njivi-
ce, kar jima je v veliko veselje. 
Albin je dolgoletni član Folklor-
nega društva Lancova vas, oba 
pa sta člana TD Podlehnik. Ve-
sela sta, da se razumeta in da 
jima zdravje dobro služi. 

Videm � Zlata poroka Cafutovih

Zlatih 50 let 
Kristine in Albina
Zlato poroko sta sredi avgusta v ožjem družinskem krogu obhajala zakon-
ca Kristina in Albin Cafuta iz Tržca 2 a.

Foto: ZG

Na druženjih so nosečnice 
in mamice medsebojno deli-
le izkušnje in se opogumljale. 
»Podporna skupina Dojiva.se je 
največja slovenska skupina za 
podporo in promocijo dojenja. 
Z več kot 10.000 nosečnicami in 
doječimi mamicami, ki v skupini 
iščejo nasvet in pomoč, v med-
sebojnem sodelovanju pomaga-
mo pri reševanju različnih težav. 
Čeprav je skupina namenjena 
predvsem dojenju, številne ma-
mice in nosečnice v njej iščejo 
nasvet tudi za druge izzive, ki 
jih prinaša čudovit čas nosečno-
sti in materinstva,« pojasnjujejo 
ustanoviteljice podporne sku-
pine Dojiva se in organizatorice 
istoimenskega, četrtega festiva-
la. Kot pojasnjujejo, so festival 
ustvarile z namenom, da s sre-
čanji ustvarijo  prenos izkušenj in 
znanja o dojenju. »Mnoge mame 
se srečajo s težavami pri dojen-
ju, zato prenekatera odneha. V 
družbi namreč velja, da ima do-
jenje enakovredno alternativo: 
to so dodatki oziroma adaptira-
no mleko. Zato se mnoge mame 
ob pogostih začetnih težavah z 
dojenjem odločijo za dodatke, 
ki pogosto v celoti nadomestijo 

materino mleko. To je legitimna 
odločitev, v skupnosti Dojiva.
se pa smo tudi zaradi lastnih iz-
kušenj in težav z dojenjem pre-
pričane, da je takšna odločitev 
bistveno redkejša, če je mama 
deležna podpore, nasvetov in 
spodbude, da premaga različne 
začetne težave in vztraja z do-
jenjem. V skupnosti Dojiva.se 
smo z nasveti, podporo in spod-

budo pomagale več kot 12.000 
mamam. Prepričane smo, da do-
jenje, kjerkoli in kadarkoli, za ot-
roka in mater ter njuno vez nima 
alternative,« pojasnjujejo. 

Z geslom, ki so ga izbrale le-
tos, Dojiva se – normalno je, želi-
jo izpostaviti nekatere družbene 
predstave o porodu, dojenju, 
otroškem prehranjevanju in 
spanju. »Bistvo našega sporočila 

je, da je nujno prenehati mame 
obremenjevati z normami, ki vel-
jajo za adaptirano mleko ter jim 
sporočati, kako in kdaj naj bi se 
njihovi otroci dojili. Omejevanje 
dojenja in uvajanje rigidnih urni-
kov, ki so v nasprotju z naravnimi 
potrebami dojenčkov in otrok, 
pogosto vodi v prenehanje do-
jenja. To vpliva na samozavest 
žensk, ki se ob tem pogosto 

soočajo z občutki krivde. To je 
treba spremeniti: v skupnosti 
Dojiva.se verjamemo, da je vsa-
ka mama najboljša mama za svo-
jega otroka, da je v realnosti biti 
mama težko in da so vsi izzivi, s 
katerimi se srečujejo, normalni. 
Izzive v materinstvu je z voljo, 
samozaupanjem, znanjem in 
podporo okolice mogoče prese-
či in prav to ponujamo skozi sku-
pino ter skozi festival,« še pravijo 
organizatorke festivala.

Format festivala se je med 
kraji razlikoval, praviloma pa so 
ga sestavljala predavanja, posve-
čena dojenju, nosečnosti in skrbi 
za otroka ter pogovori med no-
sečnicami in mamami.

Na Ptuju se je tako lani kot 
letos dobro obnesel. Izpeljan je 
bil v soboto, v mestnem parku, 
z mamicami pa so se družili stro-
kovnjaki s področja dojenja. Ptuj-
ski del festivala sta organizirali 
Barbara Terbuc (projekt Zarjin 
gaj – otroci v objemu narave) in 
Petra Kolarič (Zavod Bodidobro, 
Ptuj), ki sta po dogodku pove-
dali: »Bolj kot na število udele-
žencev smo se osredotočali na 
to, da smo pripravili kakovosten 
program in podali koristne infor-

macije. Od tistih mamic in no-
sečnice, ki so na dogodek prišle, 
smo dobili pozitivne povratne 
informacije in potrditev, da je fe-
stival dobrodošel. Meniva, da se 
bo krog obiskovalk v prihodnje 
širil, prav tako kot narašča števi-
lo uporabnic spletne skupnosti 
Dojiva.se.«

Svoj znanje so na festivalu 
delile številne strokovnjakinje, 
med njimi dr. Damijana Bosilj iz 
porodnišnice SB Ptuj, ki je med 
drugim predstavila porod v vodi. 
O varni uporabi eteričnih olj v 
nosečnosti in ob rojstvu je spre-
govorila Katrin Korotaj, na temo 
uporaba intuicije pri vzgoji je z 
udeleženkami govorila Tamara 
Belšak, intuitivna poslovna sve-
tovalka, o pravilnem handlingu 
pa Dragica Šilak, nevrofi ziotera-
pevtka. Petra Kolarič, pedago-
ginja montessori, je predstavila 
pripravo okolja po vzgojnem 
pristopu montessori. O samem 
dojenju, izzivih in rešitvah pa je 
govorila babica Ana Španinger, 
nekoliko drugačno plat dojenja, 
svojo izkušnjo in slovo od doje-
nja pa je zaupala blogerka in ma-
mica treh otrok Nina Držaj. 

Ptuj � Festival ob svetovnem dnevu dojenja

Dojiva se, normalno je – kjerkoli in kadarkoli
Podporna skupina Dojiva.se je največja slovenska skupina za podporo in promocijo dojenja. Četrto leto zapored so v 11 krajih po vsej državi ob svetovnem 
dnevu dojenja organizirali istoimenski festival. Čeprav je dojenje najbolj naravna in normalna oblika prehranjevanja dojenčka, se namreč številne mamice 
še vedno srečujejo s težavami, kar nekaj pa je povezanih tudi z odzivi okolice in strahovi.

Foto: arhiv organizatorjev

V soboto je festival Dojiva se – normalno je potekal tudi na Ptuju. 

Turistično društvo Klopotec 
Leskovec v Halozah je pri lo-
vskem domu v Vareji pripravilo 
Kmečki praznik Leskovec. Kul-
turni program in tekmovanje v 
kmečkem peteroboju so zao-
krožili s tekmovanjem v kuhanju 
tradicionalnega ajmohta za zlati 
klopotec. Turistično društvo Pod-
lehnik je v sodelovanju z Občino 
Podlehnik ob Etnološkem muze-
ju na Gorci pripravilo 12. tradicio-
nalno postavitev klopotca. Temu 
so dodali še kulturni program in 
družabne igre, podelili so tudi 
priznanja za urejenost. Turistično 
društvo Cirkulane, sekcija stari 
običaji Mali Okič-Slatina, je na 
cesti klopotcev v Hunski gorici 
pripravilo Tradicionalno postavi-
tev klopotca velikana. Društvo 
vinogradnikov in sadjarjev (DVS) 
Haloze je v sodelovanju s Turistič-
nim društvom Cirkulane pripravi-
lo Postavitev klopotca pri sveti 
Ani v Velikem Vrhu. KD Bukovci 

je skupaj z vaščani v Repiščah po-
stavilo dva klopotca. Eden izmed 
njiju tehta kar 580 kg in ima vetr-
nice premera 7 m. 

Klopotcev vsi gospodarji ne 
stavijo isti dan; datum izberejo 
glede na vinogradniško lego in 
tudi tako, da si sosedje vinogra-
dniki pri postavitvah lahko poma-
gajo. Ponekod klopotce posta-
vljajo že na svetega Jakoba (25. 
julija) ali na god svete Ane dan 
zatem, priljubljena datuma sta še 
sveti Lovrenc (10. avgust) in veliki 
šmaren (15. avgust), mala maša 
(8. septembra) pa bo letos trga-
tvi najbrž že preblizu. Na dan mr-
tvih klopotce navadno zavrejo, 
da ne klopočejo več, najkasneje 
do martinovega (11. novembra) 
pa jih morajo gospodarji pospra-
viti. Sicer … No, kar povprašajte 
člane DVS Haloze, katerih mogoč-
ni klopotec z Velikega Vrha je lani 
skrivnostno izginil, odkupili pa so 
ga z veselico v Cirkulanah …

V Prlekiji in Slovenskih goricah 
imajo klopotci štiri »pere« (vetr-
nice), na avstrijskem štajerskem 
osem, v Halozah so s šestimi 
vetrnicami ubrali zlato sredino. 
Samooklicani »čuvaji haloškega 
klopotca« so v Manifestu halo-
škega klopotca pojasnili: »Varuhi 
klopotcev so začeli z bilateralni-
mi pogovori s sosedi iz Hrvaške 
in se bodo v naslednjih treh letih 
dogovorili, ali je v hrvaškem Za-

Haloze � Postavitve klopotcev

Bilateralni pogovori o edi
sti haloškega klopotca še t
Kdaj so se strašil na veter prvič domislili, sicer ne vemo, vemo pa, kdaj jih je treba 
postavljanju klopotcev v Halozah so različne, od januarja letos jih varuje tudi 
ca, »brezpogojno veljaven nad vsem zakoni v Sloveniji, Hrvaški in Avstriji ter 

Tekmovanje, kateri mojster bo vseh 84 
potec kar najlepše pel, traja še danes.



Juršinski kulturni center je 11. 
avgusta pokal po šivih, toliko 
je bilo vseh tistih, ki so želeli iz 
prve roke spoznati prvi zbornik 
občine Juršinci, slišati župana 
Alojza Kaučiča, ki je bil pobu-
dnik za njegovo izdajo, soglas-
je o tem pa je sprejel občinski 
svet, in urednico Marijo Hernja 
Masten, ki je skupaj s soavtorji, 
vseh je bilo 44, ki so se podpisali 
pod 51 prispevkov, o njegovem 

nastajanju, ki je bilo vse prej kot 
lahko, da je na koncu nastalo iz-
jemno reprezentativno delo na 
672 straneh, s povzetki v angle-
škem in nemškem jeziku, boga-
to ilustrirano s fotografi jami in 
arhivskim gradivom. Uredniški 
odbor, občinski svet občine Jur-
šinci, ki ga je imenoval 29. junija 
lani, si je pod vodstvom Marije 
Hernja Masten zadal zahtevno 
nalogo „popisa“, zapisa krajev-

ne zgodovine in njegovih ljudi, 
ki je v okviru zbornika razde-
ljena na poglavja, mednje pa 
so uvrstili tudi krajše zanimive 
zgodbe, da bi bilo njegovo bra-
nje še zanimivejše. Kot pove 
odgovorna urednica, pa je bil 
njihov prvenstveni cilj spodbu-
diti vedoželjnost med ljudmi o 
njihovi preteklosti in sedanjosti, 
tudi bogatih običajih, kot tudi 
o pomembnih ljudeh, ki še ča-
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Juršinci � Zbornik Juršinci skozi čas

Kronika kot knjiga učenosti
Letošnji, 23. občinski praznik so v občini Juršinci obeležili z več pomembnimi dogodki: izdali so prvi zbornik občine, po-
delili občinska priznanja zaslužnim ter s slavnostno akademijo proslavili 500-letnico današnje podobe cerkve s celovito 
obnovo notranjosti. 

Foto: Črtomir Goznik

S predstavitve zbornika Juršinci skozi čas, ki je bila 11. avgusta v kulturnem centru Juršinci. 

Podžupan završke občine 
Janko Lorbek, ki v času odsotno-
sti župana Mirana Vuka v skladu 
z zakonodajo in pooblastilom 
opravlja vse njegove dolžnosti 
in naloge, je v slavnostnem na-
govoru spomnil na skromne za-
četke občine: »Leta 1994 nam je 
kljub temu, da smo prostorsko 
in številčno majhni, uspelo pri-
dobiti samostojno občino. Do 
danes je ta doživela velik napre-
dek in dodobra spremenila svo-
jo podobo.« Vsem se je zahvalil 
za gospodaren, profesionalen 
in konstruktiven odnos do dela: 
»Brez zavisti, z dobro voljo, str-
pnostjo in medsebojnim spošto-
vanjem bosta življenje in delo 
lažja in lepša. Radi imejmo svojo 
občino in bodimo ponosni, da 
smo Zavrčani.«

Skupaj s podžupanom Ro-
bertom Vuzmom in direktorico 
občinske uprave Evelin Makoter 
Jabločnik je svečano podelil le-
tošnja občinska priznanja. Naziv 
častnega občana je za delovanje 
na vseh področjih družbenega 

življenja v občini, skrb za ohra-
njanje in vzdrževanje kulturne 
dediščine, delo in skrb za mlade, 
družine, bolne, invalide in po-
moči potrebne ter prispevek k 
razvoju in napredku občine pre-
jel župnik završke župnije Jožef 
Pasičnjek. V Zavrč je prišel pred 
četrt stoletja in kmalu dokazal, 
da je človek naprednih misli in 
dejanj. Pasičnjek se je za izka-
zano čast in zaupanje zahvalil: 
»Vsega naštetega nisem naredil 
jaz, to ste naredili vi.« Govor je 
sklenil z besedami: »Nekateri 

pravijo, da smo bogata župnija, 
saj imamo štiri cerkve. V resnici 
so pravo bogastvo župnije ali 
občine ljudje.«

Plaketo Občine Zavrč je za 70 
let aktivnega dela in varovanja 
okolja prejela Lovska družina 
Zavrč, ki je ves čas delovala zgle-
dno in povezovalno ter poma-
gala razvijati družbeno življenje. 
Priznanje Občine Zavrč je za 
večletno aktivno sodelovanje 
v društvenem življenju prejela 
Danica Vajda, ki se angažira tudi 
kot prostovoljka. Občinsko pri-

znanje je za dolgoletno uspešno 
delo na kulturnem področju pre-
jel Marijan Brunec, ki je nedavno 
izdal svojo peto pesniško zbirko. 
Čestitke je za vrhunske dosežke 
v športu prejela Veronika Do-
mjan, ki si je prejšnji mesec na 
Poljskem na evropskem prven-
stvu za mlajše člane do 23 let v 
metu diska priborila bronasto 
odličje.

Na slovesnosti je v imenu 
županov občin Spodnjega Po-
dravja spregovoril župan občine 
Markovci Milan Gabrovec, tudi 

sam z završkimi koreninami. 
Poudaril je, da so bile odcepi-
tve občin od nekdanje velike 
ptujske občine ena najboljših 
potez: »Občine moramo ostati 
samostojne in gospodariti vsa-
ka zase, vendar se moramo tudi 
povezovati, saj bomo le tako kaj 
dosegle.« V bogatem kulturnem 
programu so nastopili ljudske 

pevke in pevska skupina Trta 
Kulturno-umetniškega društva 
Maksa Furjana Zavrč, učenci 
Osnovne šole Cirkulane-Zavrč 
ter harmonikar Gorazd Gavez in 
klarinetist David Golc, oba učen-
ca Glasbene šole Karola Pahorja 
Ptuj, prireditev je vodila Tatjana 
Mohorko.

Zavrč � Osrednja slovesnost ob 21. občinskem prazniku

Z dobro voljo, strpnostjo in 
medsebojnim spoštovanjem
Ob 21. prazniku Občine Zavrč so v kulturni dvorani v Goričaku pripravili osrednjo slovesnost z bogatim 
kulturnim programom in podelitvijo priznanj.

Foto: Rado Škrajnec

Letošnji nagrajenci Občine Zavrč s podžupanoma in direktorico občinske uprave

Kamen na kamen palača
V završki občini kljub investicijam ne ravno naklonjenim ča-

som vsako leto ob občinskem prazniku namenu predajo kakšno 
novo pridobitev. Letos so slavnostno odprli novo asfaltirano cesto 
Ropič–Plajnšek in rusko kegljišče ob gasilskem domu v Goričaku, 
zgodovinska pridobitev pa sta novi kurilni napravi za poslovne 
prostore občine s kulturno dvorano in osnovno šolo z vrtcem. Oba 
objekta je podjetje Energija Plus energetsko saniralo in uredilo oko-
lju prijaznejše ogrevanje, za kar je občina namenila 66.000 evrov.

Podžupan občine Zavrč Janko Lorbek je pojasnil, da so se za 
investicijo odločili zaradi optimizacije delovanja kurilnih naprav, 
znižanja porabe energije in zmanjšanja izpustov toplogrednih pli-
nov: »Do zdaj smo naše objekte ogrevali z zemeljskim plinom, kar 
je trenutno ena dražjih variant. Zdaj smo prenovili kotlovnico in 
uredili naravi prijaznejši način ogrevanja s toplotnimi črpalkami 
zrak-voda. Po izračunih naj bi se strošek ogrevanja s tem zmanj-
šal skoraj za tretjino.« Novi napravi bo mogoče še nadgraditi in 
ju v vročih poletnih mesecih uporabljati tudi za pasivno hlajenje 
prostorov.

Foto: EM

instveno-
tečejo
postaviti. Šege in navade ob 
Manifest haloškega klopot-
državah EU«.

gorju klopotec s štirimi ali šestimi 
perami.« Najsi so edinstveni ali 
ne, lahko haloški klopotci zaklo-
počejo le ob pomoči nekaj parov 
krepkih rok, prazna vreča pa tudi 
ne stoji pokonci … To lepo pov-
zema že prva točka manifesta: 
»Haloški klopotec odganja ptice, 
privablja pa vse častilce vinske 
trte, grozdja in vina k vsakoletni 
novi trgatvi.«

Foto: Mateja Golc

delov napravil in sestavil tako, da bo klo-

kakšne publikacije, ki bo dala 
odgovore na letošnja arheolo-
ška izkopavanja in nove izsled-
ke, je na predstavitvi zbornika 
dodatno pojasnila odgovorna 
urednica Marija Hernja Masten. 
Za župana občine Juršinci Alojza 
Kaučiča zbornik Juršinci skozi 
čas ni le kronološki zapis vsega, 
kar je zaznamovalo nastanek 
in razvoj Juršincev oz. občine 
Juršinci, kraj Juršinci z imenom 
Georgendorf se omenja že leta 
1320, ampak knjiga učenosti, 
ki nas v vsakem trenutku vabi, 
da jo vzamemo v roke in se ob 
prebiranju zavemo, kdo smo 
bili, kje smo danes in predvsem, 
kako bomo ravnali v prihodno-
sti, da bo bomo ohranili zapu-
ščino naših prednikov. Župan 
Alojz Kaučič in odgovorna ure-
dnica Marija Hernja Masten sta 
se zahvalila vsem, ki so tako 
ali drugače zaslužni, da je to 
neprecenljivo kulturno darilo 
ugledalo luč sveta, da bo dra-
gocena popotnicam vsem, ki 
so jo ustvarjali, in vsem, ki bodo 
segali po njej. Uredniški odbor 
je skupaj z odgovorno urednico 
ustvaril neprecenljiv zaklad.

Zbornik je izšel v nakladi tisoč 
izvodov, od tega bo po en izvod 
prejelo vsako gospodinjstvo v 
občini. Predstavlja pa tudi dra-
goceno protokolarno darilo. 
Njegovo predstavitev so 11. av-
gusta s svojim nastopom obo-
gatile ljudske pevke Juršinci.

kajo, da bodo s svojo zgodbo 
soustvarjali vsebino podobne 
prihodnje publikacije. 

Zbornike so pred občino 
Juršinci izdale že vse sosednje 
občine, zato se je tudi obči-
na Juršinci odločila, da bo ob 
500-letnici izgradnje župnijske 
cerkve sv. Lovrenca izdala svoj 
prvi zbornik. Tudi cerkev je ime-
la to željo, farni župnik Dušan 
Todorovič je že leto pred tem 
navezal stike z Dragom Sobo-
čanom, da je začel raziskovati 
in pisati cerkveno zgodovino. 
Kasneje se je pokazalo, da 
vklesana letnica 1517 na cer-
kvenem zidu ne pomeni leto 
ustanovitve cerkve, da je ta bila 
na tem prostoru že leta 1248, v 
letu 1430 pa je že navedena kot 
župnija. V letu 1517 se je začela 
poznogotska prezidava cerkve-
ne stavbe, ki je bila zaključena 
leta 1540 in je tudi cerkvi dala 
današnjo podobo. Leta 2018 bo 
cerkev sv. Lovrenca v Juršincih 
praznovala 770-letnico od nje-
ne prve pisne omembe, to pa 
je tudi priložnost za izdajo še 
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mucih ni pravila in se bolezen 

lahko pojavi pri pasemskih in 

nepasemskih mucah. Klinič-

ni znaki bolezni so praktično 

enaki pri vseh obolelih živalih, 

tako pri psih kot pri mucah. 

Karakteristično je hujšanje ži-

vali zaradi izgube maščobe in 

izgube mišičnega tkiva. Driska 

je redni spremljevalec bolezni 

in je najpogosteje grde svetlo 

rumene ali ilovnate barve, lah-

ko je tudi zelo vodena. Pogosto 

obolele živali mučijo vetrovi in 

precej glasni zvoki iz prebavil. 

Živali so konstantno lačne, 

lahko celo prekomerno jedo, 

tudi lastne iztrebke, rastline in 

vse ostalo, kar jim pride pred 

gobček. 

Diagnoza se postavi na pod-

lagi kliničnih znakov in z labo-

ratorijsko biokemijsko preiska-

vo količine encimov v krvi živa-

li in v iztrebkih. Zdravljenje je 

razmeroma preprosto, vendar 

traja do konca življenja. Manj-

kajoče prebavne encime nado-

mestimo s prebavnimi encimi 

v obliki tabletk ali praška, ki jih 

mora kužek ali mucek zaužiti 

pred ali med obrokom. Zdra-

vljenje je zelo uspešno in zelo 

hitro se začne splošno stanje 

živali popravljati. Na tržišču so 

tudi že pripravljene dietne hra-

ne, ki so odlično prebavljive.

S kombinacijo encimatskih 

tabletk in lahko prebavljive 

hrane lahko živali z EPI proble-

matiko živijo povsem normal-

no življenje.
Emil Senčar, dr. vet. med.

Trebušna slinavka je žleza 

z notranjim izločanjem in leži 

v trebušni votlini v vijugi de-

belega črevesa. Žlezo po na-

vadi povezujemo in poznamo 

s hormonom inzulinom, ki 

uravnava nivo sladkorja v krvi. 

Žleza pa ima tudi drugo zelo 

pomembno funkcijo, saj izloča 

prebavne encime, ki sodeluje-

jo pri prebavi, pri razgradnji 

beljakovin, škroba in maščob. 

Ko pes ali mačka zaužijeta hra-

no, se sproži izločanje prebav-

nih encimov iz trebušne sli-

navke. Izločajo se skozi drob-

no izvodilo direktno v črevo, 

kjer se aktivirajo in začnejo 

razgrajevati hrano. Bolezensko 

stanje nastopi, ko je izločanje 

teh encimov zmanjšano, kar 

imenujemo eksokrina pankre-

asna insuficienca ali EPI. Bole-

zen je pogosta pri psih in tudi 

mucah. Pri teh bolnih živalih 

se beljakovine, ogljikovi hidra-

ti in maščobe v prebavilu živa-

li ne razgradijo do te mere, da 

jih črevesna stena lahko vsrka, 

oziroma se zaužita hrana ne re-

sorbira v zadostni meri. Večina 

prehrambne vrednosti zaužite 

hrane se tako ne izkoristi za 

potrebe organizma, temveč 

se bolj ali manj neprebavljena 

izloči skozi črevo iz organiz-

ma. Tako obolela žival lahko 

kljub obilno zaužitim količi-

nam hrane strada, hujša in na 

koncu lahko zaradi kaheksije 

tudi umre. Vzroki za nastanek 

bolezni so lahko zelo razno-

liki. Eden od glavnih vzrokov 

je kronično vnetje trebušne 

slinavke. Bolezen poteka zelo 

pritajeno, občasno opazimo 

pri svoji živali prebavne mo-

tnje, predvsem drisko in poča-

sno izgubljanje telesne teže. Iz-

raziteje nastopijo klinični zna-

ki, ko propade približno 90 % 

žleze. Pogosto je vzrok propa-

danja funkcionalnih celic tre-

bušne slinavke tudi prirojen. 

Dovzetni so predvsem nemški 

ovčarji in psi večjih pasem. Pri 

Foto: Črtomir Goznik

Emil Senčar, dr. vet. med.

Živčni sistem
S staranjem prihaja do peša-

nja različnih funkcij osrednje-

ga in perifernega živčevja. Te 

se manifestirajo z upadom ko-

gnitivnih funkcij (demenca), 

psiho-motorno upočasnje-

nostjo (slabši prenos živčnih 

impulzov) in motnjami ravno-

težja.

Motnja ravnotežja je kombi-

nacija različnih dejavnikov, ki 

ne vključujejo samo živčevja 

(možganska skorja, živčne 

poti in periferni živci) in čutil, 

ampak tudi kostno-mišični in 

srčno-žilni sistem. Je najpogo-

stejši vzrok padcev starejših 

oseb. Zaradi staranja prebi-

valstva in pandemije padcev 

pri starejših je Svetovna zdra-

vstvena organizacija v svoja 

priporočila v zvezi z gibanjem 

dodala vaje za ravnotežje pri 

starejših od 65 let. Za izbolj-

ševanje ravnotežja in prepre-

čevanje padcev so enako kot 

vaje za ravnotežje pomembne 

tudi običajne vaje za mišično 

moč oziroma vsi ukrepi, s ka-

terimi se preprečuje upad mi-

šične mase pri starostnikih. 

Tu je še posebej pomembna 

ustrezna prehrana, dovolj bo-

gata z beljakovinami.

Imunski sistem
S staranjem se spreminja 

imunski odziv telesa. Številne 

raziskave potrjujejo povezavo 

med dolžino življenja in učin-

kovitostjo imunskega sistema. 

Po 80. letu starosti je najpogo-

stejši vzrok smrti okužba.

Starostne spremembe v 

delovanju imunskega siste-

ma se kažejo kot oslabljen ali 

neprimeren odziv na tuje in 

telesu lastne antigene (snovi, 

ki vzbujajo alergijo). Spre-

menjen imunski odgovor je 

vzrok za hitrejše obolevanje 

starejših zaradi vnetij sečil, 

dihal in ran ter avtoimunskih 

bolezni. Opažena je poveča-

na umrljivost zaradi gripe 

in pljučnice. Zato starejšim 

priporočamo cepljenje proti 

gripi in pljučnici in jim v ob-

dobjih, ko se pojavlja večje 

število okužb, odsvetujemo, 

da se brez tehtnega razloga 

zadržujejo v prostorih, kjer je 

večje število ljudi (vključno z 

ambulantami).

Zmanjšana sposobnost 

imunskega sistema za odziva-

nje na okužbe je razlog, zakaj 

starostniki tudi v primeru re-

sne okužbe pogosto nimajo 

zelo visoke vročine. Zaradi 

oslabljenega delovanja imun-

skega sistema je moteno tudi 

odstranjevanje tumorskih 

celic. To je tudi razlog, zakaj 

s starostjo narašča število ra-

kastih obolenj. Kljub temu 

večina rakastih obolenj, ki se 

pojavi v pozni starosti, ne zah-

teva posebnega (pogosto zelo 

agresivnega) zdravljenja, am-

pak le spremljanje. Staranje 

namreč upočasni tudi rast, 

razraščanje in razsoj rakastih 

celic, koristi zdravljenja v vi-

soki starosti pa večinoma ne 

odtehtajo škode, ki jo takšna 

terapija pusti na oslabljenjem 

telesu starostnika.
Dr. Andrea Margan, dr. 

med., spec. medicine dela, 
prometa in športa

Tačke in repki

Eksokrina pankreasna insuficienca 
pri psih in mucah
Bolezen karakterizirajo ponavljajoče se kronične driske pri psih in mucah in predstavljajo resno zdravstveno težavo, poveza-
no s slabim delovanjem trebušne slinavke.

Foto: osebni arhiv

Zdravstveni nasveti

Starost in staranje: Starostne spremembe telesa
Organizem starejše osebe kaže vrsto značilnosti, ki jih je treba poznati, da bi v zaradi njihovih specifičnosti prepoznali sposobnosti in reakcije starej-
šega organizma.

V poletnem času je toplo-

ti izpostavljena tudi hrana, a 

nespametno ravnanje s hrano 

se nam lahko grdo povrne. V 

toploti beljakovine hitreje pro-

padajo, najhitreje beljakovine 

rib in morskih sadežev, po dru-

gi strani pa toplo okolje omo-

goča hitrejše razmnoževanje 

bakterij, ki dodatno pospešijo 

kvarjenje hrane.

"To lahko v črevesju pov-

zroči drisko, saj nam poruši 

naravno bakterijsko ravnoves-

je. Če odhajamo v tujino, kjer 

ne bomo sami kuhali, potem 

je eno zlato pravilo potovalne 

medicine - skuhaj, olupi ali pa 

zavrzi. To pomeni, da česar ne 

morete skuhati ali olupiti, tudi 

ne zaužijte," je dejala Kopčavar 

Gučkova.

Kot je opozorila, velikokrat 

samo umivanje denimo sve-

žega sadja ni dovolj. Če pa že 

posežemo po sadju s tržnice, 

je najbolje, da ga umijemo z 

ustekleničeno vodo. Tudi sicer 

je najbolje s sabo nositi uste-

kleničeno vodo. O driski po 

njenih navedbah lahko govo-

rimo takrat, ko bolnik več kot 

trikrat na dan odvaja vodeno 

blato. "Meja za to, da človek 

Pomagajmo si

Proti potovalni driski po načelu skuhaj, olupi ali zavrzi hrano
Zastrupitve s hrano so poleti pogostejše zaradi hitrega kvarjenja hrane, prebavne težave so pogostejše tudi v oddaljenih krajih, kjer so bakterije, na katere naše telo ni navajeno. Če do-
pustujemo v takšnih krajih in si ne kuhamo sami, zdravnica Nena Kopčavar Guček svetuje, da se zavarujemo tako, da se držimo načela »skuhaj, olupi ali zavrzi«.

Vprašanja v zvezi z nego in 
zdravjem hišnih ljubljenčkov 
pošljite na naslov: nabiral-
nik@radio-tednik.si ali po 
pošti na: Uredništvo Štajer-
skega tednika, Osojnikova 
cesta 3, 2250 Ptuj, za Tačke 
in repke.

Foto: Črtomir Goznik

Dr. Andrea Margan, dr. med., 
spec. medicine dela, 

Foto: ČG

dehidrira, pa je odvajanje te-

kočega blata 10-krat na dan," je 

dodala.

Prva pomoč pri potovalni 

driski je prašek za rehidracijo, 

ki nadomesti tudi izgubljene 

elektrolite, ne le vode. Odveč 

ne bodo niti probiotiki, ki 

bodo pomagali čim prej vzpo-

staviti normalno črevesno flo-

ro. Odsvetuje pa uživanje ka-

kršne koli surove hrane razen 

banan. Najbolje je poseči po 

nevtralni hrani, kot je kuhan 

riž in ali korenje, belo kuhano 

meso, morda kakšna prežgan-

ka. Kopčavar Gučkova svetuje 

obisk zdravnika takrat, ko ima-

mo potovalno drisko več kot 

dva dneva. Pogosto se popo-

tniki pred odhodom v eksotič-

ne kraje obrnejo nanjo, naj jim 

predpiše antibiotike za primer 

potovalne driske. A, kot pou-

darja Kopčavar Gučkova, je to 

nepotrebno in neutemeljeno, 

saj lahko zdravniki predpisu-

jejo antibiotike po kliničnem 

pregledu bolnika, prav tako ne 

more vnaprej predvideti, kate-

ri mikrob bo povzročil okuž-

bo, da bi lahko potem predpi-

sala ustrezna zdravila.
 (sta)
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Hotel Bioterme s svojo usmerje-
nostjo k sonaravnemu bivanju ob 
zagotavljanju kakovostnih storitev 
postavlja nov standard na področju 
zelenega turizma. Poleg proizvodnje 
energije s sončnimi sistemi se v ce-
loti ogreva s termalno vodo. Odpa-
dna termalna voda se uporablja za 
splakovanje sanitarij. Hotel ponuja 

zdrave sobe, saj je vsaka soba enota 
zase, in ko se električne naprave v 
sobi izključijo, se tokokrog prekine, 
kar pomeni, da je soba popolnoma 
energetsko čista in brez sevanja. 
Uporabljajo certifi cirana čistila in ho-
telsko kozmetiko.

V Biotermah pa so lani začeli gra-
diti tudi zaokroženo turistično nase-

lje – glamping Sončna dolina. Odpr-
tje je predvideno v novembru letos. 
Naselje bo ponujalo 22 luksuznih 
mobilnih hišk ter 11 luksuznih šoto-
rov. Dodano vrednost kakovosti bi-
vanja bodo nudili tudi zasebni jacu-
zziji, gostom pa bo od pomladi 2018 
na voljo še biološki plavalni bazen.

Ljutomer � Bioterme Mala Nedelja pridobile EU-znak za okolje 

Prvi pomurski hotel 
z Eko marjetico (Ecolabel)
Bioterme Mala Nedelja so postale prvi pomurski hotel, ki je pridobil EU-znak za okolje Eko 
marjetica. 

Foto: mediaspeed

Trampolin park se bo raztezal na 
3500 kvadratnih metrih na Leskoško-
vi cesti v Ljubljani, namenjen pa bo 
vsem, tako otrokom, mladostnikom 
kot tudi odraslim, ki želijo ostati fi t, 
poskusiti nov način vadbe. Nudil bo 
prostor za aktivno druženje s prijate-
lji, družinsko zabavo, aktivna rojstno-
dnevna praznovanja, športne dneve 
za šole in vrtce, večerne dogodke s 
šov programom, teambuildinge za 

podjetja ter fi tnes programe, so spo-
ročili Dunking Devils.

Poleg 50 trampolinov različnih di-
menzij, namenjenih prostemu skaka-
nju, bo v parku tudi Ninja Warrior po-
ligon, napihljiva blazina, trampolinski 
zid, gimnastična jama, prostor za igro 
Med dvema ognjema na trampolinih, 
košarkarski koši in igralna stena, na 
kateri bodo lahko obiskovalci igrali v 
živo računalniško igro. Del trampolin 

parka bo namenjen tudi treningom 
profesionalnih športnikov, in sicer 
gimnastičarjem, freestyle športom in 
treningom akrobatskega zabijanja.

Poleg 50 trampolinov različnih di-
menzij, namenjenih prostemu skaka-
nju, bo v parku tudi Ninja Warrior po-
ligon, napihljiva blazina, trampolinski 
zid, gimnastična jama, prostor za igro 
Med dvema ognjema na trampolinih, 
košarkarski koši in igralna stena, na 
kateri bodo lahko obiskovalci igrali v 
živo računalniško igro. Del trampolin 
parka bo namenjen tudi treningom 
profesionalnih športnikov, in sicer 
gimnastičarjem, freestyle športom in 
treningom akrobatskega zabijanja.

"V zadnjih letih opažamo v svetu 
nov trend, ki v obliki trampolin par-
kov združuje nov način razvedrila, 
adrenalina, fi zične aktivnosti in edin-
stvenih izkušenj. Odločili smo se spre-
jeti poslovni izziv in Ljubljani ponuditi 
nov športno-zabaviščni objekt, ki bo 
nudil nešteto možnosti za druženje, 
zabavo, medsebojna tekmovanja 
in nenehno samoizpopolnjevanje," 
pravi vodja projekta trampolin park 
Miran Razoršek.

Obljublja, da bodo skakalcem za-
gotavljali varno in vrhunsko izkušnjo 
s pomočjo najsodobnejše opreme, 
strokovnega osebja in prilagojenih 
programov.  

Ljubljana � Dunking Devils gradijo v BTC

Največji trampolin park 
Svetovno znani akrobati slovenskega rodu Dunking Devils v ljubljanskem BTC gradijo največji 
trampolin park v Sloveniji. Gradbena dela so že v polnem teku, obratovati pa bo začel decembra 
letos. S tem želijo Dunking Devils pokazati, da lahko športni napredek dosežejo tudi preko zabave.

Foto: splet
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Toplo avgustovsko 
sonce vam bo podarilo moči in mo-
tivacije. Drzno boste stopali po svoji 
poti. Učili in pilili se boste v diplo-
maciji, ki jo boste potrebovali. Na 
delovnem mestu se vam odpirajo 
izzivi in priložnosti. Sprejeli jih bo-
ste z odprtimi rokami. V ljubezni 
bo vladala strast. 

Delo vam bo vlivalo 
samozavest. Življenje vas bo nauči-
lo, da se boste morali postaviti zase 
in narediti stvari tako, kot boste 
občutili. Dodatno energijo vam bo 
povrnila narava. V zdravstvenem 
smislu bodite bolj prožni in v na-
ravni obliki boste morali telesu do-
vajati vitamine. 

Teden, ki je pred vami, 
bo namenjen veselju in zabavam. 
Vaši učitelji bodo otroci. Odpravite 
se lahko tudi raziskovat tisto, kar 
vam je uganka. Ker vam bo življe-
nje izziv, bo v njem več adrenalina. 
Na delovnem mestu bodo občutki 
mešani in štela bo diplomacija. 
Ljubezen: sreča na kvadrat. 

Finančno se bodo 
stvari uredile tako, da boste zelo 
srečni. Potrebovali boste nekoliko 
več varnosti in zanesljivosti. Ome-
njeno boste pričakovali od srčnega 
izvoljenca. Njegovi nasveti se bodo 
lesketali kot zlato. Če imate delo, 
vezano na tujino, se bodo uspehi 
nadaljevali. Vabila vas bo narava. 

Službene obveznosti 
bodo daleč v ospredju in uspehi 
bodo za vas sestavni del. Harmo-
nija časa bo tista, ki prinaša moti-
vacijo. Od sebe boste oddajali neko 
pozitivno energijo in zaradi tega 
se bodo ljudje v vaši družbi dobro 
počutili. Čas bo, da najdete ravno-
vesje in skladnost v ljubezni.

Nakazano je, da se vam 
bodo v življenju odprle nove poti in 
s tem možnosti za novosti. Sveža 
energija vas čaka v prijateljstvu in 
znašli se boste v nekem humanitar-
nem delu. Znali si boste vzeti čas 
zase, istočasno bo resnica ta, da rešu-
jete uganke na življenjska vprašanja. 
Izpolnila se vam bo srčna želja. 

Globoko v sebi boste 
občutiti notranjo moč in zvedava 
energija vas bo radovedno vodila 
po razpotjih življenja. Aktivni bo-
ste tam, kjer bo veliko ljudi. Spro-
stila in z dodatno energijo vas bo-
sta napolnila narava in sveži zrak. 
Dobra glasba vam bo razvezala je-
zik. Prisluhnili boste svoji intuiciji.

Čeprav boste imeli ve-
liko priložnosti za dokazovanje, se 
boste osamili. Samota bo naravna 
oblika meditacije in možnost, da 
boste dokazali svojo moč. Bolj po-
globljeno se boste lotili tistih stvari, 
ki vas veselijo in vam pomagajo na 
razpotjih življenja. Pestro in živah-
no bo v ljubezni. 

Obiskala vas bo vila 
kreativnega izražanja in prinesla 
svežine. Omenjeno vam bo dalo 
krila. Razbrati je velik napredek v 
razmišljanju. Finančno boste cve-
teli, resnica bo, da je modro varče-
vati. Ljubezen bo za vas kot morje, 
prednost boste dajali romantiki in 
povezanosti. Pogovori zdravijo!

Verjeli boste v tisto, 
kar vas bo osrečilo. Priložnosti so v 
tem tednu nakazane v poslovnem 
svetu. Odpravite se raziskovat ti-
sto, česar ne znate dobro. Harmo-
nija časa vam bo podarila upanje. 
Nekaj več nemira bo v ljubezni. 
Vendarle se boste od ljubljene osebe 
veliko učili.

V vaše življenje bodo 
prišli prijetni ljudje. Nakazano je, 
da bo v ospredju trma in tako bo 
zelo težko tedaj, ko ne bo vse tako, 
kot si želite in menite, da je pravil-
no. Energije bo veliko v poslovnem 
svetu, uspehi se bodo lesketali v 
skupinskem delu. Zavedali se boste 
drobnih pozornosti. 

Vsekakor vas čaka pla-
netarno zanimiv teden. Premiki 
planetov bodo v vas prebudili ob-
čutek radovednosti in povečane dr-
znosti. Odgovorno stopate naprej 
po svoji poti in dokazali boste svoje 
sposobnosti. Razrešili boste tisto, 
kar vas veseli. V duhovnem smislu 
boste prebudili intuitivno energijo.
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)
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Irbid, kjer sem malo po sreči 
dobil prenočišče, je drugo najve-
čje mesto v Jordaniji in z različ-
nimi univerzami velja za prilju-
bljeno destinacijo študentov. Dve 
takšni mesti sta še Amman in pa 
Aqaba, ki sta drugače še bolj po-
pularni, vendar manj pomembni. 
V Arabskem svetu in po celotnem 
Bližnjem vzhodu je zelo čislana 
univerza Yarmouk v Irbidu, kjer je 
15 fakultet, velja pa za enega naj-
kakovostnejših študijskih centrov 
na tem območju. Temu primerno 
je tudi število internetnih barčkov 
in ostale infrastrukture, ki naredi 
študentsko življenje lagodnejše. 
Zame je raziskovanje tega južnega 
dela Irbida prišlo kar prav, saj veli-
ko študentov zna angleško in tako 
sem dobil ogromno informacij 
glede razmer v državi in okolici. 
Sicer so se čudili, da sem Evro-
pejec in da nisem hotel piti piva, 
vendar je imelo zelo pozitiven 
vpliv nanje. Sedel sem s skupinico 
študentov in smo se pogovarjali 
o vsem mogočem, najbolj pa se 
jim priskuti dejstvo, da ko pridejo 
različni turisti, se ga napijejo in se 
potem ne znajo obnašati oziroma 

delajo povsod težave. Jaz sem bil 
ob tem seveda modro tiho in sem 
našo Štajersko prikazal v kar naj-
lepši luči. Če bi jim začel razlagati 
našo pivsko kulturo in prigode, 
ki posledično iz tega nastanejo, 
bi me verjetno deportirali iz dr-
žave …

Moji novi znanci so mi priporo-
čali obisk bližnje utrdbe, imenova-
ne Ajloun, malo naprej pa so tudi 
ruševine Mar Elias, vasice, kjer naj 
bi se rodil prerok Elija. Teh kva-
zi-ruševin sem imel počasi dovolj, 
grad pa se mi je kljub temu zdel 
dobra opcija. Zahvalil sem se za 
gostoljubnost in kar na ulici v sen-
ci počakal na kombi, ki me je za 
smešnih 10 centov pripeljal v 30 
kilometrov oddaljeno naselje Ajlo-
un. Kraj je sam po sebi pravzaprav 
združba 27 vasi in zato tudi v cen-
tralnem delu stoji velika mošeja, 
stara 600 let. Na hitrico sem si 
nabavil nekaj za pod zob, nato pa 
sem se odpravil do utrdbe, ki je na 
hribu vidna daleč naokrog. Iz cen-
tra je približno 3 kilometre hoje, 
zadnji del pa je zelo strm. Verjetno 
sem že omenil, da Jordanci z av-
tomobili prav nič ne varčujejo in 

Piše: Dani Zorko � Spet na Bližnji vzhod - 21. del

Malo po severu
Severni del Jordanije turisti obiščejo zelo redko, ker je preveč s poti, poleg tega pa so obiskovalci po navadi zelo 
na tesno s časom. Opazil sem, da se pretežno odločajo za nekajdnevni obisk Jordanije, pri tem sicer za nekaj 
ur obiščejo poglavitne znamenitosti, večino časa pa preždijo v kombijih. Po domače rečeno – vidijo vse in nič.

se vozijo tudi po najbolj nemogo-
čih krajih. Tako je bilo tudi tukaj. 
Klanec s hudim naklonom, ki niti 
približno ni speljan malo levo in 
desno, ampak pelje direkt navzgor 
kot skakalnica v Planici.

Utrdba si res zasluži to ime, 
saj je bila zgrajena v 12. stoletju 
na mestu nekdanjega samostana, 
služila pa je za zaščito pred divjimi 
beduinskimi plemeni, še prej pa 
pred križarji. Ker je bila na obi-
sku tudi neka skupina, verjetno 
iz Izraela, sem jo občasno čisto 
slučajno spremljal in malo vlekel 
na uho. Tako sem izvedel tudi, da 
je bil Ajloun tudi ena izmed po-
štnih postojank, veriga teh točk pa 
je bila raztegnjena od Damaska v 
današnji Siriji pa vse do Kaira v 
Egiptu. Tako so sporočila potovala 
znatno hitreje, saj je vsak jezdec 
opravljal pot zgolj od ene do druge 
postojanke.

Omenil sem že, da je severni del 
Jordanije najrodovitnejše obmo-
čje države. To je bilo vidno tudi 
z gradu, ki je čudovita razgledna 
točka, saj se povsod razprostira bo-
rov gozd ali pa nasad oljk. Temu 
primerno je na tem območju tudi 

Foto: Dani Zorko

Dokaj rodovitno območje severa Jordanije

Foto: Dani Zorko

Utrdba Ajloun od daleč
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ogromno pohodniških poti, saj je 
dokaj veliko sence, kar je redkost 
v tej državi. Kljub vsemu je bilo še 
zelo vroče, zato se nekih pohodni-
ških podvigov nisem loteval. Zato 
pa sem v daljavi videl pohodnike, 
ki se mi sicer niso zdeli neke ži-
dane volje. Prihajali so čez polja, 
izgledali pa so precej poklapano 
in nezbrano. Jaz sem sicer v sen-
ci počival, srebal čajček in užival 
v razgledu. Skupinica se je vedno 
bolj približevala utrdbi, ko je pri-
spela na hrib, pa se mi je že svitalo, 
za kaj je šlo. Skupinica je namreč 
govorila č eško in se je odpravila 
na pohod po okolici. Seveda so 
bili obuti v navadne sandale, še 
bolj pa je v oči bodlo dejstvo, da 
niso imeli nič za piti. Zunaj je bilo 
zares vroče, oni pa so se odpravi-
li klatit po poljih in hribih brez 
kapljice vode. Možakar z majhno 
prikolico ob vhodu v utrdbo se je 
samo pritajeno nasmihal, saj je s 
prodajo pijače naredil odličen po-
sel. Ne vem, kaj je s tem narodom, 
ker sem se hitro spomnil, da tudi 
v slovenskih gorah Čehi ne upora-
bljajo primerne opreme, obutve ali 
pa počnejo še večje oslarije …

Tekmovalno igranje igric je v letu 
2016 navrglo skoraj 450 milijonov 
evrov prihodkov, globalno ga spre-
mlja čez 300 milijonov ljudi, leta 
2022 pa bo že del azijskih iger.

»Moramo se pogovoriti tudi o tem, 
ne moremo reči, da to ne spada na 
OI,« je v pogovoru za tiskovno agen-
cijo AP dejal sopredsednik pariške-
ga organizacijskega odbora OI Tony 
Estanguet in nadaljeval: »Mlade to 
zanima, torej se jim približajmo.«

»Mislim, da bo zanimivo o tem 
se pogovarjati z Mokom in ešportno 
družino, da bi bolje razumeli, kako 

Foto: splet

Iz sveta � Pariz

Računalniške igre vse bližje olimpijskim igram 
Olimpijske igre bi lahko relativno kmalu dobile novo, računalniško dimenzijo. Organizatorji poletnih olimpijskih iger 2024 v Parizu so se z Med-
narodnim olimpijskim komitejem (Mok) pripravljeni pogovarjati o tem, da bi v olimpijski program vključili tudi vse bolj razširjeno tekmovalno 
igranje računalniških iger oziroma ešport (esports).

vse skupaj poteka in zakaj je to tako 
uspešno. Je nekaj časa za to, da se 
o tem pogovorimo, vključimo v to. 
Nočem že na začetku reči ne,« je še 
povedal Estanguet, nekdaj uspešen 
slalomist na divjih vodah.

Pariško organizacijo iger 2024 
(in organizacijo Los Angelesa za igre 
2028) mora Mok sicer še potrditi na 
septembrskem kongresu v Limi. Pro-
gram za igre 2024 bo oblikovan leta 
2019, odločitev, katere športe bodo 
dodali v program za OI 2024, pa bo 
znana po OI 2020 v Tokiu. 

(sta)
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Dragi prijatelji družbe  
Radio-Tednik vabljeni na

POHAJKOVANJE PO 
SONČNEM HVARU,

20. – 24. 9. 2017 
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Akcijska cena izleta: 290 EUR.

Naročila: tajništvo družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena izvoda z darilno embalažo je zgolj 15 evrov, za naročnike Štajerskega tednika pa 10 evrov. 
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Kartico zvestobe lahko naročite v tajništvu družbe Radio-Tednik Ptuj. Cena kartice je zgolj 20 evrov, za naročnike  
Štajerskega tednika pa 15 evrov. Veljavnost kartice je 1 leto. 

Postanite imetnik kartice zvestobe Radia-Tednika Ptuj. 

Izkoristite ugodnosti pri 
50 ponudnikih najrazličnejših 
storitev in izdelkov ter 
prihranite vse do 50 %!

Biti član Kluba Radia-Tednika Ptuj se splača! 

Z malo sreče pa lahko kot imetnik kartice osvojite tudi eno 

izmed zelo privlačnih nagrad:

športno kolo
gospodinjski aparat

sedežna garnitura
Finalno žrebanje bo na Orfejčkovi paradi, 26. 12. 2017.

Več informacij na www.tednik.si in www.radio-ptuj.si
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*Na voljo*
NOVA KOLEKCIJA
opornih dokolenk

za poletje!

KUPON ZA BRALCE 
ŠTAJERSKEGA TEDNIKA
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Odhodi: vsako soboto ob 5.00 
z avtobusne postaje Ptuj.�
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Mali oglasi
STORITVE

PRODAJAMO razcepljena bukova 
drva vseh dimenzij in bukovo hlodovi-
no ter zelo kakovostne smrekove pele-
te, brezplačna dostava, ugodna cena. 
Horvat – drva, Moškanjci 1 d. Tel. 051 
667 170.

PVC-OKNA in vrata, fasade ter izved-
ba predelnih sten, spuščenih stropov in 
izdelava mansardnih stanovanj – ugo-
dno. Sandi Cvetko, s. p., Lešnica 52, 
Ormož, telefon 041 250 933.

OKNA, rolete, žaluzije, komar-
niki, ugodne cene. Janez Belec, 
s. p., Trnovska vas 50, tel. 041 
884 841; janez.belec@gmail.
com.

UGODNO jeklena strešna sten-
ska kritina od 5,5 € + DDV/
m2. Mail: info@lindap.si www.
lindap.si. Tel. 041 444 397.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, lipo, jelšo, brezo, lahko na 
panju. Nudi žagan les, letve, 
morale, drva za kurjavo, izde-
lavo in prodajo peletov plus in 
sekancev. Tel. 041 403 713.

PRODAMO ali MENJAMO ZA STANOVANJE- prijetna 
hiša na Polenšaku,letnik 1992 - obnovljena 2016, 
180 m2, skupno zemlji-
šča 3.819 m2, 118.000 
EUR, tel: 041 933 151, 
02 620 88 16 www.re-max.si/Poetovio

Mestni kino 
Ptuj

Petek, 18. avgust: 17:00 Film o 
emojijih; 19:00 Atomska blon-

dinka; 21:00 Nož v hrbet.
Sobota, 19. avgust: 17:00 Film 

o emojijih; 18:50 Frantz; 
21:00 Atomska blondinka.

Nedelja, 20. avgust: 
17:00 Film o emojijih; 

19:00 Atomska blondinka; 
21:00 Frantz.

Petek, 18. avgust
17:00 Ormož, MCO, Večer za moške, delavnica nege in urejanja brade, 

degustacija konjaka iz Turistične kmetije Hlebec
18:00 Spodnji Velovlek, igrišče, 14. praznik ČS Rogoznica, turnir v košarki in 

malem nogometu
19:00 Ptuj, DomKulture, Muzikafe, predstavitev fotoknjige Nokturno Andreja 

Lamuta, knjižni prvenec Andreja Lamuta
19:00 Kog, Poletje na Kogu, Nočni turnir v malem nogometu
19:00 Štuki, Rimski kamp, X. rimske igre, celodnevni otroški tabor, zbor vseh 

Rimljanov in Rimljank, otroški tabor ob 10.00, ples vestalk, fi re show, 
plesalke, spuščanje lampijončkov

21:00 Ptuj, grad, koncert Nine Pušlar – Malo drugače

Sobota, 19. avgust
08:30 Sp. Velovlek, izpred gasilskega doma, praznik ČS Rogoznica, kolesarje-

nje po ČS Rogoznica, gasilsko tekmovanje ob 16.00
09:00 Majšperk, strelišče v Športnem parku, most pri Bregu, 21. praznik 

občine Majšperk, tekmovanje v streljanju z zračno puško, spust s kajaki 
po Dravinji ob 10.00

09:00 Lenart, Mestni park dr. Jožeta Pučnika, festival LenArt, poletje v Lenartu, 
Knjižnica pod kostanji

11:00 Ptuj, Mestna tržnica, X. rimske igre, otroški tabor, rimska povorka, 
povorka, gladiatorji, vestalke, vojska, ptujska legija, borba z Barbari, v 
taboru na Štukih: predstavitev skupine iz Varaždinskih toplic ob 15.00, 
igre ob 16.00, urejanje rimskih pričesk, nakit, gambling

13:00 Runeč, Vaške igre na Runču
14:00 ob kanalu med Slovenjo vasjo in Hajdošami, ribiško tekmovanje ob 

prazniku Marijinega vnebovzetja
14:00 Kog, Poletje na Kogu, vinski festival in družabno srečanje, prihod 

vitezov vina in vinskih kraljic, podelitev priznanj, pokušina vin, kuhanje 
kisle župe, postavitev klopotca, animacija za otroke, družabno srečanje

15:00 Destrnik, 36. Kmečki praznik, postavitev klopotca, sledijo 6. kmečke 
igre

16:00 Slovenska Bistrica, Crouzet, gasilska parada in krst novih vozil, veselica 
ob 19.00

Nedelja, 20. avgust
06:30 Žetale, izpred gasilskega doma, romanje v Žetale, ob 7.00 molitev in 

okrepčilo v Vapči vasi pri križu, ob 20.30 romarska sv. maša pri Mariji 
Tolažnici v Žetalah

09:00 Stoperce, pred Domom krajanov, 21. praznik občine Majšperk, zajtrk 
za občane

11:00 Štuki, Rimski kamp, X. rimske igre, otroški tabor, družinski dan, otroška 
animacija, vodenja po kampu, predavanja ob 17.00, teater, plesalke, 
pogostitev, boj gladiatorjev ob 20.20, fi re show, spuščanje lampijončk-
ov, zaključek in zabava ob 21.30

13:00 Majšperk, izpred OŠ, 21. praznik občine Majšperk, pohod Spoznajmo 
občino peš

14:00 Destrnik, 36. Kmečki praznik, prikaz starih kmečkih običajev, razglasi-
tev najlepših hiš v občini Destrnik

14:00 Kog, športno igrišče, Poletje na Kogu, šaljive vaške igre
15:00 Skorba, pred domom krajanov, vaški kolesarski trim
15:00 Završe – Lorber, Korez, postavitev klopotca na Završah – Lorber, Korez
15:00 Zg. Ložnica, postavitev klopotca in žegnanje obnovljenega Zepekovega 

križa

Ponedeljek, 21. avgust
09:00 Lenart, Trg osvoboditve 6, LenArt – poletje v Lenartu, zabavne in ustvar-

jalne delavnice za otroke, pohod do jezera Komarnik, pohod do jezera 
Komarnik, joga za otroke, spoznajmo zelišča in kulturno krajino

10:00 Ptuj, CID, Oblikuj svoje poletje, fi lmska delavnica, mladi od 11 do 18 let

Prireditvenik 

KMETIJSTVO

Sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: 47. festival 
narodno-zabavne glasbe Ptuj 2016; Najlepše 
viže 1979–1988, nastopajo: ansambel Vikija 
Ašiča, Vitezi celjski, Ognjeni muzikanti, ansambel Zeme in Franci Zeme, 
ansambel Savinjskih sedem, ansambel Akordi, ansambel Trim, ansam-
bel Stari objem in ansambel Šment, ansambel Prleški kvintet, ansambel 
Stopar, ansambel Prerod, ansambel Poskočni muzikanti, Štirje kovači – 
Kam le čas beži; Z Brendijem v poletno noč. Pred male ekrane vas vabi 
Televizija Ptuj, Videoprodukcija Tinček Ivanuša.

KUPIMO traktor, traktorsko prikolico 
in druge kmetijske priključke. Telefon 
041 358 960.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred 
nesnostjo. Vzreja nesnic Tibaot, Babin-
ci 49, Ljutomer, tel. (02) 582 14 01.

PRODAM ali menjam kravo simental-
ko, staro pet let, brejo šest mesecev, 
za drugo govedo. Tel. 041 767 760.

KUPIMO obiralnike koruze, traktorje in 
vso drugo kmetijsko mehanizacijo. Tel. 
041 923 197.

NESNICE, mlade, rjave, sive in črne, 
v začetku nesnosti, cepljene, prodam, 
vsak dan od 8. do 17. ure. Soršak, 
Podlože 1, Ptujska Gora.

PRODAM mlade koze manjše rasti za 
nadaljnjo rejo. Tel. 031 838 069.

PRODAM brzoparilnik (alfe). Tel. 030 
929 205.

PRODAM suho luščeno koruzo, poltr-
dinko. Tel. 031 320 051.

PRODAMO pašno telico, simentalko, 
A-kontrole, brejo 8 mesecev. Tel. 041 
562 179.

PRODAM odojke. Tel. 051 423 260.

NESNICE, rjave, 19-tedenske, v začet-
ku nesnosti, prodajamo. Rešek, Star-
še 23, tel. 02 688 13 81 ali 040 531 
246.

PRODAM mešano belo vino (muškat, 
sovinjon), stiskalnico, 250-litrsko, 
škropilnico, samokolnico škropilnico 
s cevjo in mini motokultivator. Telefon 
031 686 437.

NEPREMIČNINE

Čeprav smrt od nas te je ločila,
vzela življenja dar,
v naših srcih ne boš
pozabljen nikdar.

SPOMIN
Danes, 18. avgusta, mineva žalostno 
leto, kar nas je zapustil naš dragi

Drago Bernhard
IZ PODVINCEV
Hvala vsem, ki se ga spominjate in mu poklonite lepo misel.

Žena Frančka

Ne jokate ob mojem grobu,
privoščite mi večni mir.
Izčrpal sem svoje moči,
zaprl trudne sem oči.

OSMRTNICA 
V 84. letu nas je po težki bolezni zapu-
stil naš dragi mož, očka, dedek in pra-
dedek

Jožef Zupanič
IZ PIVKOVE ULICE 11 A NA PTUJU 
Od njega se bomo poslovili v ponedeljek, 21. avgusta, ob 
12. uri na ptujskem pokopališču. Žara bo položena v vežico 
na dan pogreba ob 10. uri.

Žalujoči: žena Marica, hčerka Vlasta 
in sin Zlatko z družinama

Ne jokajte ob mojem grobu,
le tiho k njemu pristopite,
pomislite, kako trpela sem
in večni mir mi zaželite.

SPOMIN
V soboto, 19. avgusta, mineva eno 
leto, odkar nas je zapustila naša draga

Matilda Hertiš
IZ ŽUPEČJE VASI 12
Hvala vsem, ki se je spominjate in ji prižigate sveče.

Tvoji najdražji

 Kdor živi v spominu drugih,

ni mrtev, je samo oddaljen.

Mrtev je tisti, ki ga pozabijo.

(Kant)

Sporočamo žalostno vest, da nas je zapustil sodelavec

Stanislav Krajnc 
zaposlen v Vitalu, d. o. o.

Ohranili ga bomo v trajnem spominu

TALUM, d. d., Kidričevo in Vital, d. o. o.

ZAHVALA
Z bolečino v srcu sporočamo, da nas 
je zapustil dragi mož, ati, dedi in tast

Franc Koletnik
KRAIGHERJEVA 18, PTUJ

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in 
znancem za izrečeno sožalje, besede tolažbe, za podar-
jene sveče in denarno pomoč ter darovane svete maše. 
Zahvala pogrebnemu podjetju Javne službe Ptuj za organi-
zacijo pogreba, gospodu patru Antonu Borovnjaku za lepo 
opravljen obred, govornici Nadi Kotar za izrečene besede 
slovesa, izvajalcu tišine in moškemu pevskemu zboru 
za prekrasno odpete pesmi ter vsem tistim, ki so našega 
moža, atija, dedija in tasta pospremili na njegovi zadnji 
poti. Posebej bi se želeli zahvaliti družinama Ivančič in dru-
žini Vršič za čustveno oporo.

Žalujoči: žena Kristina ter hčeri Monika 
in Urška z družinami

V SPOMIN
Minila so štiri leta, odkar te ni

Frančiška 
Mohorko
Hvala vsem, ki jo ohranjate v lepem spominu.

Tvoji najdražji

 
 
 
 

 
 
 

 
 
 
 
 

 

        

 

Ponudba  je na voljo v izbranih prodajalnah KZ Ptuj  
od 18.8. do 31.8.2017 oz. do prodaje zalog. 
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PRODAM lepo, sončno parcelo blizu 
Term Ptuj. Nudim vso potrebno pomoč 
pri gradnji, uredimo kredit. Tel. 041 
646 662.

Raičeva ulica 6,  2250 Ptuj
Uporabna površina – 470,45 m2

Dvorišče – 442 m2, 10 parkirišč
Informacije: Radio-Tednik Ptuj, d.o.o., 
02/ 749 34 10

Prodamo ali damo v najem

�
Poraba energije za ogrevanje:
101,00 kWh/m2 na leto



Zaradi tega lahko spregledajo po-
membno prometno signalizacijo in 
se prepočasi odzovejo na nepred-
vidljive razmere na cesti. Takšne 
okoliščine lahko povzročijo hudo 
prometno nesrečo. Po nekaterih 
tujih raziskavah je tveganje za 
nastanek prometne nesreče kar 
štirikrat večje, če med vožnjo go-
vorimo po telefonu,« je razvidno s 
spletne strani Policije.

Telefoniranje med vožnjo je ena-
ko, kot da bi imel voznik 0,8 pro-
mila alkohola v krvi. Med pisanjem 
sporočila voznik štirikrat več časa 
ne gleda na vozišče kot pri normal-
ni vožnji. Koliko nesreč se je pri nas 
zgodilo zaradi tega, ni znano. Sicer 
pa kazen za uporabo mobilnega 
telefona med vožnjo znaša za vo-
znika motornega vozila 120 evrov, 
za kolesarja pa 40 evrov.

Bluetooth slušalka 
dovoljena, a le, 
če je napravo 
mogoče upravljati 
prostoročno

Čeprav strokovnjaki opozarjajo, 
da uporaba mobilnega telefona ne 
sodi k vožnji, zakonodaja v določe-
nih izjemah to dopušča. »Zakon o 
pravilih cestnega prometa v prvem 
odstavku 35. člena določa, da je 
vsaka uporaba naprav ali opreme, 
ki zmanjšuje voznikovo slušno ali 
vidno zaznavanje ali zmožnost 
obvladovanja vozila, prepoveda-
na (maska, slušalke, telefon itd.). 
Navedeni člen v tretjem odstavku 
določa izjemo, in sicer sme voznik 
med vožnjo telefonirati, vendar le 
ob uporabi naprave za prostoroč-

Število kršitev glede 
uporabe telefona 
med vožnjo
Leto Število kršitev
2012 19.485
2013 19.364
2014 22.641
2015 19.894
2016 14.065

Vir: Policija

no telefoniranje,« so nam sporočili 
z ministrstva za infrastrukturo, ki 
je odgovorno za vsebino zakona o 
pravilih cestnega prometa. Ob tem 
so še pojasnili, da med naprave za 
prostoročno telefoniranje spada 
bluetooth slušalka, vendar samo v 
primeru, če jo je možno upravljati 

prostoročno (npr. z glasovnimi 
ukazi), sicer ne. »Ne glede na do-
ločbo, ki omogoča uporabo telefo-
na med vožnjo, predlagamo, da z 
vidika varnosti cestnega prometa 
vaši uslužbenci med vožnjo čim 
manj telefonirajo, saj to bistveno 
vpliva na zbranost. Glede na neka-
tere raziskave obstaja štirikrat ve-
čja možnost za udeležbo v prome-
tni nesreči, če voznik med vožnjo 
uporablja mobilni telefon.«

Kakšni načini telefoniranja med 
vožnjo so dovoljeni, smo povpra-
šali tudi na Policijo. Na konkretni 
vprašanji, ali je dovoljeno  prosto-
ročno z zvokom preko zvočnika ter 
preko slušalke bluetooth, so priki-
mali: »Voznik med vožnjo motor-
nega vozila lahko telefonira le ob 
uporabi naprave za  prostoročno 
telefoniranje (3. odstavek 35. člena 
Zakona o pravilih cestnega prome-
ta). Oba načina, ki ju izpostavljate, 
sta dovoljena.«

Na Policiji opažajo, da številni 
vozniki kljub tveganjem med vo-
žnjo uporabljajo mobilni telefon. 
Da je uporaba mobilnega telefo-
na zelo razširjena, kaže kar 14.065 
kršitev, povezanih z uporabo mo-
bilnega telefona med vožnjo v lan-
skem letu. Leto pred tem je policija 
zabeležila še dobrih 5.800 več to-
vrstnih kršitev. Blizu 19.500 kršitev 
so našteli še v letih 2012 in 2013, v 
letu 2014 pa kar 22.641.»Telefonira-
nje med vožnjo je med slovenskimi 
vozniki vse bolj prisotno. Ti se žal 
premalo zavedajo, da uporaba 
mobilnega telefona za volanom bi-
stveno zmanjša njihovo zbranost. 

Danes bo sončno. Najnižje jutra-
nje temperature bodo od 13 do 
18, na Primorskem do 21, najviš-
je dnevne od 28 do 34 stopinj C.

Obeti
V soboto se bo postopno poobla-
čilo, popoldne in zvečer se bodo 
pojavljale plohe in nevihte, zapi-
hal bo okrepljen severni do seve-
rovzhodni veter. V noči na nede-
ljo bo dež postopno ponehal.
V nedeljo se bo delno zjasnilo. 
Popoldne bo spremenljivo oblač-
no, nastane lahko tudi kakšna 
ploha. Pihal bo severovzhodni 
veter, na Primorskem zmerna 
burja. Hladneje bo.

Vremenska slika
S šibkim vzhodnim vetrom prite-
ka k nam topel in prehodno ne-
koliko bolj vlažen zrak.

Napoved vremena za Slovenijo

Ribe in 
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poletna ponudba 
v Pomaranci, Ob Dravi, ptuj

^

02 788 00 28�

Slovenija, Podravje � Tudi uporaba mobitela med vožnjo s kolesom ni dovoljena 

Uporaba mobilnega telefona v prometu 
zmanjšuje zbranost in pozornost voznika
Policisti so v lanskem letu zabeležili 14.065 kršitev, povezanih z uporabo mobilnega telefona med vožnjo. Čeprav strokovnjaki opo-
zarjajo, da uporaba mobilnega telefona ne sodi k vožnji, pa ohlapna zakonodaja sicer v določenih izjemah dopušča telefoniranje med 
vožnjo. V katerih primerih konkretno, smo preverili na ministrstvu za infrastrukturo in Policiji.

Foto: Črtomir Goznik

Vsaka uporaba mobilnega 
telefona pomeni kršitev

Kaj vse se dejansko šteje pod uporabo mobilnega telefona, 
na infrastrukturnem ministrstvu še odgovarjajo: »Vsaka upo-
raba mobilnega telefona, ki v konkretnem primeru zmanjšuje 
voznikovo slušno, predvsem pa vidno zaznavanje ali zmožnost 
obvladovanja vozila, lahko pomeni kršitev določbe prvega od-
stavka 35. člena ZPrCP (Zakona o pravilih cestnega prometa).«

Poleg 120 evrov kazni 
še kazenske točke?

Javna agencija RS za varnost prometa vsako leto koordinira 
nacionalno preventivno akcijo o uporabi mobilnih telefonov med 
vožnjo, s katero osveščajo voznike in voznice o nevarnosti tega 
početja. »Zadnja leta kažejo različne raziskave, da se uporaba 
mobilnih telefonov v prometu povečuje, prav tako se spreminja z 
običajnega telefoniranja tudi na pošiljanja sporočil, brskanje po 
spletnih straneh ali objavljanje v družabnih omrežjih. Posebej je 
glede uporabe mobilnih telefonov v prometu izpostavljena mlajša 
generacija, pa tudi vozniki srednje starosti, predvsem zaradi 
poslovnih razlogov. Z uporabo mobilnega telefona v prometu se 
zmanjšujeta zbranost in pozornost voznika na ključne informacije 
iz okolja, zato povečujemo tveganje za nastanek prometne 
nesreče,« ugotavljajo na agenciji, kjer bodo predlagali spremembo 
zakonodaje in uvedbo kazenskih točk za telefoniranje med vožnjo.
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